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رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت:طی چهار ماهه نخست 
امسال تعداد ۲۶۴ فقره جواز تاسیس ایجادی با ۶۴ هزار و ۲۱۸ میلیارد ریال 

سرمایه گذاری و پیش بینی اشتغالزایی برای ۶ هزار و ۴۷۹ تن در قم صادر شد. 
محمود سیجانی ضمن اشاره به روند رو به رشد سرمایه گذاری در بخش های 
صنعتی قم، بیان کرد: همچنین در این مدت ۲۳ فقره جواز تاسیس توسعه ای 
با هفت هزار و ۹۶۱ میلیارد ریال سرمایه گذاری و  )توسعه واحد های موجود( 
اشتغالزایی برای یک هزار و ۱۱۲ تن در استان صادر شده است. رییس سازمان 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از اکران بیش از ۳۰ هزار متر 
بنر اطلاع رسانی کرونایی در شهر از آغاز همه گیری این بیماری خبر داد. مهدی 
کلانترزاده که روزدوشنبه در نشست رسمی و علنی شورای اسلامی شهر سخن 
می گفت با اشاره به تشکیل ستاد مبارزه با کرونا در مدیریت شهری قم و با دستور 
شهردار بیان کرد: این ستاد دارای کمیته های تخصصی مختلفی مانند کمیته 
اطلاع رسانی است. وی ادامه داد: البته باید توجه داشت که شورای اطلاع رسانی 
استان هم نشست های مختلفی را در موضوع مبارزه با کرونا و با حضور اصحاب 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 
۲۶۴ فقره جواز تاسیس ایجادی در قم صادر شد 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:
اکران ۳۰ هزار متر بنر اطلاع رسانی کرونایی 

در  پروژه   ۸5 دولت  هفته  با  همزمان  گفت:  قم  استاندار 
بخش های مختلف با اعتباری بالغ بر ۸۴۲۴ میلیارد ریال و 
اشتغالزایی ۱۳۲۶ نفردر استان قم به بهره برداری می رسد. 
دکتر بهرام سرمست ضمن تسلیت ایام سوگ و عزای حضرت 

اسوه  خاطره  و  یاد  داشت  گرامی  و  الحسین)ع(  اباعبدالله 
دولتمردان و خادمان صادق نظام شهیدان رجایی و باهنر و 
هفته دولت اظهار کرد: در این هفته، ۸5 پروژه در بخش های 
بر  بالغ  اعتباری  با  و...  ، عمرانی  زیربنایی، صنعتی  مختلف 

88

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبرداد:

تخصیص ۲۲۰۰ میلیارد ریال تسهیلات به طرح های گردشگری

عکس:هادی چهرقانی
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

برخی از مدیران و مسئولان حریم موقوفات 
را رعایت نمی کنند

فرمانده هوافضای سپاه:

دشمن شناسی رهبر انقلاب طرح های 
دشمن را بی اثر کرد

 فرمانده نیروی هوافضای ســپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
بــالای  شــمّ  و  دشمن شناســی 
اطلاعاتی رهبر معظم انقلاب باعث 
شد تا در بسیاری از طرح ریزی های 
دشــمن برای به چالش کشــیدن 
کشــور، گرفتار نشــویم.  ســردار 
شــامگاه  حاجــی زاده  امیرعلــی 
2یکشــنبه در نشســت مجازی که 

وزیر پیشنهادی دادگستری مطرح کرد :

ارتقای امنیت غذایی با تشکیل قرارگاه 
مبارزه با گرانی 

وزیر پیشنهادی وزارت بهداشت :

واکسیناسیون کرونا را تا بهمن ماه به 
پایان می رسانیم

وزیــر پیشــنهادی دادگســتری 
ضمــن تاکیــد بــر ارتقــای امنیت 
غذایی در جامعه با تشکیل قرارگاه 
مبــارزه با گرانی تاکیــد کرد. امین 
دوشــنبه  روز  رحیمــی  حســین 
در جلســه علنی مجلس شــورای 
از  دفــاع  و  تشــریح  در  اســلامی 
برنامه های خود  ضمن قدردانی از 
روســای قوا و قدردانی از برگزاری 

وزارت  پیشــنهادی  وزیــر   
بهداشــت، درمــان و آموزش 
پزشــکی با بیــان اینکه دفاع 
از سلامت مردم نباید معطل 
شــخص یا چیز دیگری شود، 
افــزود: تــا پایان بهمن ســال 
واکسیناســیون کرونا  جاری 
را به پایان می رسانیم.    دکتر 
2بهرام عین اللهی روز دوشنبه  2
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

اغلب بیماران کرونایی در قم واکسن نزده اند

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به تخفیف یا 
بخشش اجاره موقوفات در قم به خاطر محدودیت های ناشی از 
کرونا گفت: برخی از مسئولان، حریم وقف و موقوفات را رعایت 

نمی کنند. حجت الاسلام عباس اسکندری یکشنبه شب در 
سوگواره بصیرت عاشورایی که در بقعه علی بن بابویه قمی و با 
موضوع گرامیداشت پیر غلامان حسینی برگزار شد، گفت: به 
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آیت الله اعرافی در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر قم:
قم با اقتضائات بین المللی بودن فاصله دارد 

زیر ساخت های لازم بین المللی شدن قم محقق نشده است
به اجرای  معماری اصیل ایرانی اسلامی توجه ویژه شود

مدیر حوزه های علمیه گفت :اگر چه الان قم شهره بین المللی بودن را یدک می 
شود و نگاه بین المللی به آن می شود، ولی نتوانسته ایم زیر ساخت های لازم بین 
المللی شدن آن را تحقق ببخشیم و حتی با اقتضائات بین المللی بودن هم فاصله 

دارد.
آیت الله  علیرضا اعرافی در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر قم که در دفتر مدیر 
حوزه های علمیه برگزار شد، ضمن تسلیت  ایام عزاداری سرور و سالار شهیدان 
رفع  برای  تلاش  و  رسانی  خدمت  اهمیت  بر  الحسین)ع(،  عبدالله  ابا  حضرت 

مشکلات مردم و جامعه تأکید و همراه بودن خدمت با اخلاق را، عبادت دانست.
مدیر حوزه های علمیه، شهرهای قم و تهران را الهام بخش و الگو برای سایر 
شهرهای ایران و کشورهای دیگر دانسته و دلیل این شعاع و دامنه این دو شهر در 
ایران و جهان را ویژگی هایی چون پایگاه علم، تربیت کادر و نیروها، حضور ده ها هزار 
نفر از جوانان دنیا در این دو شهر برای تعلیم مبانی دینی و توحیدی و.... عنوان کرد. 
عضو فقهای شورای نگهبان توجه به همین  را برای خدمت رسانی بهترضروری 
دانسته و بیان داشت:  برای تحقق خدمت رسانی بهتر و رشد جامعه علمی و 
تربیت کادر در این دو شهر انجام مسائلی چون داشتن رویکرد راهبردی برنامه ای، 
تحقیق، پژوهش و مطالعه برای اجرای برنامه ها و طرح ها، آینده نگری، برخورداری 
از رویکرد متوازن و جامع در مسائلی چون فرهنگی، اجتماعی و خدماتی، داشتن 
رویکرد عدالت و مهم تر، بین المللی شدن شهر قم و برخورداری از ویژگی های بین 
المللی بودن ضروری است. عضو خبرگان رهبری اظهار داشت: باید تلاش کرد با 
ایجاد برنامه و طرح های خدماتی با عنوان رویکرد عدالت اجتماعی همه مردم از 

آن برخوردار شوند تا شاهد مناطق کم برخودار و ضعیف در موارد مختلف نباشیم.
توصیه های به اعضای شورای شهر قم

امام جمعه قم ارائه خدمت ویژه به شهر قم را برای تحقق بین المللی بودن و الگوی 
شدن آن ضروری دانست و افزود: اگر سخن از ارائه خدمت ویژه  به قم از سوی 

مسئولین می شود، مراد این نیست که تنها مردم قم از آن برخوردار شوند، بلکه به 
دلیل مهم بودن و الگوبودن این شهر قطعا برکات و آثار آن برای کشور و دنیا خواهد 
بود، همچنان الان بسیاری از دانش آموختگان این شهر در دنیا مشغول تبلیغ دین 

اسلام و برنامه های توحیدی و الهی و شیعی می باشند.
آیت الله اعرافی گفت: اگر چه الان قم شهره بین المللی بودن را یدک می شود و 
نگاه بین المللی به آن می شود، ولی نتوانسته ایم زیر ساخت های لازم بین المللی 

شدن آن را تحقق ببخشیم و حتی با اقتضائات بین المللی بودن هم فاصله دارد.
مدیر حوزه های علمیه، مسئله سلامت اداری در شهرداری و شورای شهر، آشنا 
بودن مسئولین این دو جایگاه به قوانین و برنامه بودجه ریزی، برنامه های ۵ ساله، 
تبصره ها، توجه به برنامه هفتم، استفاده از درآمد و منابع پایدار با دعوت بخش 
خصوصی سالم، مسکن و توجه به معماری اصیل ایران اسلامی در ساخت مسکن، 
رها سازی پیاده روها در شهر، زیبا سازی ورودی و خروجی شهر، تکمیل پروژه های 

نیمه رها شده و چندین ساله شهر... را لازم دانست.
وی بیان داشت: در همه جای دنیا توجه به معماری اصل است، ولی در ایران هم 
باید این کار اصل باشد. وقتی معماری اصیل ایرانی اسلامی داریم، چرا این معماری 
را اجرا نکنیم و مهمتر شهرداری و شورای شهر هم به اجرای این امر مهم در شهر ویژه 

و الگوی و بین المللی چون قم توجه ویژه کنند.
عضو فقهای شورای نگهبان، دیگر وظائف شهرداری و شورای شهر را با توجه به در 
پیش بودن یکصدمین سالگرد باز تأسیس حوزه علمیه قم در آینده نزدیک، شرکت 
دین دو دستگاه در اجرای برنامه ها عنوان کرد و بیان داشت: این مسئله و اجرای 
دبیرخانه برای آن قدر مهم است که حتی قرار است رهبر انقلاب و مراجع برای باز 

تأسیس و باز معرفی حوزه پیام بدهند.  
عضو خبرگان رهبری اظهار داشت: این باز تأسیس و باز معرفی حوزه و شهر قم، 

زمینه برکات زیادی برای این شهر و حوزه را بیش از گذشته فراهم خواهد کرد.

آیت الله اعرافی در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر قم:

قم با اقتضائات بین المللی بودن فاصله دارد 

استاندار قم گفت: همزمان با هفته دولت 85 پروژه 
در بخش های مختلف با اعتباری بالغ بر 8424 میلیارد 
ریال و اشتغالزایی 1326 نفردر استان قم به بهره برداری 

می رسد.
دکتر بهرام سرمست ضمن تسلیت ایام سوگ و عزای 
حضرت اباعبدالله الحسین)ع( و گرامی داشت یاد و 
خاطره اسوه دولتمردان و خادمان صادق نظام شهیدان 
رجایی و باهنر و هفته دولت اظهار کرد: در این هفته، 
85 پروژه در بخش های مختلف زیربنایی، صنعتی ، 
عمرانی و... با اعتباری بالغ بر 8424 میلیارد ریال افتتاح 

می شود.
استاندار قم با اشاره به جزئیات طرح های افتتاحی 
هفته دولت استان تصریح کرد: 57 مورد از مجموع این 
پروژ ها با اعتباری افزون بر 4959 میلیارد ریال مربوط به 
سه بخش مهم صنعتی، زیربنایی و کشاورزی می باشد.

وی افزود: 11 پروژه عمران شهری با اعتبار  2764 
با  عالی  آموزش  و  آموزشی  پروژه  و 10  ریال   میلیارد 
اعتباری به ارزش بیش از 565 میلیارد ریال  عناوین 
دولت  هفته  در  استان  افتتاح  آماده  های  طرح  دیگر 
این  این که  بیان  با  را تشکیل می دهند. وی  امسال 
پروژه ها در شرایط بسیار سخت مالی ناشی از تحریم 
های دشمن و بحران کرونا به مرحله اجرا در آمده اند، 
از زحمات دستگاه های مجری این طرح ها قدردانی 
کرد و گفت: خدمت رسانی به مردم و فراهم کردن زمینه  
و بستر لازم برای توسعه و بالندگی نظام جزء اولویت 
های اصلی و راهبردی مسؤلان بوده و در هیچ شرایطی 
متوقف نمی شود. استاندار قم هفته دولت را فرصت 
مناسبی برای انعکاس خدمات نظام و امید بخشی در 
جامعه عنوان و خاطرنشان کرد: دستگاه های اجرایی 
استان باید با بهره مندی از این فرصت، عملکرد خود 

را به شکل مطلوب و شایسته ای اطلاع رسانی نمایند. 
سرمست رونق فضای کسب و کار و تولید و اشتغال 
را یکی از مهم ترین اولویت های کاری سال های اخیر 
استان برشمرد و گفت: با رصد دقیق و مستمر، اتخاذ 
تمهیدات راه گشا و برنامه ریزی های عملیاتی، شاهد 
و  موانع  رفع  زمینه  در  خوبی  نسبی  های  موفقیت 
مشکلات و ایجاد گشایش های بیشتر در حوزه تولید و 

اشتغال خصوصاً احیای واحدهای راکد هستیم.
وی با اشاره به تدابیر و تلاش های استان برای مدیریت 
موثربحران کرونا تصریح کرد: به مدد الهی و در سایه 
انسجام، همدلی و همکاری جمعی، استان قم یکی 
کرونا  با  مقابله  عرصه  در  کشور  موفق  های  استان  از 
محسوب می شود و امیدوارم با تداوم این همکاری ها 
بتوانیم موج پنجم این بیماری را هم با موفقیت پشت 

سر بگذاریم.

استاندار قم خبر داد؛

بهره برداری از 85 پروژه به مناسبت هفته دولت 
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به بهانه آسمانی شدن سردار ناصر شریفی؛

سرداری که» شریف« زیست

رضا ملکی
جبهه های نبرد حق علیه باطل صحنه ی نمایش دلاوریها و رشادتهای جوانان 
برومند سرزمینم بود آنجا که لبخند رسیدن به شهد شیرین شهادت در لبان پاک آنان 
دیده میشد و شجاعانه به استقبال شهادت شتافتند تا خاطرات به یاد ماندنی از خود را 

در صفحات تاریخ این مرز و بوم به یاد بگذارند.
شهر قم پیشتاز حرکت خود جوش جوانان غیورش درصحنه های نبرد درکشور بود 
درمیان آنان بودند فرماندهان با صلابتی که با شجاعت وصف ناپذیر در اکثر صحنه 

های جنگ حضور داشتند و مدال غیرت و مردانگی را بر گردن آویختند.
نبرد سنگین کربلای چهار و غافلگیر شدن جوانان بسیجی قمی در کنار نیزارهای 
جزیره مجنون که شهادت را برای آنان متصور ساخته بود و درمحاصره دشمن لحظات 
آخر زندگی خود را میگذراند ،ناگهان با غرش دلیرانه جوانی دلیر از بالای تپه که به 
معجزه ای شبیه بود مواجه شدند و مسیری که در اوج نا امیدی برایشان گشود نجات 
صد در صدی را برایشان به ارمغان آورد نام آن جوان دلیر ناصر شریفی بود که چون 
فرشته ای شجاع ازمیان دشمنان گذشت تا نجات جان همشهری های خود را رقم 

زند.
بیان این خاطره که از زبان دکتر علی محمدی استاد دانشگاه و از مدیران حاذق 
فرهنگی کشور جاری گردد بیانگر این مطلب بود که ناصر شریفی همواره در طول 
8 سال جنگ نابرابر چون شیری غران از کیان کشور دفاع نمود و افتخار جانبازی 

کمترین چیزی بود که نصیب مرد دلاور و شجاع جبهه های نبرد حق و باطل گردید.
ناصر شریفی در طول ۵0 سال حضور مداوم در فوتبال و فوتسال ولایت با جوش 
و خروشی عجیب همواره در مستطیل سبز نمایان بود.خدمات شایسته وی در ارتقا 
فوتبال استان قم و معرفی چهره های نامی فوتسال به تیم ملی از جمله خدمات 
ارزشمندی بود که مرحوم شریفی در طول حضور فعال خود در فوتبال ولایت به 
نمایش گذارد میتوان گفت که گوشت و پوست او با ورزش خصوصا فوتبال عجین 
شده بود به طوری که در اواخر عمر گرانبهای خود در احیا تیمهای نوجوان و جوانان 
فوتسال به مسابقات قهرمانی کشور سخت در تلاش بود و بعنوان پدری مهربان و پاک 

همواره در خدمت به جوانان غیور فوتسال از هیچ کوششی فروگذار نبود 
    کسانی که حاج ناصر شریفی و روحیات شکننده وی را می شناختند مشاهده 
کردند که مرحوم شریفی وقتی خبر شهادت سردارحاج قاسم سلیمانی را شنید 
چگونه شد عین انسان های مجنون به خود می پیچید لحظه ای آرام و قرار نداشت و 
هضم شهادت سردار برایش براستی سنگین و طاقت فرسا بود.مشیت الهی چرخش 

زندگی او را اینگونه رقم زد تا در صحنه ای غیر از نبرد به دیار معبود خود بشتابد.
ویروسی منحوس به نام کرونا در 2۵ روز مبارزه جانانه ،وی  را مغلوب نمود تا سرداری 
باشد که به عشق بزرگش سردار دلها بپیوندد و سردار ناصر شریفی و سردار حاج قاسم 
سلیمانی دو سردار عاشقی باشند که در سرزمین بهشت در کنار یکدیگر و با لبخند دعا 

گوی ملت بزرگشان ایران خواهند بود.
ناصر شریفی،شریف زیست و شریف به دیار معبود شتافت.

نامش و یادش همواره گرامی باد

نقش مردم برای مهار
 کرونا چیست؟

بیش از یکسال و نیم است که با ویروسی به نام کرونا 
ابعاد  تمام  که  ویروسی  می کنیم.  نرم  پنجه  و  دست 

زندگیمان را تحت تاثیر قرار داده است. طی این مدت شاهد مرگ دوستان، آشنایان، 
اقوام و همسایگان بوده و هستیم. در حال حاضر پیک پنجم کرونا یعنی کرونا دلتا را 
پشت سر می گذاریم و آمارها )۵08 فوتی در 2۴ ساعت گذشته( حاکی از شکسته 
شدن رکورد میزان مرگ و میر های روزانه است. این در حالی است که همچنان می 
بینیم عده ای بی توجه به حداقل دستورات و پروتکل  های بهداشتی هستند. لازم 
است کمی به خود آییم و مسوولیت خود را به عنوان شهروندی از جامعه در قبال 

یکدیگر بپذیریم.
وقتی بحرانی اتفاق می افتد، انتظار این است که برای مدیریت آن بحران و کنترل 
شرایطی که با آن مواجه هستیم، همه ظرفیت  ها به کار گرفته شود.بدون شک در 
بحرانی مثل کرونا که مهمترین راه مقابله با آن پیشگیری و رعایت دستورالعمل  های 
بهداشتی است، علاوه بر تصمیماتی که دولتمردان و مدیران مرتبط می گیرند، مردم 

هم نقش بسیار مهم و کلیدی دارند.
ما در بحران کرونا در پیک های مختلف مشاهده کردیم که وقتی تصمیمات خوبی 
گرفته شد و مردم هم رعایت کردند، میزان فوتی ما به زیر ۵0 نفر در روز رسید. اما مجدد 
می بینیم که در روز های اخیر به بالای 600 نفر که تا به حال سابقه نداشت، رسیده 
است. این یک پیام دارد و این پیام این است که مردم به هر دلیل خسته شده اند و 
برای رعایت پروتکل های بهداشتی آنگونه که باید خودشان را مسوول نمی دانند که 
این موضوع نیز می تواند دلایل متعددی داشته باشد. از آن جمله کاهش اعتماد به 
تصمیم گیران و فشارهای اقتصادی ناشی از بحران کرونا که زندگی مردم را تحت تاثیر 

قرار داده است.
طولانی شدن دوران کرونا و ناکارآمدی نظام حمایتی دولت از مردم در این شرایط 
سبب شده مردم اعتماد نکنند و تکیه گاهی نداشته باشند، در حالیکه در شرایط فعلی 
انتظار می رود دولت  ها بیش از گذشته کنار مردم باشند. موضوعی که در راستای یکی 
از مولفه های اصل 2۹ قانون اساسی است. به موجب این اصل باید از مردم در شرایط 

بحران حمایت کرد و به تامین رفاه آنها پرداخت.
در چنین شرایطی مردم برای خودشان راهی جز این نمی بینند که به فعالیت هایشان 
بپردازند؛ چرا که برای تامین معاش نیاز به حضور و فعالیت در جامعه دارند. آنها معتقدند 
اگر کرونا بگیرند و بمیرند بهتر از این است که گرسنه بمانند. عباراتی شبیه این نشان 
دهنده این است که مردم از این همه فوت و مصیبت  ها و گرفتاری ها خسته شده اند. 
به همین خاطر وقتی کاهش اعتماد و حمایت باشد، لذا باید انتظار این بی توجهی را 
نیز داشت. آماری که آقای حریرچی از میزان رعایت پروتکل ها ارائه می دهد، نگران 
کننده است. زیرا به جایی رسیده ایم که مردم انگار اصلا نگران این همه فوت نیستند.

باید کرد،نکته  کاری  بهداشتی چه  پروتکل  های  رعایت  با مساله عدم  رابطه  در 
ای که به نظر من مهم است، این است که در واقع مردم در چنین شرایطی برای 
خود و اطرافیانشان هم شده می بایست رعایت پروتکل  ها را مد نظر داشته باشند. 
اگر خانواده ای عزیزی را از دست داد، ما که چتر حمایتی درست و مناسبی نداریم 
بنابراین مصیبت بعد از فوت عزیز برای خانواده ها می ماند. در حالیکه اگر دستورات و 
پروتکل  های بهداشتی رعایت می شد، شاید چنین مرگ  هایی اتفاق نمی افتد. گرچه 
مرگ دست خداست، اما با رعایت پروتکل  ها می توان از وقوع آنها هم جلوگیری کرد. 
باید دانست که دود این اتفاقات نه تنها به چشم آن خانواده، بلکه به چشم جامعه هم 
می رود. لذا مردم باید بدانند که خروج از این وضعیت بدون کمک آنها امکانپذیر نیست. 
اینکه منتظر باشند دولت برایشان کاری انجام دهد، تنها یک بعد است. در نتیجه خود 
مردم هم باید به خاطر خودشان و اطرافیانشان مسوولیت های خود و شهروندی شان 

را انجام دهند.
انسان موجودی است که اراده دارد و می تواند در شرایط مختلف تصمیمات مناسبی 
را اتخاذ کند. الان نیز در شرایط بحرانی زندگی می کنیم که نیازمند یک بازنگری در 
سبک زندگی است.این بازنگری هم باید در سطح بهداشت فردی و هم باید در سطح 
بهداشت جمعی و محیط صورت بگیرد. در این شرایط باید خودمراقبتی  ها افزایش 
یابد. ارتباطات باید به شکل مجازی حفظ شود. گرچه ارتباطات مجازی به اندازه 
ارتباطات واقعی اثربخش نیستند، اما می توانند در این شرایط بحرانی مورد استفاده 
قرار بگیرند. در این شرایط بحرانی باید روش  ها و سبک  های زندگی تغییر کند، در غیر 

اینصورت همچنان باید تاوان این کم توجهی ها را پرداخت کرد.
                                                                                 رییس انجمن مددکاران اجتماعی ایران

سید حسن موسوی چلک*

مدیر فنی مهندسی آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( گفت: استفاده از دیزل ژنراتور، 
به روز کردن تابلوها و تجهیزات برقی و استفاده از آب های تخلیه شده از حوض، برج های 
خنک کن و پسماند دستگاه های آب شیرین کن برای سیستم فلشینگ موجب کاهش 
مصرف آب و برق در حرم شده است.  علی رضاکاشی زاده با اشاره به اینکه حرم مطهر جزو 
مجموعه هایی است که در مصرف آب و برق به شیوه مطلوب صرفه جویی می کند، اظهار 
کرد: یکی از سیاست های همیشگی در آستان مقدس به ویژه در مدیریت فنی مهندسی 
کاهش و بهینه سازی مصرف آب و برق است تا افزون بر کمک به زیرساخت ها و همسویی 

با سیاست های کلان کشور، مشکلی برای مجاوران حرم پیش نیاید. وی از اقدامات انجام 
شده برای کاهش مصرف آب در حرم یاد و عنوان کرد : یکی از پر مصرف ترین سیستم ها، 
سیستم فلاشینگ سرویس های بهداشتی است چراکه برخی از این سیستم ها بر اساس 
میزان مصرف از سرویس بهداشتی طراحی شده است و با توجه به جمعیت انبوهی که 
روزانه از سرویس های بهداشتی حرم مطهر استفاده می کنند بسیار پرمصرف خواهد بود 
که برای صرفه جویی حداکثری در این سیستم، مدیریت فنی مهندسی اقداماتی را انجام 

داده است.

فنی مهندسی آستان مقدس کریمه اهل بیت)س(خبرداد:

کاهش مصرف آب و برق در آستان مقدس قم
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وزیر پیشنهادی وزارت بهداشت :

واکسیناسیون کرونا را تا بهمن ماه
 به پایان می رسانیم

از  اینکه دفاع  بیان  با  آموزش پزشکی  و  وزیر پیشنهادی وزارت بهداشت، درمان   
سلامت مردم نباید معطل شخص یا چیز دیگری شود، افزود: تا پایان بهمن سال جاری 

واکسیناسیون کرونا را به پایان می رسانیم.   
دکتر بهرام عین اللهی روز دوشنبه در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی و نیز تشریح 
و دفاع از برنامه های خود، تصریح کرد:  دشواری بیماری کرونا را با پوست و گوشتم حس 
کردم و در اسفند ۹8 از نخستین پزشکانی بودم که کرونا گرفتم و مرگ را به چشم دیدم 

اما خداوند دستم را گرفت و جان تازه ای به من داد تا به میدان دفاع از سلامت بیایم.
عین اللهی گفت: وزیر بهداشت وقتی وزیر است که در کنار مردم ایستاده باشد و 
برای سلامت آنها خود را به آب و آتش  بزند، من یک طبیب هستم، نه تاجر یا صنعتگر. 
دوشادوش مد افعان سلامت در خدمت مردم خواهم بود و درمان مردم نباید بدون 
هیچ معطلی، به تعویق بیافتد. عین اللهی افزود: حفظ جان مردم نخستین اولویت 
من در حوزه مقام عالی وزارت بهداشت خواهد بود و سلامت آنها خط قرمزم بوده  و 
دفاع از سلامت محور همدلی ایرانیان در دولت مردمی است. وی تاکید کرد: در دفاع 
از سلامت مردم همه شکاف ها در مفهوم بزرگ انسانیت حل می شود و می توانیم بر 
بیماری کرونا غلیه کنیم و جهاد سلامت را در سنگر وزارت بهداشت ادامه می دهم. 
عین اللهی سلامت مردم را خط قرمز خود دانست و واکسیناسیون و تهیه واکسن کرونا 
را به عنوان اصلی ترین برنامه وزارت بهداشت عنوان کرد. وی با بیان اینکه کرونا یک 
بیماری تک بعدی نیست و بر همه جوانب زندگی اثر گذاشته، افزود: جهاد سلامت را 
در سنگر وزارت بهداشت ادامه خواهیم داد.  عین اللهی ادامه داد: امروزه در دنیا ثابت 
شده واکسیناسیون مهمترین عامل جلوگیری از کرونا و کاهش میزان مرگ و میر است 

و فردی که واکسن می زند ،به این بیماری مبتلا شده اما شدت بیماری کم می شود.
 وی اظهار داشت: واکسیناسیون علیه کرونا از مهمترین برنامه های اصلی من در 
وزارت بهداشت است و ۱20 میلیون دز واکسن برای 60 میلیون نفر بالای ۱8 سال در 

کشور لازم داریم.
 وزیر پیشنهادی بهداشت افزود: تاکنون حدود 22میلیون دز واکسن به مردم تزریق 
شده ولی از طریق تولید داخلی نمی توانیم ۹8 میلیون دز واکسن تهیه کنیم به همین 
خاطر واردات واکسن حتی از بخش غیردولتی را فعال خواهیم کرده و البته تهیه آن با 
سیاست های رئیس جمهور انجام می شود و وزارت بهداشت باید چرخه سرما را نیز 

حفظ و ثبت کند.
 به گفته عین اللهی، تا پایان بهمن ماه واکسیناسیون علیه کرونا را به پایان می رسانیم  
و با توجه به امکانات زیاد و افراد انقلابی که در کشور وجود دارد با استفاده و کمک از 
ظرفیت شهرداری، نیروی انتظامی، بسیج و هلال احمر می توانیم این رسالت بزرگ 
را انجام دهیم.  وی با اشاره به اجرای طرح شهید سلیمانی، تصریح کرد: طرح شهید 

سلیمانی بیماریابی و خدمت به مردم است که با جدیت دنبال می شود.
 عین اللهی با بیان اینکه بحث قرنطینه برای مهار و کنترل کرونا در دنیا ۱0 تا ۱00 
درصد اجرایی می شود، گفت: ما نیز باید با توجه به شرایط اقتصادی، سیاسی و 
اجتماعی کشورمان قرنطینه به شکل نمایشی نباشد و اینکه 2 هفته را تعطیل کردیم 
مرگ و میر کرونایی نیز افزایش یافت، باید از همه امکانات و کمک اصناف استفاده کنیم 

تا بتوانیم چرخه ویروس کرونا که موذیانه عمل می کند را متوقف کنیم.
وی ادامه داد: مهمترین مسئله دیگر در کنترل کرونا مدیریت است ، در ستاد ملی 
کرونا ازحضور نمایندگان مجلس شورای اسلامی نیز استفاده موثر باید ببریم ، اختیارات 
را به استان ها واگذار کنیم تا خود بر اساس شرایط بومی استان ها تصمیم بگیرند و 
کمیته علمی کرونا نیز از اساتید برجسته ای تشکیل می شود تا موارد لازم را برای مقابله 

با این بیماری اتخاذ کنند.
 

 سردارجلالی:

 درگیر ۶ مدل جنگ سایبری هستیم
 رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه درگیر 6 مدل جنگ سایبری 
هستیم اظهار داشت: از منظر پدافند غیرعامل، تضمین تداوم کارکردهای اساسی 
فضای سایبری کشور و ضرورت آمادگی در برابر تهدیدات دو ضرورت حیاتی در حوزه 

زیرساختهای ارتباطی است. 
سردار غلامرضا جلالی ، در مورد ضرورت توجه به الزامات پدافند غیرعامل در حوزه 
ارتباطات و مخابرات کشور اظهار داشت: در حال حاضر، آمریکا و رژیم صهیونیستی، 
راهبردی تخاصمی را در مواجهه با ایران در پیش گرفته اند. در واقع یک تقسیم کار بین 
این دو اتفاق افتاده است. به طوری که آمریکایی ها ضمن دادن آزادی عمل به رژیم 

صهیونیستی در اقداماتش علیه کشورمان، از اقدامات این رژیم حمایت هم می کنند.
وی ادامه داد: رژیم صهیونیستی نیز، یک راهبرد ترکیبی از جنس نفوذ، خرابکاری، 
حمله سایبری، عملیات ترکیبی الکترومغناطیس و بعضا تروریستی را در دستور کار قرار 
داده است. برای نمونه ترور شهید فخری زاده، از جمله عملیات هایی تروریستی بود که 

به صورت ترکیبی انجام شد.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل افزود: در برابر این استراتژی تهدیدی فعال و به روز، 
نیازمند راهبردی جامع نگر هستیم که نخستین رکن آن تشخیص درست تهدید و به 

دنبال آن استفاده از تکنولوژی روزآمد برای مقابله با آن است.
وی با بیان اینکه امروز در ادبیات جنگ سایبری با 6 مدل جنگ مواجهیم که برای 
سایبری  جنگ  کرد:  تصریح  هستیم  آن  خاص  پدافندی  حل  راه  نیازمند  هریک 
زیرساختی، جنگ سایبری نظامی، جنگ شبکه های اجتماعی، جنگ سایبری در 
سایبری  جنگ  و  هوشمند  شهر  حوزه  در  سایبری  جنگ  مالی-پولی-ارزی،  حوزه 

هیبریدی انواع جنگ های سایبری را تشکیل می دهند.
تهدیدات  سوی  از  پذیری  آسیب  کاهش  کشور،  غیرعامل  پدافند  سازمان  رئیس 
مختلف را نیازمند برنامه جامع دفاعی دانست و ادامه داد: این برنامه، دفاع و حفاظت 
از زیرساخت های حیاتی کشور را در برابر انواع تهدیدات شامل می شود که متناسب با 

حوزه تهدیدات، برنامه دفاعی مخصوص آن را در دستور کار قرار داده است.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه، دوران کرونا در واقع یک رزمایش 
واقعی برای اپراتورها و شبکه های زیرساختی ارتباطاتی کشور بود، تصریح کرد: علی 
رغم همه مشکلات این بخش و برآیند اقدامات آنان توانست نمره قبولی بگیرد و خدمات 

خوبی ارائه کرده اند.
  

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس یازدهم:

تعارض منافع در ساختار وزارت بهداشت 
مشهود است

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس، با هشدار درباره تعارض منافع در ساختار ستادی 
و معاونت های وزارت بهداشت، گفت: حضور مقام های سازمان غذا و دارو در هیات 
مدیره های شرکت های غذایی و دارویی و رفت و آمد بین بخش خصوصی و دولتی، 
باعث شده است احتمال جهت دهی تصمیم گیری ها به نفع شرکت های خاص افزایش 

یابد. 
»کیومرث سرمدی« در نشست علنی روز یکشنبه در جریان بررسی صلاحیت وزرای 
پیشنهادی دولت سیزدهم در اخطاری با استناد به اصل سوم قانون اساسی، گفت:  
تعارض منافع نه تنها در ساختار ستادی وزارت بهداشت و درمان بلکه در سازمان ها و 

معاونت های تحت امر آن چون سازمان غذا و دارو دیده می شود.
نماینده مردم اسدآباد )استان همدان( ادامه داد: ذینفعان سازمان غذا و دارو را فعالان 
این رشته تشکیل می دهند و انتظار این است که جهت پرهیز از تعارض منافع، فعالان 
این صنعت در پست های کلیدی سازمان غذا و دارو مورد استفاده قرار نگیرند، اما در 
کمال تعجب شاهدیم که تمام مدیران میانی و رده های بالای سازمان را همواره فعالان 

صنعت غذا و داروی کشور تشکیل می دهند.
سرمدی گفت: با وجود آنکه در عنوان سازمان غذا و دارو ابتدا به واژه غذا اشاره شده 
و بخش مهمی از فعالیت های این سازمان مربوط به حوزه غذا است، اما همواره مدیران 
سازمان غذا و دارو طبق قانونی نانوشته از میان داروسازان انتخاب شده اند، این امر 

حتی درباره معاونان غذا و داروی دانشکده های علوم پزشکی کشور نیز صادق است.
وی افزود: از سوی دیگر حضور مقام های سازمان غذا و دارو در هیات مدیره های 
شرکت های غذایی و دارویی و رفت وآمد بین بخش خصوصی و دولتی، باعث شده است 

احتمال جهت دهی تصمیم گیری ها به نفع شرکت های خاص افزایش یابد.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: امیدواریم بهرام عین اللهی گزینه پیشنهادی 
وزارت بهداشت پس از اخذ رای اعتماد از سوی مجلس به موضوع غذا و دارو ورود و 

توجه کند.

استاد محمدرضا حکیمی 
زاهد عدالت خواه

استاد محمدرضا حکیمی صاحب الحیات و واضع 
نظر مکتب تفکیک و وصی دکتر علی شریعتی پس از 

یک دوره بیماری، شب گذشته به دیار باقی شتافت.
از سی سال پیش که نخستین بار ویژه نامه ای جهت معرفی ممیزات مکتب تفکیک 
در کیهان فرهنگی منتشر شد، همواره در صدد بودم این شخصیت فرهنگی بطور 

شایسته و بیش از پیش شناسانده شود.
همان زمان به خاطر دارم علی رغم اصرار فراوان بنده حتی حاضر به چاپ عکس 
خود روی جلد مجله نشدند و ما از تصاویر استادان ایشان، مرحومان شیخ مجتبی 
قزوینی ، سید موسی زرآبادی، استفاده کردیم بعدها کم کم به "عکس" رضایت دادند 

و چند عکس در مقاطع مختلف منتشر شد.
 در خلال این سالها و ماهها گهگاه در گفتگوهای شخصی یا در مجالس و منازل 
برخی بزرگان همیشه این سوال از استاد پرسیده می شد که چرا در عصر اطلاعات 
و ارتباطات شما از حضور در رسانه ها و گفتگوی تصویری پرهیز می کنید و پاسخ 
ایشان اغلب با تواضع این بوده است که دیگران هستند و من کسی نیستم و ... من 
اما همچنان اصرار داشته ام که بایستی آثار و احوال ایشان با امکانات سمعی – بصری 
به نسل نو و دنیای اسلام معرفی شود و حتی در معرض حلاجی و ارزیابی بزرگان و 

اهالی نقد و نظر قرارگیرد.
 با نگاهی به آثار ایشان به وضوح روشن می شود که اهتمام ویژه استاد حکیمی در 
معرفی اقالیم قبله و شخصیت هایی بوده است که به نوعی خدمت کرده اند. نشر 
معارف اسلامی با نثر سلیس و سبک خاص همراه با تلنگرهای گاه تند و متعهدانه 
گستره ارتباط مستمر با روشنفکران و شخصیتهای صاحب رای حتی مخالف نظر 

ایشان ویژگی منحصر بفردی است که کمتر در دیگر بزرگان می توان سراغ گرفت .
از جانبی دغدغه عدالت خواهانه و زندگی زاهدانه نشانگر حقیقی این نکته است که 
استاد عملا به گفتار و نوشتار خویش واقفند. اگر چه عزلت نشینی و مشی ایشان در 
دوری از همایش ها و مجالس بزرگداشت و تجلیل از نخبگان و مراسمی چون کتاب 
سال و دیگر رخدادهای فرهنگی کشور در عدم طرح آثار ایشان موثر بوده است اما 
مدیریت فرهنگی و علمی کشور بایستی برای بهره بری مخاطبان وظیفه خود را انجام 

دهد و بکوشد با شیوه های مختلف این مهم عملی گردد.
در مراسم چهره های ماندگار ایشان چون دو سه نفر دیگر از استادان بنام از پذیرفتن 
این نشان خودداری کردند با این حال ما تلاش کردیم و تمبر ویژه و بین المللی استاد 
را چاپ و در ۱۹۵ کشور جهان منتشر کردیم نامه مفصل استاد به فیدل کاسترو نیز به 

چهارده زبان ترجمه و منتشر شده است.
با این همه جا دارد که علاقمندان و صاحب نظران رسانه ها با نشر عقاید و آراء استاد 

به اطلاع رسانی بپردازند . روحش شاد و راهش پر رهرو باد.
این عکس ماندگار را شخصا از این استادان گرفته ام:

استادان: غلامحسین ابراهیمی دینانی، محمود فرشچیان،رضا داوری و  محمد 
رضا حکیمی؛بزرگان فلسفه و هنر و معارف اسلامی؛ مدتی برای این گردهمایی 
کوچک در موزه و سرای چهره های ماندگار تلاش کردم. در کنار هم بودن کسانی که 
مشرب فکری متفاوتی دارند اما دوستانه »گفتگو« می کنند، زیباست. یاد استاد فرزانه 

محمد رضا حکیمی گرامی باد.

وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی:

 شرایط فعلی حمل ونقل و مسکن را تغییر می دهم
تغییر بخش  برای  برنامه های خود  تشریح  با  و شهرسازی  راه  پیشنهادی  وزیر   
حمل ونقل، مسکن و رفع محرومیت زدایی اظهار داشت: آشنا با دیپلماسی اقتصادی 
هستم و شرایط در هر سه بخش را با مذاکره، تهاتر و امکان افزایش سرمایه گذاری 

تغییر می دهم. 
»رستم قاسمی«عصر دیروز در جلسه بررسی صلاحیت خود در صحن علنی 
خدمت  اول  دوره  هستم؛  متصور  خدمت  دوره  چهار  خود  برای  افزود:  مجلس، 
سربازی، دوره دوم در دوران دفاع مقدس، دوره سوم در کارگاه سازندگی خاتم الانبیا 
به عنوان مجموعه ای چند وجهی و دوره چهارم در وزارت نفت مشغول خدمت بودم.

وی با بیان اینکه در دور اول شروع بازسازی کشور خیلی ها باور نداشتند که طرح 
های بزرگ و کوچک توسط خودی ها ساخته شود، گفت: مرحوم امام خمینی )ره( 
درست در زمان شروع بازسازی ها فرمودند »ما می توانیم«؛ تا جایی که توانستیم 

طرح های کلان را در حوزه ریلی، بندری و جاده ای خودمان ساختیم.
قاسمی اظهار داشت: قرارگاه خاتم، سازنده بنادر بزرگ کشور است که تا قبل از 
جنگ این طرح ها توسط خارجی ها در کشور ساخته می شد؛ از جمله بندر شهید 
رجایی که امروز بیش از ۷ میلیون TEU ظرفیت دارد؛ طرح توسعه بندر امام و بنادر 
کوچک خلیج فارس و البته در بخش هوایی و ساخت فرودگاه ها همه توسط قرار خاتم 
ساخته شده است. وزیر راه و شهرسازی به برنامه های خود در حوزه حمل و نقل 
اشاره کرد و گفت: امروز 200 هزار کیلومتر انواع راه در شرایط نامناسبی به سر می 
برد؛ بخش ریلی که در همه جای دنیا حمل و نقل ایمن و ارزان محسوب می شود، 
در کشور ما به دلیل عدم سرعت مناسب و کهنگی ناوگان کمتر از ۱0 درصد سهم 
جابجایی را در اختیار دارد. در بخش هوایی و دریایی نیز وضعیت پایانه ها مطلوب 
نیست. فرصت های زیادی را از دست داده ایم اما فرصت باقی مانده است و اگر 

تحولی ایجاد نکنیم، این فرصت ها را هم از دست می دهیم.
به گفته قاسمی، برای حل این مشکلات، باید روش های گذشته که به جواب 

نرسیده را کنار بگذاریم و به روش های درست برسیم.
رستمی گفت: نیازمند اقدام جهادی و ملی در موضوع حمل ونقل هستیم؛ دیگر با 
بودجه عمومی حتی یک آزادراه هم نمی توانیم بسازیم. باید سراغ روش های متداول 
در جهان برویم. باید از بخش خصوصی، از مردم ایرانی خارج از کشور، فاینانس و 

روش های تهاتر استفاده کنیم تا بتوانیم مگاپروژه ها را بسازیم. 
رستمی تصریح کرد: برای حل مشکل ترانزیت و افزایش درآمد کشور برنامه دارم. 
باید تصمیمات مهم و سخت بگیریم و به جای سوق دادن نقدینگی به سمت دلار 
و سکه آن را به سمت ساخت و ساز پیش ببریم. رستمی از تجربه خود در مذاکره با 
دنیا صحبت کرد و ادامه داد: در دوره ای که در وزارت نفت بودم با بسیاری از کشورها 
برای سرمایه گذاری در ایران و تهاتر صحبت کردم. زمانی کره جنوبی واردات نفت ما 
را قطع کرده بود، من در جلسه مشترک با رییس جمهوری این کشور با یادآوری اینکه 
محصولات سامسونگ و ال. جی تا رقم ۱۵ میلیارد دلار در ایران فروش دارد آنها را بار 

دیگر مجاب به از سرگیری واردات نفت کردم.
رستمی گفت: من آشنا به دیپلماسی اقتصادی هستم، با سران دنیا مذاکره کرده ام 

و بسیاری از کشورها اعلام آمادگی کرده اند تا با من همکاری داشته باشند. 
قاسمی تصریح کرد: شرایط حمل ونقل کشور را تغییر می دهم.

 
وزیر پیشنهادی جهاد کشاورزی مطرح کرد:

دولت سیزدهم در پی کسب اقتدار 
غذایی در خاورمیانه

وزیر پیشنهادی جهاد کشاورزی گفت: برنامه دولت سیزدهم با افق و چشم انداز 
اقتدار غذایی در خاورمیانه و ریل گذاری برای رسیدن به این قله تدوین شده است. 

»سیدجواد ساداتی نژاد« روز دوشنبه در جلسه رای اعتماد مجلس شورای اسلامی 
با تشریح برنامه های خود، با بیان اینکه کشاورزی ضامن امنیت غذایی کشور است، 
اظهار داشت: دولت ها در جهان عهده دار تامین غذای مردم هستند و این موضوع 

در قانون اساسی نیز تاکید شده است.
وی با بیان اینکه امنیت غذایی اولویت نخست کشورها است، تصریح کرد: امروز 
در جهان امنیت غذایی ارتقا پیدا کرده و از تامین نیاز غذایی به قدرت غذایی رسیده 

است و اقتدار غذایی همپای اقتدار نظامی در جهان مورد اهمیت قرار دارد.
ساداتی نژاد با بیان اینکه در بین کشورها برای قدرت غذایی رقابت وجود دارد، 
خاطرنشان کرد: در جهان امروز محصولات کشاورزی تولیدکننده قدرت هستند و در 
ایران نیز به لحاظ منابع و دسترسی به تولیدات، این بخش در موقعیت بسیار خوبی 
قرار دارد. وی افزود: 8۴ میلیون هکتار مرتع، ۱۴ میلیون هکتار جنگل، ۱20 میلیون 
واحد دامی، ۳۵ میلیون اراضی قابل کشت، ۱8 میلیون هکتار در حال کشت، 2هزار 
و ۷00 کیلومتر مرز آبی با ظرفیت شیلات از جمله منابع کشاورزی ایران است که 
موجب شده تا ۱۱.6 درصد تولید ناخالص، ۱۹ درصد ایجاد اشتغال، 20 درصد 

صادرات غیر نفتی مربوط به محصولات کشاورزی باشد.

اخبار

 

آیت الله سید ابراهیم رییسی،  ظهر امروز دوشنبه در گفت وگوی تلفنی 
"سباستین کورتس" صدراعظم اتریش با وی با اشاره به سابقه ۵00 ساله روابط 
دوستانه و سازنده دو کشور گفت: این سابقه طولانی، سرمایه ارزشمندی برای 

آینده روابط است.
رییس جمهوری با بیان اینکه با وجود اراده و انتفاع از تعاملات اقتصادی، 
کاهش مبادلات تجاری دو کشور مبنا و توجیه منطقی ندارد، اظهار داشت: 
با ترفندهای  باشیم و اجازه ندهیم بدخواهان  باید حافظ منافع دو کشور 

مختلف بر این روابط تاثیر بگذارند.
 رییسی در ادامه با اشاره به سوال صدراعظم اتریش درباره رویکرد جمهوری 
اسلامی ایران در قبال تحولات اخیر افغانستان تصریح کرد: اگر به تاریخ معاصر 
افغانستان دقت کنیم، می بینیم از وقتی آمریکایی ها دخالت در امور این کشور 

را آغاز کردند، افغانستان یک روز خوش ندیده است.
رییسی افزود: معتقدیم جریان های مختلف افغانستانی باید خروج آمریکا 
را به مثابه یک نقطه عطف در نظر گرفته و در تعامل با یکدیگر به یک الگوی 

حکمرانی مورد قبول عموم مردم دست یابند.
رییس جمهوری با بیان اینکه ایران تاکنون با وجود تحریم های ظالمانه، همه 
هزینه های مادی و معنوی مهاجران افغانستانی را متقبل شده است، گفت: 
تلاش جمهوری اسلامی ایران در جهت استقرار صلح و امنیت در افغانستان 
همواره و بی وقفه تداوم داشته و آماده هستیم با همه دولت هایی که برای 
برقراری صلح و آرامش در افغانستان احساس مسئولیت می کنند، همکاری 

کنیم.
رئیسی با اشاره به شیوع سویه جهش یافته ویروس کرونا اظهار داشت: از 
همکاری با اتریش در زمینه تامین واکسن کرونا استقبال کرده و آمادگی داریم 

در امور تحقیقاتی مشترک مربوط به واکسن فعالیت نمائیم.
"سباستین کورتس" صدراعظم اتریش نیز در این گفت و گوی تلفنی با 
اظهار امیدواری نسبت به تداوم و گسترش روابط دوجانبه دوستانه و سازنده در 
عرصه های مختلف با کشورمان اظهار داشت: امیدواریم دولت جدید ایران در 
ایجاد شکوفایی اقتصادی و اجتماعی برای مردم این کشور بیش از پیش موفق 
باشد و در عرصه بین المللی نیز مذاکرات اتمی دولت ایران با کشورهای طرف 

مذاکره هر چه سریع تر آغاز شده و با موفقیت به پایان برسد.
صدراعظم اتریش با ابراز نگرانی از تحولات اخیر افغانستان از مهمان نوازی 

صمیمانه دولت و ملت ایران از مهاجران افغانستانی تشکر و قدردانی کرد.
کورتس با ابراز امیدواری نسبت به تداوم این گفت وگوها از دعوت رئیسی برای 

سفر وی به تهران تشکر کرد.

آیت الله رییسی در گفت وگوی تلفنی صدراعظم اتریش تاکید کرد:

 خروج آمریکا از افغانستان فرصتی برای حکمرانی فراگیر 

 وزیر پیشنهادی دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
گفت: جمهوری اسلامی ایران به هر اقدام نابخردانه 
به  و هزینه ای  داد  قاطعانه خواهد  و  پاسخ حکیمانه 
دشمن تحمیل خواهد کرد که از توان و قدرت او خارج 

باشد. 
امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی روز دوشنبه در دفاع 
شورای  مجلس  علنی  صحن  در  خود  برنامه های  از 
اسلامی اظهار کرد: امیدوارم همانند سه وزیر شهید 
این وزارتخانه چمران، فکوری و نامجو عاقبت ما ختم 
به شهادت شود چیزی که همه همرزمان من آرزوی آن 

را دارند.
وی با قدردانی از تلاشهای امیر سرتیپ حاتمی در 
ارتقای مجموعه وزارت دفاع گفت: همچنین از آیت الله 
رئیسی به واسطه اعتماد به اینجانب و نمایندگان هیات 
رئیسه و رئیس مجلس شورای اسلامی به دلیل حمایت 

تشکر می کنم.
وزیر پیشنهادی دفاع با بیان اینکه خدمت در دولت 
همکاری  و  افتخار  مایه  مردمی  و  انقلابی  ولایی، 
و  مردمی  اطمینان بخش  فضای  در  پاسخگویی  و 
انقلابی مجلس شورای اسلامی مایه مباهات خواهد 

بود،  گفت:  نیروهای مسلح بیش از هر زمان دیگر 
همه  تعامل  و  همدلی  راهبردی،  جامعه  یک  در 
جانبه در مجموعه سازمان ها و نیروهای ارتش سپاه 
دفاع  وزارت  و  مستضعفان  بسیج  و  انتظامی  نیروی 
در هماهنگی با ستاد کل نیروهای مسلح قرار دارند و 
گوش به فرمان فرماندهی معظم کل قوا آماده حضور 
در همه صحنه های دفاع،  سازندگی و جهاد همه جانبه 

با دشمنان و فتنه گران هستند.
تفرقه  و  توطئه ها  سازی  خنثی  کرد:  اضافه  وی 
افکنی ها بین اعضای نیروهای مسلح و صیانت از اقتدار 
دفاعی در دستور کار قرار دارد که به فضل خدا تاکنون 
به یاس و ناامیدی دشمن در همه تبلیغات تهاجمی و 

زمینه سازی در فضای مجازی انجامیده است.
وزارت  در  اینکه خدمتگزاران شما  بیان  با  آشتیانی 
دفاع همواره در همه دوره ها و مقاطع مختلف زمانی در 
صحنه های مقابله و مواجهه با فتنه ها و شیطنت های 
دشمنان داخلی و خارجی نظام اسلامی و تهدیدات 
متصور علیه کشور و مخاطرات و بلایای طبیعی، حضور 
فعال چشمگیر و هوشیارانه داشته اند، گفت: هر گاه 
داشته اند  شیطنت  و  تجاوز  و  توطئه  قصد  دشمنان 

و  منهزم  منصرف،  که  شد  برخورد  آنان  با  طوری 
سرشکسته صحنه را ترک کردند.

نیروهای مسلح  پشتیبانی  و  دفاع  پیشنهادی  وزیر 
اظهار کرد: آمریکا به عنوان نماد پوشالی و استکباری 
و رژیم غاصب  ایادی زخم خورده  و تمامی  و قدرت، 
گزافه گویی،  مظهر  صهیونیستی،  پیشه  جنایت  و 
سر  از  گاهی  از  هر  که  استیصال  و  خیال پردازی 
به درستی  پردازی می کنند،  رویا  ترس  و  درماندگی 
می دانند و تجربه کرده اند که ایران اسلامی با تأسی 
از عاشورا و آموزه های معرفتی و تبعیت محض از امام 
گسترش  دنبال  به  راسخ  اراده  و  عزم  با  خود  حاضر 
مستضعفین،  حقوق  از  دفاع  پایدار،  امنیت  عدالت 
حمایت همه جانبه از مقاومت و حذف نظام سلطه و یک 
جانبه گرایی در جهان از یک سو و آرامش در منطقه با 

تعامل و همکاری با کشورهای منطقه و همسایه است.
هر  به  ایران   اسلامی  جمهوری  کرد:  تاکید  وی 
اقدام نابخردانه پاسخ حکیمانه و قاطعانه خواهد داد 
و هزینه ای به دشمن تحمیل خواهد کرد که از توان و 
قدرت او خارج باشد طوری که همانند گذشته برای 

آنان پشیمانی و شکست به دنبال داشته باشد.

وزیر پیشنهادی دفاع:

 به هر اقدام نابخردانه پاسخ حکیمانه و قاطعانه می دهیم

 فرمانده کل سپاه گفت: از کشورهای قابل اعتماد واکسن وارد می شود و با تلاش 
برای تامین واکسن داخلی، تولید آن در کشور افزایش می یابد.

سرلشکر حسین سلامی در نشست ستاد استانی پیشگیری و مقابله با کرونا در 
اصفهان با بیان اینکه در ابتدای شیوع بیماری کرونا قدرت های مدعی در پیشرفت های 
پزشکی تا آستانه فروپاشی رفتند، گفت: علیرغم شرایط تحریم ظالمانه و عملیات روانی 

دشمنان با آغاز شیوع کرونا ، ما به سرعت به کمبودها و نقص ها غلبه کردیم.
، سرلشکر سلامی با اشاره به اینکه ما از هر بحرانی با هر میزان و مقیاسی عبور 
می کنیم، حال این بحران جنگ باشد یا تحریم اقتصادی یا حوادث غیر مترقبه یا 
بیماری ناشناخته گفت: دشمن ما به راحتی مردم ما را از پول های خودمان محروم کرد 
و نگذاشتند نیازهای اساسی پزشکی را تامین کنیم با این وجود توانستیم بر ظرفیت 

داخلی تکیه کنیم.
 وی افزود: دشمنان هدفشان این بود که برای کمک به سمت دشمن دست دراز 
کنیم، اما ما به آنان بی اعتماد هستیم و نمی توانیم سلامت جامعه را به آنان بسپاریم و 

این در شرایطی است که آنان از سلاح بیولوژیک علیه مردم ما استفاده می کنند و در 
این شرایط بر اساس اصل استقلال عمل می کنیم. 

فرمانده کل سپاه گفت: کادر درمان در خط مقدم یک جبهه خطرناک قرار دارند، اما 
با فداکاری در صحنه ایستاده اند و نمایشی از آزمون ستایش برانگیز و قابل تحسین 
و ماندگار را به رویت همه رسانه ها و با ثبات قدم خود نظام سلامت کشور را پایدار نگه 
داشته اند.  سرلشکر سلامی افزود: با ابتکار و گذشت کادر درمان و همکاری نیروهای 

مسلح تلاش می کنیم از این موج بیماری عبور کنیم.
 وی با بیان این که ما به جز بحث کرونا، در جبهه های مختلف از جمله تحریم و جنگ 
رسانه ای با توطئه های مختلف روبرو هستیم افزود: با پیام رهبر معظم انقلاب برای 
مقابله و کنترل بیماری بار دیگر تمام ظرفیت ها به میدان آمد و اقدامات خوبی صورت 
گرفت.  وی گفت: به همه مردم اطمینان می دهیم در خصوص وظایفی که بر عهده 
داریم با تمام توان در صحنه هستیم و ایمان به مردم اصل خدمت ما است، تا انتها 

خواهیم ماند و تمام توان مان را بدون منت در اختیار مردم قرار می دهیم.

فرمانده کل سپاه:

از کشورهای قابل اعتماد واکسن وارد می شود
نمی توانیم سلامت جامعه را به دشمنان بسپاریم

انقلاب  پاسداران  سپاه  هوافضای  نیروی  فرمانده   
اسلامی گفت: دشمن شناسی و شمّ بالای اطلاعاتی 
از  بسیاری  در  تا  شد  باعث  انقلاب  معظم  رهبر 
طرح ریزی های دشمن برای به چالش کشیدن کشور، 

گرفتار نشویم. 
در  یکشنبه  شامگاه  حاجی زاده  امیرعلی  سردار 
نشست مجازی که به همت دفتر نمایندگی حفظ و 
نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در مشهد 
با موضوع تاثیر تدابیر و سیاست های راهبردی رهبر 
شد،  برگزار  کشور  دفاعی  صنعت  در  انقلاب  معظم 
افزود: در طول  سه دهه اخیر دشمنان کشور، تله های 
بسیاری را بر سر راه نظام ما قرار دادند که حتی گاهی 
برخی مدیران ارشد کشوری نیز متوجه آن نبودند ولی 
با درایت رهبری، کشور به سلامت از آن چالش ها عبور 

کرد.
وی با اشاره به تحولات سیاسی و نظامی کشورهای 
افغانستان، عراق، لبنان و سوریه، بیان کرد: کشورهای 
اطراف ما دچار چالش های بسیاری در موضوع نظامی 
و  آمریکایی  طرح های  نیز  آن  سرمنشاء  که  شده اند 

اسرائیلی برای تضعیف نیروهای نظامی این کشورها 
بود و رهبر معظم انقلاب اجازه ندادند که ما در این 

تله ها گرفتار شویم.
او عنوان کرد: حتی زمانی که گروه های تکفیری و 
داعشی در سوریه و عراق قدرت را به دست گرفتند، 
این موضوع  ایران در  از عدم حمایت  افراد  از  خیلی  
معتقد  انقلاب  رهبر  ولی  آوردند  می  میان  به  سخن 
بودند که ما باید این کار را انجام دهیم و اگر در آن زمان 
به درستی تصمیم گیری نمی شد باید در همدان و 

کرمانشاه با نیروهای داعشی به مبارزه می پرداختیم.
گذشت  از  بعد  و  اکنون  گفت:  حاجی زاده  سردار 
سالها براحتی می توان شرایط آن دوران را قضاوت کرد 
ولی نکته مهم آن است که رهبر انقلاب در همان زمان 

تصمیم های درستی را گرفتند.
روحیه  دارای  اکنون  ما  نیروهای مسلح  افزود:  وی 
سلحشوری، شجاعت و ظلم ستیزی هستند و اینکه 
در مقایسه با ارتش  دیگر کشورها قوی هستند نشان از 
تربیت آنها با اندیشه های انقلاب دارد و این در حالی 
است که در زمان جنگ فقط صدام رو به روی ما قرار 

داشت ولی اکنون برخی از کشورها همچون آمریکا در 
مقابل ما قرار دارند و ما هیچ احساس ضعفی در مقابل 
آنها نداریم و آنها نیز اقرار دارند که گزینه نظامی در 

مقابل ایران منتفی است.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه با اشاره به اینکه مقام 
معظم رهبری در جریان برنامه های آموزشی و تربیتی 
نیروهای مسلح  کشور هستند، بیان کرد: ایشان با 
وجود مشغله کاری فراوان، همیشه با تیزهوشی برنامه 
ها را رصد کرده و برخی نکات مغفول مانده را متذکر 
می شوند و البته گاهی هم نسبت به برخی از گزارشها، 

تداوم آن مسیر را مورد تاکید قرار می دهند.
سردار حاجی زاده با اشاره به اینکه یکی حوزه های 
مورد تاکید رهبری، ترغیب به خودکفایی، ایستادن 
روی پای خود و بومی سازی تسلیحات نظامی است، 
اظهار کرد: اگر قرار بود ما همچون سایر کشورها به 
دنبال پیشرفت در ساخت هواپیمای جنگنده باشیم باز 
هم ۵0 سال با آنها فاصله داشتیم، ولی با تغییر رویکرد 
به استفاده از موشک، اکنون می توانیم تهدیدهای آنها 

را به خوبی پاسخ دهیم.

فرمانده هوافضای سپاه:

دشمن شناسی رهبر انقلاب طرح های دشمن را بی اثر کرد

محمود اسعدی*

با  وزیر پیشنهادی دادگستری ضمن تاکید بر ارتقای امنیت غذایی در جامعه 
تشکیل قرارگاه مبارزه با گرانی تاکید کرد.

امین حسین رحیمی روز دوشنبه در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی در تشریح و دفاع 
از برنامه های خود  ضمن قدردانی از روسای قوا و قدردانی از برگزاری جلسات کمیسیون ها با 
حضور وزرای پیشنهادی افزود: انتظار از دولت سیزدهم ارتقای کارآمدی در همه دستگاه های 
اجرایی است و این موضوع با همکاری همه قوا میسر خواهد شد هرچند در قانون اساسی قوا 
از یکدیگر مستقل هستند اما این استقلال اینطور نیست که به صورت جزیره ای عمل کنند 

بنابراین تعامل و همکاری ضروری است.
وزیر پیشنهادی دادگستری ادامه داد: کل حاکمیت در این مقطع، هیچ بهانه ای برای کمبود 

کارایی ندارند و باید کارآمدی ها ارتقا یابد.
رحیمی با اشاره به اصل ۱60 قانون اساسی اظهارداشت: وظیفه وزیر دادگستری ایجاد تعامل 
میان قوا است و باید تلاش شود قوه قضاییه از طریق ارتباط با مجلس شورای اسلامی و دولت 

کارآمد شود.
وزیر پیشنهادی دادگستری با اشاره به نقش سازمان تعزیرات حکومتی افزود: تصور عموم 

مردم این است که مبارزه با گرانی، تنظیم بازار و حتی تورم باید از طریق تعزیرات حکومتی 
رسیدگی انجام شود در حالی که این سازمان شبیه دادگاه است و باید مرجعی به آن گزارش 
دهد که این مرجع سازمان حمایت حقوق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، بازرسان اصناف 

یا وزارت صمت است.
رحیمی خاطرنشان کرد: مردم کار ندارند که چه وزارتخانه ای متولی مبارزه با گرانی است و 
می گویند دولت باید این موضوع را حل کند و باید ستادی در دولت تشکیل شود از تنظیم بازار، 
قیمت گذاری، توزیع در شبکه درست مبارزه با گرانفروشی را در برگیرد و وزارتخانه های بهداشت، 
جهادکشاورزی، صمت، سازمان تعزیرات قرارگاه عملیاتی قوی داشته باشند تا موضوع مبارزه با 

گرانی و تنظیم بازار انجام شود.
وزیر پیشنهادی دادگستری ضمن تاکید بر ارتقای امنیت غذایی در جامعه به تشکیل قرارگاه 

مبارزه با گرانی تاکید کرد.
وزیر پیشنهادی دادگستری با تاکید بر اصلاح قوانین تعزیرات افزود: قوانین تعزیرات نیازمند 
اصلاح و تنظیم لوایح است اما تا آن زمان نمی توان گفت چون وزارت صمت گزارش نداده،  

بنابراین تعزیرات نمی تواند رسیدگی کرد.

امین حسین رحیمی  وزیر پیشنهادی دادگستری مطرح کرد :

ارتقای امنیت غذایی با تشکیل قرارگاه مبارزه با گرانی 
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10 باور اشتباه درباره هپاتیت فوق تخصص گوارش و کبد مطرح کرد:

مهمترین علامت »کبد چرب«
فوق تخصص گوارش و کبد گفت: مهمترین علامت بیماری کبد چرب 
بی علامتی است؛ اما پس از آزمایش و سونوگرافی برای بیماری های دیگر 

می توان متوجه افزایش آنزیم های کبدی و کبد چرب شد.
محمود اسحاق حسینی، فوق تخصص گوارش و کبد درباره »کبد چرب و 
علائم آن«، گفت: از هر سه بزرگسال یک نفر مبتلا به کبد چرب است و هرچه 

به جلوتر می رویم بر این تعداد افزوده می شود.
وی ادامه داد: کبد چرب شایعترین علت بیماری های کبدی و در نهایت 
سیروز است. این بیماری علامت خاصی ندارد. مهمترین علامت این بیماری 
بیماری های دیگر  برای  آزمایش و سونوگرافی  از  اما پس  بی علامتی است 
می توان متوجه افزایش آنزیم های کبدی و کبد چرب شد. این بیماری در افراد 

چاق بیشتر است؛ اگرچه در افراد لاغر هم دیده می شود.
این فوق تخصص گوارش و کبد افزود: افرادی که بیماری های متابولیک، 
دیابت و چربی بالا دارند مستعد به کبد چرب هستند. متاسفانه نزدیک ۱0 
میلیون نفر در کشور ما به دیابت مبتلا هستند و با شیوع کرونا و استفاده از 
داروهای مختلف برای درمان این بیماری حتی افرادی که دیابت نداشته اند 

هم به آن مبتلا شده اند.
 اسحاق حسینی خاطرنشان کرد:  ۵0 تا 60 درصد جمعیت کشور ما اضافه 
وزن دارند. ما از تغذیه خوب گذشته خود جدا شده و به سمت استفاده از فست 

فودها رفته ایم. این غذاها مملو از چربی به ویژه تری گلیسیرید هستند.
وی اضافه کرد: وقتی ۵ درصد از حجم کبد با چربی اشغال شود فرد به کبد 
چرب مبتلا می شود. برای تشخیص باید آزمایش سالیانه داد و یا اگر برای 

بیماری دیگری مراجعه می کند باید سونوگرافی کبد بدهد.
این فوق تخصص گوارش و کبد یادآور شد:کبد چرب در طول زمانی حدود 
۱0 تا ۱۵ سال به سیروز تبدیل می شود. نباید اجازه دهیم دچار کبد چرب 

شویم؛ چون رسوبی که در کبد تشکیل می شود به مقدار صفر نخواهد رسید.
اسحاق حسینی درباره »انواع کبد چرب«، گفت: کبد چرب در سه نوع 
خفیف، متوسط و شدید وجود دارد که به هم تبدیل می شوند و تمام تلاش 
ما این است که بتوانیم درجه آن را کاهش دهیم؛ چون سیروز و فیبروز در نوع 

خفیف و متوسط کمتر است.
وی تاکید کرد: درمان کبد چرب نیاز به تحرک و تغذیه سالم دارد. استفاده 
از بستنی های خامه ای، نان خامه ای، کره و گوشت پرچربی مثل گوساله 
می تواند چربی کبد را افزایش دهد. اگر افراد افزایش وزن دارند باید با تحرک و 
ورزش وزن را کاهش دهند و اگر دیابتی هستند و چربی خون بالا دارند آن را 

کنترل کنند تا کبد چرب آنها کنترل شده و تبدیل به سیروز نشود.

قرار نیست تغییرات بزرگی را در عرض مدت کوتاهی وارد سبک زندگی تان 
کنید. تغییرات کوچک بهتر قابل اجرا و کنترل اند و از همه مهمتر تداوم 
پذیرترند. خیلی از افراد رژیم می گیرند به امید اینکه اضافه وزن شان از بین 
برود و هرگز برنگردد؛ اما مطالعات نشان می دهند 80 درصد از افرادی که 
ده درصد یا بیشتر از وزن بدن خود کم می کنند، مجددا به وزن قبلی خود 

برمی گردند، گاهی حتی بیشتر از وزن قبلی!
رژیم گرفتن به تنهایی یک رویکرد تداوم پذیر برای کنترل وزن نیست. رژیم 
کاهش وزن کاملی وجود ندارد و اگر هم وجود داشته باشد به احتمال زیاد 
نخواهید توانست بیشتر از چند هفته ادامه اش دهید چون خسته می شوید.
یک رویکرد قابل کنترل تر این است که تغییرات کوچکی ایجاد کنید که 
سبک زندگی تان را زیرورو نکند؛ اما به مرور زمان منجر به کاهش وزنتان شود. 
تغییرات بزرگ در سبک زندگی عملا شدنی نیستند و به سختی می توانید 
پایبندشان بمانید و به همین دلیل است که خیلی ها موفق نمی شوند. 
رویکرد قدم های کوچک قابل تداوم است و می تواند با صبر و پیگیری، 
نتایج قابل قبولی داشته باشد. تغییرات هر چند آهسته تر رخ می دهند؛ اما 

ماندنی ترند.
این طرز فکر را کنار بگذارید که باید خودتان را از خیلی چیزها 

محروم کنید
رژیم گرفتن همیشه محرومیت را به ذهن می آورد و وقتی به رژیم گرفتن فکر 
می کنید احتمالا این تصور را دارید که باید دست از غذاهای مورد علاقه تان 
بکشید و مثلا دیگر پیتزا نخورید. بیشتر برنامه های کاهش وزن می گویند هر 

چه هدف شما در کاهش وزن بزرگ تر باشد، محرومیت  های بیشتری برای 
کاهش وزن خواهید داشت. اما این راه موفقیت نیست. خوشبختانه نیازی 
نیست از تمام غذاهای مورد علاقه تان دست بکشید، در عوض می توانید در 
حد تعادل آن ها را بخورید. حتی فکر اینکه از تمام غذاهای مورد علاقه تان 
محروم شوید هم برای عده ای استرس برانگیز است. آن ها به محض اینکه 
به محرومیت از غذاهای مورد علاقه شان فکر کنند، هوس آن ها را خواهند 
برانگیزاننده ی اشتهاست! به همین  انگار عمل کردن طبق رژیم،  کرد؛ 
علت محروم شدن و محدود کردن مصرف کالری برای خیلی از افراد جواب 
نمی دهد. استرسی که به وجود می آید، با بالا بردن سطح هورمون  کورتیزول 

و افزایش اشتها، کاهش وزن را سخت تر هم می کند.
اینقدر به عدد ترازو توجه نکنید و در عوض بیشتر روی سلامتی 

تمرکز کنید
اجازه ندهید ترازو کنترل زندگی تان را در دست بگیرد. خیلی از افراد نسبت 
به وزن شان وسواس دارند و به هیچ چیز دیگری توجه نمی کنند، چون فقط 
می خواهند عدد خاصی را روی ترازو ببینند. آن ها دست به کارهای ناسالمی 
می زنند مثلا گروه های غذایی خاصی را کاملا از رژیم غذایی خود حذف 
می کنند یا مصرف کالری شان را بسیار محدود می نمایند. این وسواس فقط 
موجب اختلالات خوردن می شود. متاسفانه خیلی از برنامه های تجاری 
کاهش وزن نیز چنین رویکردی را تشویق می کنند؛ اما در واقع این طرز فکر 

نه سالم است و نه تداوم پذیر.
تمرکز  متنوع  و  سالم  غذایی  رژیم  یک  و  سلامتی  روی  است  بهتر 

کنید، نه کمتر خوردن و رسیدن به وزنی خاص. شما با جایگزین کردن 
کربوهیدرات های فرآوری شده و قند با میوه ها و سبزی ها و غلات کامل و 
منابع سالم پروتئینی، خود به خود کالری کمتر و سالم تری مصرف خواهید 

کرد و سطح هورمون های چربی سوزتان را بالا خواهید برد.
رژیم  از  که  غذاهایی  نه  بخورید،  می توانید  که  کنید  فکر  غذاهایی  به 
غذایی تان کنار می گذارید. دستورهای غذایی جدید و سالمی را پیدا کنید 
که از مواد ساده اما سیرکننده استفاده می کنند. اگر پروتئین بیشتری به 
رژیم غذایی تان اضافه کنید و از کربوهیدرات های ساده و قند پرهیز نمایید 
می توانید بدون احساس گرسنگی وزن کم کنید. این قدم ساده ای است که 

کمکتان می کند بیشتر احساس سیری و رضایت کنید.
اگر مشکل هیجانی خوردن دارید آن را شناسایی کنید

سخت است که بدون رفع مشکل هیجانی خوردن بخواهید به وزن سالمی 
برسید. خیلی از افراد به دلیل اینکه بدنشان گرسنه است غذا نمی خورند 
بلکه اشتهای هیجانی دارند. متخصصین تغذیه اغلب می گویند اگر گرسنه 
باشید، خوردن یک سیب هم می تواند برایتان خوشایند و جذاب باشد؛ 
اما گرسنگی هیجانی هرگز با خوردن سیب جواب داده نمی شود. بلکه در 
این مواقع سراغ غذاهایی می روید که چربی و قند بالایی دارند. این بار که 
احساس گرسنگی کردید، تست سیب را انجام دهید. اگر سیب به نظرتان 
خوشمزه و راضی کننده بیاید، پس یعنی واقعا گرسنه اید اما اگر اینطور 
نبود به احتمال زیاد گرسنگی تان هیجانی است. مقابله با مشکل هیجانی 
خوردن زمان می برد و اراده می خواهد تا محرک هایی که در زمان استرس 
وادارتان می کنند چیزی بخورید شناسایی شوند. وقتی این محرک ها را پیدا 
کردید، می توانید وقتی که استرس دارید، خوردن را با فعالیت های سالم تری 
جایگزین نمایید، مثلا برای قدم زدن بیرون بروید یا کاری انجام دهید که 
آرامتان می کند. مطمئن شوید که این فعالیت ها برای سلامت جسم و 

روانتان مفیدند.
دیروقت غذا نخورید

اما شواهد زیادی وجود دارند  کیفیت چیزی که می خورید مهم است 
که نشان می دهند زمان غذا خوردن تان هم اهمیت دارد. روزه متناوب به 
برخی از افراد کمک می کند وزن کم کنند اما ممکن است شما نیازی به 
اینهمه سختگیری نداشته باشید تا وزن کم کنید؛ تغییر ساختار زمان غذا 

خوردن تان هم می تواند تاثیرگذار باشد.
در مطالعه ای کوچک محققان افراد را به دو گروه تقسیم کردند. یک گروه 
صبحانه را ۹0 دقیقه دیرتر و شام را ۹0 دقیقه زودتر از زمانی که معمولا عادت 
داشتند خوردند. گروه دوم غذای خود را طبق عادت همیشگی خوردند. این 
افراد هیچ محدودیت غذایی نداشتند و می توانستند هر چقدر می خواهند 
غذا بخورند. نتیجه اینکه بعد از ده هفته، اولین گروه دو برابر گروه کنترل 
چربی بدن از دست داده بودند و تنها کاری که کرده بودند این بود که شام را 
زودتر و صبحانه را دیرتر خورده بودند. مطالعات پیشین نیز نشان داده بودند 

که زودتر شام خوردن با کنترل بهتر قند خون ارتباط دارد.
صبور باشید

توصیه نهایی اینکه صبور باشید! رسیدن به وزن سالم زمان بر است و 
زمان هایی خواهد بود که روند کاهش وزنتان ثابت بماند. صبور باشید و 
سبک سالم زندگی تان را حفظ کنید تا روند کاهش وزنتان دوباره شروع شود. 
حتما فعالیت بدنی خود را حفظ کنید و تمرینات قدرتی نیز انجام دهید زیرا 

ساختن بافت عضلانی بیشتر، سوخت و ساز بدنتان را بالا می برد.

وزن اضافی تان را با این راهکارهای ساده کم کنید؛

شایعات واکسن کرونا؛کاهش وزن با چند تغییر کوچک
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در سراسر اینترنت، باورهایی نادرست و خطرناکی در مورد واکسن در حال انتشار 
است، اطلاعات غلط و نادرستی که مقامات بهداشتی نگران آن هستند و می تواند 

مردم را از واکسینه شدن در برابر ویروس بترساند.
مقامات بسیاری از کشورها در حال بحث در مورد اجرای دوباره مقررات تعطیلی 
می گویند  بهداشتی  کارشناسان  اما  هستند.  کار  و  کسب  محل های  از  بسیاری 
یک تفاوت اساسی بین زمان حال و همین زمان در سال گذشته وجود دارد: ما به 
واکسنی دسترسی داریم که می تواند به کاهش شیوع و جهش کووید ۱۹ کمک کند. 
کارشناسان معتقدند که واکسن بی خطر و مؤثر است، حتی در برابر نوع دلتا، و افزایش 

تعداد افرادی که واکسینه می شوند به بازگشت سریع تر شرایط عادی کمک می کند.
با این حال، داده ها نشان می دهد که در سراسر دنیا افراد زیادی به خصوص افراد 
جوان و نوجوان هنوز واکسینه نشده اند که اطلاعات غلط، نگرانی در مورد عوارض 
جانبی، نبود واکسن و مشغله ی زیاد ممکن است همگی از عوامل مؤثر این امر باشند.
برخی از افراد چون جوان و سالم هستند، احساس آسیب پذیری کمتری می کنند؛ 
اما این استدلال می تواند به ضررشان تمام شود. بسیار دیده شده که افراد جوان و سالم 
بدون هیچ مشکل قبلی، دچار بیماری کرونا آن هم به طور شدید شدند، و بسیاری از 
افراد مسن اصلًا بیمار نشده اند. بهترین راه برای محافظت، نه تنها در برابر خود کووید 
۱۹، بلکه عوارض جانبی و ناتوانی های طولانی مدت این بیماری، واکسیناسیون 
است. آیا باقی ماندن عوارض این بیماری تا سال ها بعد، در حالی که می توانستید از 

آن جلوگیری کنید، ناخوشایند نیست؟
با این حال، در سراسر اینترنت، باورهایی نادرست و خطرناکی در مورد واکسن در 
حال انتشار است، اطلاعات غلط و نادرستی که مقامات بهداشتی نگران آن هستند و 
 Kimberly( می تواند مردم را از واکسینه شدن در برابر ویروس بترساند. یک متخصص

Manning( چند مورد از آن ها را تشریح کرده است:
۱. واکسن موجب ورود کووید ۱۹ به بدن من می شود

ابتلا به کووید ۱۹ از طریق برخی از انواع واکسن ها غیرممکن است زیرا این ویروس 
جزء دستور ساخت آن ها نیست. برخلاف بسیاری از واکسن های رایج، مانند واکسن 
ویروس  مرده  یا  زنده  نسخه های  کووید ۱۹ حاوی  واکسن های  از  برخی  آنفلوانزا، 
نیستند. در عوض، این واکسن ها از RNA پیام رسان )mRNA( استفاده می کنند که 

جزئیات نحوه مبارزه با ویروس را به سیستم ایمنی بدن شما می دهد.
به این علت که قبلًا واکسن هایی با ویروس های زنده داشته ایم، نگرانی مردم قابل 

درک است اما برخی از انواع این واکسن هیچ ویروسی در خود ندارند.
۲. واکسن DNA فرد را تغییر می دهد

این هم درست نیست. واکسن حاوی mRNA به سلول های بدن ما دستوراتی 
می دهد، اما هرگز با هسته سلول، که محل نگهداری DNA است، تعامل ندارد. هیچ 

چیزی که شامل DNA باشد در این نوع واکسن ها وجود ندارد.
۳. واکسن باعث مشکلات باروری می شود

هیچ مدرکی وجود ندارد که نشان دهد واکسن های دارای RNA می تواند باعث 
مشکلات باروری یا بارداری شود. در حقیقت، این نوع واکسن به اندازه کافی در بازار 
بوده است و ما شاهد تعداد زیادی از زنان باردار واکسینه شده و بارداری زنان پس از 
دریافت آن شده ایم. اگر قصد بارداری دارید می توانید این نوع واکسن را دریافت کنید و 
داده های موجود نشان می دهد که واکسن برای زنان باردار یا شیرده نیز بی خطر است.

۴. اگر قبلًا به کووید ۱۹ دچار شده ایم، نیازی به تزریق واکسن نداریم
بدن هر کس متفاوت است. و بر اساس داده ها، آنتی بادی ها مدت زمان متفاوتی، از 
فردی به فرد دیگر، دوام می آورند. به همین دلیل نمی توان گفت چه مدت بعد از ابتلا 

به کووید، ایمنی دارید.
درست است که بدن شما آنتی بادی تولید می کند، اما مشکل این است که نمی دانیم 

چه مقدار و از چه نوعی است و چقدر دوام می آورد.
5. عوارض جانبی ناشی از واکسن به اندازه ی خود کووید ۱۹ بد است

شایع ترین عوارض جانبی واکسن کووید ۱۹ عبارت اند از: خستگی، درد بازو، و 
تب. برخی از افراد در نهایت چیزی احساس نمی کنند. اگر برخی عوارض جانبی 
شدیدتر را تجربه می کنند، احتمالًا شبیه یک آنفلوانزای خفیف خواهد بود. اما تفاوت 
اصلی بین عوارض جانبی و بیماری واقعی در این است: شما می دانید که به زودی 
این شرایط پایان می یابد. اگر شما جزء افرادی هستید که بدشانس هستند و عوارض 
جانبی شدیدتری را تجربه می کنند، باید بدن خود را هیدراته نگه دارید و استراحت 
کنید. شما نمی توانید از بهبودی کامل کووید ۱۹ مطمئن شوید و هیچ راهی برای یک 

پزشک نیز وجود ندارد که این را به شما بگوید.
۶. من نیازی به واکسیناسیون ندارم چون جوان هستم! ویروس روی من تأثیر 

نمی گذارد
در حالی که این درست است که در طول همه گیری، جوانان کمتر در معرض 
پیامدهای شدید نسبت به افراد با گروه های سنی بالاتر قرار دارند، اما سهم فزاینده ای 
از بستری شدن در بیمارستان ها برای افراد جوان و واکسینه نشده است. همچنین، 
هنوز اطلاعات زیادی در مورد تأثیرات طولانی مدت این ویروس وجود ندارد. کووید ۱۹ 
در کودکان، به طور بالقوه می تواند منجر به تشخیص MIS-C، یک سندرم التهابی 
خطرناک مرتبط با این ویروس شود. متوسط سن افرادی که با این التهاب تشخیص 
داده شدند، هشت سال است. حتی اگر شما این بیماری ناشی از کرونا ویروس را 
تجربه نکنید، به این معنا نیست که شما نمی توانید موجب بیمار شدن دوست و یا 
اعضای خانواده خود شوید. دریافت واکسن می تواند از گسترش ویروس جلوگیری 
نماید. که این به ویژه زمانی مهم است که سویه های جدید کووید ۱۹ بسیاری مسری تر 

از نوع اولیه هستند.
۷. واکسن حاوی یک ریزتراشه است و باعث مغناطیسی شدن بدن می شود

این شایعه پس از انتشار گفته بیل گیتس در اینترنت به وجود آمد که وی طبق آن 
گفته بود واکسیناسیون را می توان از طریق گواهینامه های ضبط واکسن دیجیتالی 
تأیید کرد. گیتس به صراحت به ریزتراشه ها اشاره نکرد، اما بسیاری دیگر از افراد، مانند 
راجر استون مشاور سابق دونالد ترامپ و رئیس حزب کمونیست روسیه، شعله های این 

توطئه را بیشتر کردند.
به احتمال زیاد ۹0 درصد از افرادی که این مطلب را می خوانند تلفن همراه دارند. چه 
کسی به ریزتراشه نیاز دارد در حالی که شما آن را از قبل دارید؟ این گفته نه برای این 
است که شما به تلفن همراه خود بدبین شوید، بلکه حرف این است که این شایعات 
منطقی نیست. دریافت واکسن کووید ۱۹ بدن را، از جمله در محل واکسیناسیون که 
معمولًا بازوی شما است مغناطیسی نمی کند. واکسن های کووید ۱۹ حاوی موادی 
نیستند که بتوانند در محل تزریق شما میدان الکترومغناطیسی ایجاد کنند. همه 

واکسن های کووید ۱۹ عاری از فلزات هستند.
۸. افراد پس از واکسیناسیون، دیگر نیازی به ماسک زدن یا رعایت فاصله 

اجتماعی ندارند
ما هم  همین آرزو را داریم؛ اما مسئله پیچیده تر از این است.

از زمانی که نوع دلتا کووید ۱۹ شروع به کار کرد و بار دیگر میزان عفونت و بستری 
شدن در بیمارستان را افزایش داد، در حالی که مقامات بهداشتی برای افزایش نرخ 
واکسیناسیون تلاش می کنند، اقدامات بهداشت عمومی مانند ماسک زدن می تواند 
به حفظ امنیت همه افراد ادامه دهد. هدف نهایی رسیدن به جایی است که امیدواریم 

بتوانیم این اقدامات احتیاطی را برای همیشه متوقف کنیم.
آنچه ما در مورد کووید ۱۹ می دانیم این است که این ویروس یک بیماری زای جدید و 
در حال تکامل است، حتی متخصصان هم هر روزه در حال آموختن نکته ای جدید در 
مورد این پاتوژن هستند. پس باید توجه کنید که اگر واکسینه شده اید، هنوز هم افرادی 

در اطراف شما هستند که ممکن است واکسینه نشده باشند.
داده ها همچنین نشان می دهد که گاهی پیشرفت عفونت ها حتی در افرادی که 
واکسینه شده اند دیده می شود که البته معمولًا شدید نیستند، اما رخ می دهند و 
می توانند باعث سرایت بیماری به افراد دیگر شوند. اصلی ترین نکته ای که باید روی 
آن تأکید شود این است که بسیاری از کسانی که واکسینه نشده اند در حال سنجیدن 
جوانب این کار هستند و نه مردد. پزشکان در این مورد می توانند اطلاعات خوبی در 
اختیار شما قرار دهند. نگرانی های شما قابل درک است. اما هنگامی که حقایقی به 
شما ارائه شد، امیدواریم بتوانید دریافت واکسن را برای محافظت از خود و دیگران نه 

تنها از مرگ، بلکه از ناتوانی در آینده مدنظر قرار دهید.



سه شنبه-دوم شهریورماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45335
اجتماعی

اعضای شورای اسلامی شهر مقدس قم تصویب کرد؛

افزایش ۳۲ درصدی نرخ سرویس مدارس 
اعضای شورای اسلامی شهر مقدس قم با تصویب افزایش ۳2 درصدی نرخ پایه 

سرویس حمل و نقل مدارس در سال جاری نسبت به سال گذشته موافقت کردند.
برپایه این  گزارش ، در این نشست که روزدوشنبه در سالن جلسات این شورا در 
ساختمان شهید باکری برگزار شد، معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم 
از راه اندازی قریب الوقوع مرکز تجمیعی واکسیناسیون برای واکسینه کردن کارکنان 

شهرداری خبر داد.
محسن رنجبر افزود: این مرکز با دو ایستگه تزریق از روز چهارشنبه هفته جاری 
در محل ورزشگاه یادگار امام، آماده واکسیناسیون کارکنان شهرداری و دیگر اقشار 

مختلف مردم است.
همچنین شهردار قم نیز در این نشست، دانشگاه علوم پزشکی استان را فرمانده 
مبارزه با کرونا در قم خواند و گفت: وظیفه همه مسؤولان شهر و استان است که 

فرماندهی را در عملیات مبارزه با کرونا یاری کنند.
سید مرتضی سقائیان نژاد در ادامه تصریح کرد: در این مسیر، هرگونه کوتاهی باید 
تذکر داده شده و گوشزد شود، چراکه همه موظف به تبعیت از  فرماندهی عملیات 

مبارزه با کرونا بوده، هستند و خواهند بود.
در این نشست، سیدمحمدحسین دهناد عضو جدید شورای اسلامی شهر مقدس 
قم نیز در سخنانی، اطلاع رسانی محیطی را برای مبارزه با ویروس کرونا کافی 
ندانست و گفت: یکی از تلاش های مدیریت شهری در این مسیر باید بر موضوع 

غیرحضوری کردن فرآیندهای اجرایی شهرداری مناطق متمرکز شود.
وی یادآور شد: البته تلاش هایی در این زمینه انجام شده، ولی باید گفت این 

تلاش ها کافی نبوده است.
عضو شورای اسلامی شهر قم افزود: قطعا توجه ویژه به تقویت حمل و نقل عمومی 
و پاک نیز اولویت دیگری در این مسیر خواهد بود، بویژه آن که طبق برآوردها، گونه 

های جدید و جهش یافته دیگری از این ویروس هم در راه خواهد بود.
نشست امروز شورای اسلامی شهر مقدس قم همچنین با تقدیر از نمایندگان 

جامعه پزشکی استان به مناسبت روز پزشک همراه بود.
در عین حال در این نشست، یاد و خاطره معاون فقید شهرداری قم، غلامرضا 

جانقربان که طی روزهای اخیر به دلیل ابتلا به کرونا درگذشت گرامی داشته شد.
در این باره یکی از اعضای شورای اسلامی شهر در سخنانی بیان داشت: مرحوم 
جانقربان در پُست های مختلف خود در شهرداری قم منشأ خیر و برکت بود و بویژه 

در بازگشایی محورها و خیابان ها نقشی اساسی ایفا می کرد.
روح الله امراللهی در این باره اضافه کرد: او در مدت حدود ۳۵ سال خدمت خود 
در شهرداری قم، زودتر از همه بر سر کار حاضر می شد و تلاش می کرد تا با استفاده 
از اختیارات قانونی خود، در مسیر حل مشکلات مردم و تحصیل رضایت آنان قدم 
بردارد. وی با تصریح بر این که کار عمرانی در قم، فقط برای قمی ها نیست خاطر 
نشان کرد: خدمت به قم، یک توفیق الهی و در حقیقت خدمت به جهان تشیع 
است. واما اعضای شورای اسلامی شهر مقدس قم در نشست رسمی و علنی امروز 
خود با افزایش ۳2 درصدی نرخ پایه سرویس مدارس در سال جاری موافقت و آن 
را تصویب کردند، ضمن آن که امکان استفاده رایگان رانندگان حمل و نقل عمومی 
شهری از امکانات درمانگاه سیدالشهداء )ع( نیز بر اساس مصوبه امروز شورای 

اسلامی شهر و بدون تحمیل هزینه اضافی بر شهرداری فراهم شد.
  

رئیس شورای اسلامی شه قم خواستارشد؛

اهتمام بیشتر مدیریت شهری
 به اطلاع رسانی درباره کرونا 

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم با تقدیر از فعالیت های اطلاع رسانی 
مدیریت شهری در موضوع کرونا خواستار توجه بیشتر به این مقوله شد. 

روزدوشنبه شورای اسلامی شهر  و علنی  در نشست رسمی  حسین اسلامی 
با تسلیت ایام سوگواری خاندان اهل بیت )ع( بیان کرد: از دست دادن معاون 
شهرسازی و معماری شهرداری قم در این ایام و بر اثر ابتلا به کرونا، ضایعه ای 
اسفناک بود که باید آن را نیز به همه دست اندرکاران مدیریت شهری و مردم تسلیت 
گفت. وی شادروان جانقربان را مرد خدمت خواند و ابراز امیدواری کرد شیوع کرونا 
با رعایت بیشتر شیوه نامه های بهداشتی توسط همه اقشار جامعه، روز به روز کم و 

کمتر شود.
رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم در عین حال به زادروز حکیم ابوعلی سینا 
توجه داد و با تبریک روز پزشک گفت: تردیدی نیست که در ایام همه گیری کرونا، 
این کادر بهداشت و درمان بود که در خط مقدم مبارزه با این بیماری حاضر بودند 
که باید از آنان نیز تقدیر و تشکر کرد. وی با بیان اینکه وضعیت کرونا در کشور نگران 
کننده و در شهر قم نگران کننده تر است اضافه کرد: متأسفانه برخی تبلیغات منفی 
درباره واکسیناسیون سبب شده تا برخی از اهالی قم استقبال قابل توجهی در 
این موضوع نداشته باشند و این امر از عدم تشکیل صف در مراکز واکسیناسیون 
هویداست. وی ادامه داد: قطعا مردم باید به اخطارهای مجموعه دست اندرکاران 
بهداشت و درمان کشور توجه داشته باشند تا بتوانیم با کمک و همیاری یکدیگر 
بر این بیماری همه گیر غلبه کنیم. رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم در عین 
حال از دانشگاه علوم پزشکی استان خواست تا با در اختیار قرار دادن متن های 

تخصصی، مدیریت شهری را در امر اطلاع رسانی علیه بیماری کرونا یاری دهد.
وی همچنین افزود: بدیهی است که مردم در این زمینه توقع بیشتری از مدیریت 
شهری دارند که باید به این توقع مردم توجه داشت. اسلامی سپس به انتصاب 
عباس ذاکریان به عنوان یکی از فعالان مدیریت شهری در سِمَت معاون جدید 
خدمات شهری شهرداری قم اشاره کرد و گفت: حضور یک پزشک در این منصب 

می تواند سبب توجه بیشتر به مدیریت بیماری کرونا در کلانشهر قم باشد.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبرداد:

تخصیص ۲۲۰۰ میلیارد ریال تسهیلات
 به طرح های گردشگری 

استان قم گفت: 2200  و صنایع دستی  میراث فرهنگی، گردشگری  مدیرکل 
میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید به طرح های گردشگری قم مصوب شده است. 

علیرضا ارجمندی در جلسه ای که با حضور رئیس گروه سرمایه گذاری اداره کل 
میراث فرهنگی قم برگزار شد، اظهار کرد: جذب 2200 میلیارد ریال تسهیلات رونق 
تولید به تأسیسات بخش گردشگری، روزهای بهتری را در زمینه اشتغال و توسعه 
گردشگری استان نوید می دهد. وی با اشاره به بازدیدهای میدانی از پروژه های 
در حال ساخت حوزه گردشگری، ادامه داد: بازدید مکرر و متناوب از طرح های 
سرمایه گذاری موجب جلوگیری از انحراف در نقشه های مصوب اداره کل خواهد 
بر  تأکید  قم ضمن  و گردشگری  فرهنگی، صنایع دستی  میراث  مدیرکل  شد. 
جذب تسهیلات گردشگری، افزود: تسهیلات صرفاً در قالب موازین و مسیرهای 
قانونی می تواند انجام شود. وی تصریح کرد: از برنامه های اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان، حمایت از سرمایه گذاری در بخش گردشگری 

است و در ایجاد زیرساخت ها و ارائه تسهیلات آمادگی لازم را دارد.

معاون کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم : 

کارفرمایان تا ۴۰ میلیارد ریال وام قرض 
الحسنه دریافت می کنند 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت:به  
کارفرمایانی که افراد تحت حمایت کمیته امداد را در مراکز تولیدی و خدماتی خود 

استخدام و بیمه کنند تا سقف ۴0 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت می کند. 
مهرداد مصلح با اشاره به اینکه کارفرمایان بنگاه های اقتصادی از جمله خدماتی 
و تولیدی با به کارگیری افراد تحت حمایت این نهاد می توانند از تسهیلات ویژه این 
نهاد بهره مند شوند،گفت: کمیته امداد قم به کارفرمایانی که افراد تحت حمایت این 
نهاد را در مراکز تولیدی و خدماتی خود استخدام و بیمه کنند، به ازای هر نفر تا سقف 

یک میلیارد ریال وام می دهد.
 

رئیس پارک علم و فناوری استان قم خبرداد : 

امضا نخستین قرارداد راه اندازی
 خط تولید فرآوری کربنات 

رئیس پارک علم و فناوری استان قم گفت: اولین قرارداد سرمایه گذاری فناورانه 
راه اندازی خط تولید فرآوری کربنات استرانسیم امضا شد. 

سید حسین اخوان علوی با اشاره به نخستین رویداد ارایه طرح های سرمایه گذاری 
فناورانه صنایع شیمیایی استان قم گفت: بخش اول این رویداد فناورانه که در تیرماه 
امسال با حضور فناوران، صاحبان صنایع و سرمایه گذاران حوزه شیمیایی و توسط 
کارگزار فن بازار منطقه استان و شرکت دانش بنیان بهین راد پژوه برگزار شد، منجر به 

عقد قرارداد راه اندازی خط تولید فرآوری کربنات استرانسیم شده است.
رئیس پارک علم و فناوری استان با تاکید بر اینکه ناظر این قرارداد یکی از شرکت های 
دانش بنیان فنی و تخصصی عضو پارک به نام بهین راد پژوه است افزود:ارزش این 
قرارداد که با هدف راه اندازی خط تولید فرآوری کربنات استرانسیم از سنگ معدنی 
سلستین بین شرکت امضا شده است 2۴ میلیارد ریال است. اخوان علوی در ادامه 
به تشریح ابعاد فنی این پروژه تخصصی پرداخت و گفت: کربنات استرانسیم با فرمول 
شیمیایی SrCO۳ یکی از پرکاربرد ترین ترکیبات حاوی استرانسیوم است. با توجه به 
قابلیت انعطاف پذیری و طبیعت غیر خطرناک آن، در طیف گسترده ای از کاربرد های 
الکترونیک، متالورژی، مواد شیمیایی و شیشه مورد استفاده قرار می گیرد. این ماده 
به عنوان بستر های شیشه ای برای صفحه نمایش و پنل های فوتو ولتایی استفاده 
افزود: این ماده  می شود. رئیس پارک علم و فناوری استان قم در این خصوص 
همچنین برای خالص سازی الکترولیت روی، در صنایع لعاب و سرامیک، شیشه های 
ویژه، به عنوان مواد خام برای تولید سایر ترکیبات استرانسیوم کاربرد دارد. کربنات 
استرانسیم در تولید آهنربا های دائمی برای فریت ها و در الکترولیز روی برای حذف 
سرب نیز استفاده می شود. اخوان علوی با تاکید براینکه بومی سازی فناوری یکی از 
مهمترین راه های فرآوری و بهره وری صنایع بزرگ کشور است گفت: ارزش راه اندازی 
خط تولید کربنات استرانسیم زمانی بیشتر و بهتر شناخته می شد که بدانیم اکنون 
کشور ما با برخورداری از معادن سلستین فراوان، این ماده خام را با قیمت ناچیز 
صادر کرده و ترکیبات فرآوری شده را با قیمت بالا وارد می کند که بومی سازی این 
فناوری، علاوه بر ارزش افزوده اقتصادی بالا می تواند نیاز صنایع داخلی به واردات 
این محصول را نیز برطرف کند. رئیس پارک علم و فناوری استان قم  با اشاره به اینکه 
شرکت های فناور یکی از مهمترین ابزار های ارتباط صنعت با دانشگاه و ایده های 
فناورانه هستند افزود: پارک علم و فناوری استان قم به عنوان یکی از اصلی ترین 
مراجع و متولیان زیست بوم فناوری استان تلاش دارد با برگزاری کاربردی و تخصصی 
رویداد های فناوری بستر های ورود و نفوذ فناوری به صنایع کوچک و بزرگ استان را 
فراهم کند که بدون شک حاصل این فرایند به رونق اقتصاد دانش بنیان و رفع موانع 

تولید کمک موثر و شایانی خواهد کرد.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم خواستار شد؛

مطالبه گری شورای اسلامی شهر 
درمدیریت کرونا 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم خواستار تصمیم سازی فعالانه و 
مطالبه گری شورای اسلامی شهر در موضوع مدیریت کرونا شد. 

سیامک محبی در نشست روزدوشنبه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر مقدس 
قم با بیان این که وضعیت کرونا تابع رفتارهای فردی و اجتماعی است اذعان کرد: 
مدیریت کرونا در قم تنها منحصر در دانشگاه علوم پزشکی و مرکز بهداشت استان 
نیست، بلکه لازم است تا همه دستگاه ها و نهادها بر اساس شرح وظایف اعلام شده، 
پای کار باشند و باقی بمانند. وی افزود: بدون تعارف باید گفت ما هنوز بعد از ۱8 
ماه از آغاز شیوع این بیماری در کشور نتوانسته ایم این نکته را جا بیندازیم که هر 
تجمعی می تواند خطرآفرین باشد، بویژه آن که در قم شاهد تجمعات مختلف به 
صورت خواسته و یا ناخواسته هستیم. رئیس مرکز بهداشت استان همچنین گفت: 
باید پرسید آیا واقعا قانون منع تردد بین شهری و بین استانی و یا قانون منع تردد 
شبانه به صورت کامل اجرایی شده است یا خیر. محبی اضافه کرد: در این باره می 
توان به قانون جریمه 200 هزار تومانی افراد بدون ماسک در جامعه هم اشاره کرد که 
متأسفانه از همان ابتدا زیرساخت های اجرایی و ضمانت شده نداشت و نتوانست 

سبب فرهنگسازی استفاده از ماسک شود.
طب سنتی نمی تواند جایگزین طب نوین باشد 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان همچنین اذعان کرد: متأسفانه باید 
گفت برخی نهادها و دستگاه ها به مرور زمان شرح وظایف خود را در مسئله مبارزه 
با کرونا فراموش کرده اند که این امر نیاز به تصمیم سازی و مطالبه گری از سوی 
نهادهایی مانند شوراهای اسلامی شهر و روستا دارد. وی با بیان این که میزان استفاده 
از ماسک و رعایت شیوه نامه های بهداشتی در جامعه به کمتر از ۴0 تا ۵0 درصد 
رسیده است تصریح کرد: این روند قطعا کمکی برای مقابله با کرونا در سطح جامعه 
نخواهد کرد. محبی همچنین درباره استفاده از طب سنتی در زمینه مهار کرونا یادآور 
شد: ما مُنکر ویژگی های طب سنتی به عنوان مکمل طب نوین نیستیم، اما باید توجه 
داشت که طب سنتی نمی تواند جایگزین طب نوین باشد. وی با اشاره به اینکه کمبود 
واکسن در قم وجود ندارد تصریح کرد: البته در استان نیازمند تشویق بیشتر عموم 
مردم به انجام واکسیناسیون سراسری علیه بیماری کرونا هستیم، بویژه آن که این عدم 

استقبال از واکسیناسیون حتی در کارکنان برخی نهادها هم دیده می شود.

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش وپرورش استان قم:

بی سوادان را برای ثبت نام درکلاس های 
سوادآموزی تشویق کنید

ازدستگاه های  گفت:  قم  استان  وپرورش  آموزش  کل  اداره  سوادآموزی  معاون 
نام  ثبت  برای  را  سوادان  وکم  سوادان  بی  تا  است  انتظار  باسوادان  و  اجرایی 

درکلاس های سوادآموزی تشویق و راهنمایی کنند. 
محمدرضا قاسمی نیا با اشاره به اینکه ثبت نام در کلاس های دوره سوادآموزی 
به صورت رایگان می باشد، اظهار کرد: از تمام باسوادان و دستگاه های اجرایی 
انتظار داریم تا افراد محروم از نعمت سواد و کم سوادان را برای باسواد شدن و تداوم 

سوادآموزی شناسایی، تشویق، دعوت و راهنمایی کنند.
نرخ  ارتقای  و جامعه ای  پیشرفت هرکشور  و  توسعه  از شاخص های  وی گفت: 
باسوادی هرفرد می باشد و توجه برای رسیدن به عدالت، بهره مندی آحاد جامعه از 

حداقل مهارت سواد خواندن و نوشتن می باشد.
وی اضافه کرد: دوره سوادآموزی از پایه های اصلی نظام آموزش بزرگسالان است 
که با چهارصد ساعت آموزش مهارت های آموزش خواندن و نوشتن، درک و فهم 
متن های ساده فارسی و چهار عمل اصلی ریاضی، روخوانی قرآن کریم را آموزش 
می بینند  و گواهی نامه قبولی این دوره برابر با پایان سوم ابتدایی محسوب می شود.
قاسمی نیا خاطر نشان کرد: بی سوادان گروه سنی ۱0سال به بالاتر می توانند 
برای ثبت نام و شرکت در دوره سوادآموزی به دفاتر مدارس شهر و روستا و ادارات 

آموزش و پرورش نواحی و مناطق استان مراجعه نمایند.
وی ادامه داد: دستگاه های اجرایی هم باید مخاطبان و مراجعان بی سواد را 

شناسایی و برای باسواد شدن تشویق و دعوت و راهنمایی کنند.

یک فوق تخصص بیماری های ریوی:
 روند مرگ و میر کرونا در قم نگران کننده است

فوق تخصص بیماری های ریوی با بیان اینکه روند کُند واکسیناسیون در قم نمی 
تواند کمک قابل توجهی برای مهار ویروس همه گیر کرونا باشد گفت: باید همت 

ویژه ای برای گسترش واکسیناسیون در استان صورت گیرد. 
ابوالفضل مظفری که روزدوشنبه به مناسبت روز پزشک و به دعوت شورای اسلامی 
شهر در نشست رسمی و علنی این شورا سخن می گفت با ابراز تأسف از فوت ۳۱ نفر 
از هم استانی ها در اثر بیماری کرونا در 2۴ ساعت گذشته تصریح کرد: وضعیت مرگ 
و میر در کشور و در استان بر اساس آمار موجود و در مقایسه با دیگر مناطق، نگران 
کننده است. وی افزود: متأسفانه با توجه به این وضعیت، همچنان شاهد عادی 

انگاری از سوی برخی از مردم هستیم که قطعا قابل قبول نیست.

 رئیس قوه قضاییه گفت: باید برای صیانت از اعتبار کادر درمان کشور با کسانی که با احتکار 
یا فروش داروی تقلبی و اقدامات مشابه نسبت به سلامت مردم خیانت و کار خادمان اصلی این 

عرصه را بی نتیجه یا کم نتیجه می کنند، قاطعانه برخورد شود.
به گزارش روز دوشنبه مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
محسنی اژه ای در جلسه شورای عالی قوه قضاییه با گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره 
شهیدان رجایی و باهنر، ابراز امیدواری کرد که دولت سیزدهم هرچه سریعتر کار خود را آغاز 

کرده و توفیق بالایی داشته باشد.
وی خاطرنشان کرد: قوه قضاییه با همه توان دولت جدید را در رفع موانع تولید، از بین بردن 
بسترهای فساد و مبارزه جدی و سریع با اخلالگران در نظام اقتصادی و کسانی که علیه مردم 

عملیات روانی انجام می دهند، یاری خواهد داد.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به شخصیت و جایگاه شهید رجایی و مقایسه وی با کسانی که 
به دامان اسرائیل و آمریکا رفته و علیه کشور اقدام می کنند، افزود: اگر نمی توان در زندگی و 
حکمرانی همچون حضرت علی )ع( زیست و عدالتخواه بود و از بیت المال صیانت کرد، 

می توانیم از اسوه هایی که در عصر خودمان حضور داشته اند پیروی کنیم.
رئیس قوه قضاییه گفت: شهید رجایی یک معلم و مجاهد انقلابی بود که به خاطر اخلاص، 
ساده زیستی، تقوا، ولایتمداری و مردم داری جایگاه رفیعی در قلب مردم دارد و رئیس جمهوری 

در تراز نظام اسلامی بود که الگوی همه خادمان ملت است.
محسنی اژه ای ادامه داد: اگر می خواهیم از امام و مقام معظم رهبری و اسوه هایی، چون 
شهید رجایی تبعیت کنیم باید نسبت به بیت المال حساس باشیم تا بتوانیم در محضر خداوند 
متعال پاسخگو باشیم، اما متاسفانه گاهی آنگونه که باید و شاید نسبت به حفظ بیت المال عمل 

نمی کنیم.
رئیس دستگاه قضا به روحیه مردمی شهید رجایی اشاره کرد و یادآور شد: اگرچه حفاظت از 
کسانی که به مردم خدمت می کنند امری لازم و حتی گاهی واجب است، اما نباید این حفاظت 

بیش از حد ضرورت باشد.
وی تصریح کرد: نباید به بهانه حفاظت، مزاحمتی برای مردم ایجاد کرده و از مردم جدا 
شویم اما متاسفانه گاهی احساس می شود که برای مردم دردسر و برای بیت المال هزینه ایجاد 

می شود که باید نسبت به این مسئله ارزیابی مجددی داشت.
پرونده های حوزه بهداشت و درمان با اولویت رسیدگی شود

رئیس قوه قضاییه روز پزشک را نیز گرامی داشت و از زحمات و تلاش های کادر درمانی کشور 
به ویژه در میدان جهاد و مبارزه با ویروس کرونا در یک سال و نیم اخیر تقدیر کرد.

محسنی اژه ای اظهارداشت: تقدیر و تشکر لسانی از مدافعان سلامت کافی نیست و همه 
دستگاه ها به ویژه دستگاه قضا باید تلاش کنند تا کادر درمان بدون مشکل و دغدغه کار خود 

را انجام دهند.
رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به همکاران قضایی تأکید کرد برای تقدیر و جبران زحمات 
پزشکان و پرستاران و دیگر بخش های مرتبط با حوزه بهداشت و درمان پرونده هایی که له یا 
علیه آن ها در دستگاه قضایی وجود دارد را با اولویت و سرعت پیگیری کنند تا آن ها با خیال 

آسوده به مردم خدمت کنند.
وی به دادستان کل کشور به عنوان مدعی العموم و سازمان بازرسی مأموریت داد با کسانی 
که در این شرایط سخت نسبت به سلامت مردم در هر حوزه ای از پیشگیری تا درمان خیانت 
می کنند، با جدیت و حساسیت برخورد کنند و اجازه ندهند زحمات مدافعان سلامت زیرسوال 

برود.
رئیس قوه قضاییه از دادستان تهران به دلیل سرکشی های دوره ای به تحت نظرگاه ها و 
زندان ها و از اقدامات وی برای آزادی مشروط و ارفاق های قانونی به کسانی که حضورشان در 

زندان ضرورتی نداشته است، تقدیر و بر تداوم روند آزادی این افراد تأکید کرد.
نظارت بر بازداشتگاه ها و زندان ها ادامه یابد

محسنی اژه  ای بر تداوم نظارت بر تحت نظرگاه ها و زندان ها تأکید کرد و افزود: نظرگاه ها 
و بازداشتگاه های کلانتری ها و اداره آگاهی باید بیشتر مورد بازرسی قرار گیرند تا مشکلات و 

مسائل این مجموعه ها برطرف شود.
رئیس قوه قضاییه از افزایش نظارت دیوان عالی و دادستانی کل کشور و نیز قدردانی کرد و 
گفت: رصد و نظارت دقیق تر، کیفی تر و سیستمی بر کارها، تأثیر واقعی بر افزایش کارآمدی 
نظام قضایی خواهد داشت و در روزهای اخیر برخی آثار افزایش نظارت در برخی حوزه ها در 

حال آشکار شدن است.
رئیس قوه قضاییه با تقدیر از تلاش های دلسوزانه همه همکاران دستگاه قضا در بخش های 
مختلف، ابراز امیدواری کرد قوه قضاییه با تلاش همگانی همه همکاران این مجموعه، گامی 
در جهت ارائه بهتر و سریع تر خدمات قضایی به مردم و انجام وظایف قانونی و تکالیفی که، ولی 

امر مسلمین بر عهده این مجموعه قرار داده بردارد و در انجام مأموریت هایش رو سفید باشد.
محسنی اژه ای افزود: خدمت به مردم را باید مغتنم شمرد و به این نعمت الهی باور داشت 
و بدانیم که خدمت کردن به خلق خدا و خسته نشدن در این مسیر با همه سختی ها و 

گرفتاری هایی که دارد، نزد خدا مأجور است.
رئیس دستگاه قضا به بیان توصیه هایی به همکاران قضایی پرداخت و گفت: در پرونده هایی 
که مردم دچار ضرر و زیان مالی می شوند و بر اثر کلاهبرداری یا سرقت، مال خود را از دست 

می دهند، برای دو مسأله به عدلیه مراجعه می کنند.
محسنی اژه ای افزود: مردم، هم می خواهند که افراد کلاهبردار و سارق و مجرم تحت تعقیب 
قرار گرفته و مجازات شوند، و هم هرچه سریعتر به اموال خود برسند که مسأله دوم باید در 

اولویت کار ما باشد.
تاکید بر تسریع در بازگشت اموال مالباختگان

وی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا به ویژه در دادگستری ها و دادسرای انتظامی 
قضات متذکر شد که بر روند رسیدگی به شکایات مال باختگان نظارت کنند تا با اهتمام 

همکاران دستگاه قضا مردم هرچه سریعتر به اموال و پول های از دست رفته خود برسند.
رئیس قوه قضاییه تأکید کرد: باید سازوکاری برای شناسایی و ردیابی اموال ایجاد شود تا 
اگر فساد یا اختلاسی صورت گرفته و قرار است اموال به یغما رفته به بیت المال و دستگاه های 

حقوقی یا حتی افراد حقیقی برگردد، هرچه سریع تر این کار صورت گیرد.
محسنی اژه ای افزود: متأسفانه اکنون با خلاء یک بانک اطلاعاتی جامع برای استعلامات 
مواجه هستیم، اما با همین امکانات موجود باید به گونه ای تدبیر کنیم که با شناسایی فوری 

اموال، مالباختگان را یاری دهیم تا زودتر به حق خود برسند.
وی خطاب به دادستان ها و روسای کل دادگستری ها تأکید کرد: چنانچه ضعفی در استفاده 
از اطلاعات در استعلامات و اطلاعات مراکز استعلامی همچون بانک مرکزی، بانک ها و 
سازمان ثبت وجود دارد موضوع را فوراً گزارش کنند تا با رفع و رجوع مشکلات، روند پاسخ به 

استعلامات سرعت یابد.
کارشناسی ها موجب اطاله دادرسی و افزایش هزینه ها می شود

رئیس قوه قضاییه یکی از مشکلات که موجب اطاله دادرسی و افزایش هزینه های آن 
می شود، کارشناسی ها عنوان کرد و افزود: قاضی ما که به درخواست طرفین دعوا یا به 

تشخیص خود دستور کارشناسی می دهد اول باید ضرورت آن را احصا کند.
محسنی اژه ای افزود: اگر نیاز به کارشناسی بود باید دستور سریع، صریح و شفاف داده شود 
و موارد کارشناسی به دقت تبیین شود و برای آن مدت نیز تعیین گردد تا کار با تأخیر مواجه 

نشود و اینگونه نباشد که قاضی کار را به کارشناس واگذار و رها کند.
وی ادامه داد: اگر لازم به انجام کارشناسی های دوم و سوم بود و اختلاف فاحشی بین 
کارشناسی ها وجود داشت، قاضی باید از کارشناسان توضیح بخواهد و اگر از لحاظ محتوا 
و زمان و نظرات ارائه شده موضوعی غیرمتعارف بود، باید به اطلاع مسئولان ذیربط و کانون 
کارشناسان گزارش شود. رئیس دستگاه قضا این نکته را نیز متذکر شد که کارشناسی ها نباید 
به چند کارشناس محدود شود و باید بین کارشناسان توزیع شود تا هم کیفیت کار بالا رود و هم 

زمان کارشناسی سرعت پیدا کند و هم رانت به وجود نیاید.
وی از کارشناسان خواست که در انجام کارشناسی ها انصاف و امانت داری را رعایت کنند و 

خصوصاً نسبت به کسانی که توانایی مالی ندارند توجه بیشتری داشته باشند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه به مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه دستور داد اگر در مسیر 
فرایند دادرسی و کارشناسی ها به مورد خلافی برخورد کرد، هم با آن برخورد کند و هم با 
همکاری مرکز رسانه قوه قضاییه با رعایت ضوابط قانونی و جهات شرعی مسأله را برای مردم 

تبیین کند تا آحاد ملت آگاه شده و از یک مجرا چند بار گزیده نشوند.
رئیس قوه قضاییه به مرکز رسانه قوه قضاییه هم تاکید کرد: مسائل اختلافی در کارشناسی ها 
که باعث اطاله روند دادرسی و تحمیل هزینه به مردم و سرگردانی آن ها می شود را مورد نقد 

کارشناسی قرار دهند تا با اصلاح رویه ها از تکرار این نوع مسائل جلوگیری شود.

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد:

برخورد قاطعانه با کسانی که به سلامت مردم خیانت می کنند

 گروه زندگی؛ زهره سعیدی: 

مدت زیادی از شیوع ویروس کرونا در دنیا و ایران 
با موج  یقه  به  ایران دست  و حال مردم  می گذرد 
پنجم کرونا هستند، با وجود اینکه خیلی توصیه 
ها در رسانه ها و از سوی اساتید، ویروس شناسان 
و مسئولان ستاد کرونا و وزارت بهداشت در زمینه 
صورت  ویروس  این  با  مقابله  و  درمان  پیشگیری، 
گرفته، اما هنوز هم مردم در زمینه کرونای دلتا که 
حال دنیا را فرا گرفته، اطلاعات ناقص و نادرستی را 

دریافت می کنند.
پس چطور است با وجود این همه رسانه و فضای 
مجازی ، مردم باز هم سردرگریبان هستند و مدام از 
این کانال به آن کانال و از این سایت به آن سایت برای 
دریافت اخبار مراجعه می کنند و در نهایت هم برای 
گرفتن توصیه ها دل دل کرده و دچار تردید هستند. 
یکی می گوید فلان مواد مغذی برای کرونا خوب 
است و دیگری می گوید که اتفاقا اینها خوب نیستند 
یا فلان دارو توصیه شده و دو مرتبه در اخبار تلویزیون 

اعلام می شود که این دارو اصلا بی تأثیر است! 
واقعیت این است که رسانه هم گاهی ترس های 
ما را بیشتر می کند، توصیه های اشتباه به ما می 
دهد و هزینه های زیادی را بر ما متحمل کرده و 
باعث می شود که از توصیه های واقعی و عملی به 
کنار باشیم. هر روز از صبح که چشم باز می کنیم در 
فضای مجازی از اخبار مرگ و میر کرونا گرفته تا فیلم 
های غسالخانه ها و توصیه های بهداشتی و رعایت 
پروتکل ها بگیر تا اطلاعات دیگر برای پیشگیری و 
درمان می بینیم و می شنویم اما چطور باید با اینها 
برخورد کنیم؟ آیا باید به همه این اطلاعات سر زده 
و به آنها عمل کنیم یا اینکه طور دیگری با رسانه و 

فضای مجازی برخورد کنیم.
اول از همه باید بدانیم که آیا بین فضای مجازی 
و رسانه تفاوتی وجود دارد یا خیر. در حال حاضر 
با  که  هستند  معتقد  رسانه  مهندسان  از  خیلی 
پیشرفت فضای مجازی و تغییرات حاصل از رسانه ، 
هر دو اینها با هم یکی شده اند منتها شدت و ضعف 
آنها با هم متفاوت است به این معنی که تأثیر حاصل 
از فضای مجازی بر افراد خیلی بیش از رسانه است.

اما در ارتباط با اینکه چطور باید با رسانه و فضای 
مجازی در این دوره برخورد کرده که خود و خانواده 

دچار آسیب نشوند باید چند نکته را مطرح کرد:
اول: یک منبع برای دریافت اطلاعات خود 

انتخاب کنید
پای صحبت اعضای خانواده که هر روز بنشینید یا 
فضای مجازی و اطلاعات منتقل شده آنها را بررسی 
کنید، متوجه می شوید که اطلاعات از منابع مختلف 
دریافت می شود و مدام دست به دست می چرخد 
بدون اینکه کسی بررسی کند یا بداند اینها صحبت 
دارند یا خیر. در چنین مواردی تنها اضطراب اعضای 

خانواده در زمینه کرونا بیشتر می شود. 
بنابراین بهترین حالت این است که یکی از اعضای 
خانواده که در زمینه رسانه سواد و اطلاعات بیشتری 
دارد برای بقیه اعضا هم در این زمینه اطلاع رسانی 
کند و مثلا بگوید که اخبار کرونا را از این پس تنها 
مثلا از شبکه شش سیما یا سایت وزارت بهداشت 
و ستاد ملی کرونا دریافت کنیم و دیگر به اطلاعات 
مربوط به فضای مجازی بی توجه باشیم و تلاش 
نکنیم تا هر اطلاعاتی را برای دیگران هم ارسال کنیم 

که مایه اضطراب و استرس دیگران هم بشود.
دوم: دفعات چک کردن اخبار را محدود کنید

خیلی از زنان خانه دار و بچه ها این روزها معترض 

هستند که مثلا پدران یا همسران در خانه مدام شبکه 
تلویزیون یا رادیو و حتی گوشی های همراهشان را 
روی اخبار شبکه های مختلف داخلی و خارجی 

تنظیم کرده اند. 
راهکار درست برای اضطراب کمتر اعضای خانواده 
این است که گوش دادن به اخبار را مثلا به دو بار در 
روز محدود کنید در این صورت هم از اطلاعات غافل 
نمی شوید و هم اینکه اضطرابتان افزایش پیدا نمی 
کند و با دیگر اعضای خانه هم درگیر نمی شوید چرا 
که بهرحال دیگر اعضا هم تمایل دارند که از تلویزیون 
استفاده کنند و یا ساعتی را در آرامش بدون اضطراب 

ناشی از بیماری بگذرانند.
نکته مهمتر در این زمینه هم این است که قبل 
از خواب اخبار را چک نکنید چرا که باعث افزایش 
کورتیزول و هورمون اضطراب و استرس می شود. 
بهتر است قبل از خواب کتاب بخوانید یا موسیقی 

آرامش بخش  گوش دهید.
سوم: اخبار رسانه ها را با هم مقایسه کنید و 

هر خبری را برای هر کسی نفرستید
بهتر است اگر از چند منبع برای دریافت اطلاعات 
و اخبار استفاده می کنید، آنها را با هم مقایسه کنید 
با  را  آن  کردید  دریافت  اطلاعاتی  امروز  اگر  یعنی 
اخبار قبلی و منابع معتبر مقایسه کنید، به بچه ها 
هم بیاموزید که هر خبری را به راحتی قبول نکنند و 

تحت تأثیر قرار نگیرند.
حتی آموزش دهید که قبل از فرستادن اخبار به 
دیگران از صحت آن مطمئن شوند چرا که بعضی 
افراد نسبت به اخبار حساس تر هستند و برای این 
افراد نباید به طور مکرر خبر فرستاد چرا که دچار 

اختلالات اضطرابی یا مشکلات دیگر می شوند.
چهارم: در منزل تنها درباره کرونا و بیماری 

صحبت نکنید
بعضی اعضای خانواده که هر شب دور هم جمع 
می شوند فقط اخبار منفی و مرگ و میر و بیماری و 
مشکلات جامعه به یادشان می آید و در نهایت هم 
با حال خراب و روحیه افسرده برای خواب می روند، 
بهتر است در منزل و با اعضای خانواده مکالماتتان را 
به کرونا و بیماری محدود نکنید، بیشتر درباره مسائل 
روزمره و احساسات خود صحبت کرده و حال هم را 
بهتر کنید. در نهایت اینکه به یاد داشته باشید که 
بیماری عفونی ممکن است انگ داشته باشد و باعث 
شود که بیماران و خانواده ایشان مورد تبعیض و ظلم 
قرار بگیرند، هر چند که الان دیگر نسبت به سال 
گذشته شرایط انگ این بیماری کمتر شده چرا که 
افراد بیشتری بدان مبتلا شده اند. پس مراقب باشید 
که اخباری منتشر نکنید که باعث محروم شدن آنها 

از حقوقشان شود.
انتشار  در  و  هستیم  رسانه  یک  ما  همه  امروزه 

صادقانه اخبار باید دقت کنیم.

رسانه و مراقبت از خانواده در برابر اضطراب کرونا؛

چطور از خانواده در برابر فضای مجازی مراقبت کنیم؟
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وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح کرد:

رفع مشکلات بخش اشتغال با راه اندازی 
»سامانه جامع اشتغال ایرانیان«

وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ایجاد سامانه جامع اشتغال 
ایرانیان با جمع آوری اطلاعات جوانان و متخصصان مشکلات اشتغال را رفع کرده و 
کمک خواهد کرد تا متقاضیان، دسترسی بهتری به انتخاب مشاغل داشته باشند.
»حجت الله عبدالملکی« روز دوشنبه در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی 
با تشریح برنامه های خود با بیان اینکه زمینه فعالیت وزارتخانه تعاون، کار و رفاه 
با  ارتباط  بالاترین سطح  نهاد  این  کرد:  تصریح  است،  بسیار وسیع  اجتماعی 
کارگران، معلولان، روستاییان، زنان سرپرست خانوار، سالمندان و مراکز خیریه و 

غیر انتفاعی را دارد که شامل خدمات رسانی به ۷0 درصد مردم می شود.
وی با بیان اینکه این وزارتخانه یک نهاد مردمی است، اظهار داشت: این وزارتخانه 
مسوولیت سیاست های کلان و قوانین کلی نظام از جمله قانون کار، بیمه بیکاری 

و حمایت از معلولان را برعهده دارد.
عبدالملکی با بیان اینکه در صورت کمک و پشتیبانی مجلس برنامه های ارائه 
شده، قابلیت اجرایی شدن دارند، خاطرنشان کرد: تورم و بیکاری از مشکلات 
التحصیلان  فارغ  بیکاری جوانان،  و همه مسئولان دغدغه  است  مردم  اصلی 
و متخصصان در کشور را دارند که وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان 

دبیرخانه اشتغال، مسئول اقدام در این زمینه است.
وی با بیان اینکه بعد از انقلاب اسلامی اقدامات بسیاری برای توسعه اشتغال 
انجام شده است، تاکید کرد: در حال حاضر اطلاعات و آمار دقیقی در مورد اشتغال 
جامعه نداریم و به دلیل نبود منابع کافی نمی توان برای رفع این مشکل اقدامی 

انجام داد.
وزیر پیشنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بر همین اساس در گام نخست 
ایجاد سامانه جامع اشتغال ایرانیان را در دستور کار قرار داده ام تا آخرین وضعیت 

اشتغال مشخص باشد و به برنامه ریزی برای رفع آن کمک کند.
به گفته وی، سامانه جامع اشتغال ایرانیان بانک اطلاعات غنی خواهد بود تا 
کارآفرینان اقدام به انتخاب افراد کرده و از سوی دیگر متقاضیان شغل، دسترسی 

بهتری به انتخاب مشاغل داشته باشند.

بر اساس گزارش بانک مرکزی؛

تداوم روند نزولی نرخ سود بین بانکی
آمارهای بانک مرکزی نشان می دهد نرخ سود در بازار بین بانکی که از ابتدای 

امسال روند نزولی آرامی داشته، در پایان مردادماه به ۱8.۴ درصد رسیده است. 
براساس این گزارش ، روند نرخ سود بازار بین بانکی از ابتدای امسال، نزولی بوده 
است.آخرین داده های آماری بانک مرکزی نشان می دهد که نرخ سود در بازار بین 
بانکی که در هفته نخست امسال ۱۹.۹ درصد بود، در پایان فروردین ماه به عدد 

۱۹.82 درصد رسید.
روند نزولی نرخ سود بازار بین بانکی در اردیبهشت ماه ادامه داشت و در پایان این 

ماه ۱۹.6 درصد شد.
در نخستین روزهای خردادماه که هیجان برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
بالا گرفته بود، نرخ سود در بازار بین بانکی جهش جزئی 0.۱8 درصدی نسبت 
به اردیبهشت ماه داشت. در یک هفته منتهی به سی ام اردیبهشت ماه نرخ سود 
در این بازار ۱۹.6 درصد بود و با این حال این نرخ در پایان خردادماه برابر ۱8.۵۴ 

درصد بود.
در شروع فصل تابستان نرخ سود در بازار بین بانکی دوباره در مسیر نزولی قرار 
گرفت به این صورت که سوم خردادماه ۱8.۴6 درصد اعلام شد و هفدهم تیرماه 
به کمترین رقم خود در سال جاری برابر ۱۷.۹۵ درصد رسید اما دوباره بر مدار 

صعودی یعنی عدد ۱8.6۱ درصد قرار گرفت. 
طبق آخرین داده بانک مرکزی نرخ سود بین بانکی در 28 مردادماه برابر ۱8.۴ 

درصد بود. 
باید توجه داشت که نرخ »سود بازار بین بانکی« متفاوت از نرخ »سود بانکی« 
افراد  بلندمدت  و  میزان سود سپرده گذاری کوتاه  به  بانکی«  نرخ »سود  است. 
در بانک ها تعلق می گیرد اما »نرخ سود بازار بین بانکی« به سودی که بانک ها از 

یکدیگر استقراض کرده اند پرداخت می شود.
بازار بین بانکی یکی از ارکان بازار پول است که در آن بانک ها و موسسات اعتباری 
برای تامین مالی کوتاه مدت و ایجاد تعادل در وضعیت نقدینگی خود با یکدیگر 

معامله می کنند و در فاصله زمانی کوتاه و با نرخ سودی معلوم بازپرداخت کنند.

هفته گذشته پیامکی از طرف سازمان امور مالیاتی به دارندگان درگاه پرداخت 
ارسال شد تا پرونده مالیاتی خود را کامل کنند. یک کارشناس صنعت پرداخت 
می گوید با اینکه انتقادهایی به شیوه اجرای این طرح وجود دارد، اما تخصیص کد 

مالیاتی به دارندگان درگاه پرداخت، نظام مالیاتی و کسب وکارها را شفاف می کند.
هفته گذشته از طرف سازمان امور مالیاتی برای برخی افراد ارسال شد که بیشتر 
آنها، فعالان فضای مجازی یا صاحبان کسب وکارهای اینترنتی بودند. بر اساس 
این پیامک، لازم است دریافت کنندگان آن با مراجعه به سایت معرفی شده، پرونده 
خود را برای پرداخت مالیات تکمیل کنند. با اینکه برخی بر این باورند که این پیام 
به دلیل اشکال فنی ارسال شده، اما فعالان صنفی آن را مرتبط با قانون پایانه های 
فروشگاهی و مؤدیان مالیاتی می دانند. در این میان برخی فعالان صنفی می گویند 
این شیوه ثبت کد مالیاتی برای درگاه های پرداخت، هزینه های تشخیص و شناسایی 
را به سازمان امور مالیاتی تحمیل می کند زیرا برخی از این درگاه ها مانند درگاه هایی 
که برای پرداخت شارژ ساختمان توسط مدیران ساختمان ها فعال شده، کسب وکار 
نیستند. همچنین برخی از فعالان صنفی می گویند شیوه اجرای این طرح به گونه ای 
است که افراد را از پرداخت شفاف از طریق درگاه های پرداخت، به روش غیرشفاف 

کارت به کارت سوق می دهد و نمی تواند مانع فرار مالیاتی شود.
با اینکه برخی از فعالان صنفی مخالف این طرح هستند و پیشنهادهایی را نیز در 
این رابطه بیان کرده اند، برخی دیگر از کارشناسان صنعت پرداخت موافق این طرح 

هستند، اما به شیوه اجرای آن نقد دارند.
علیرضا بزرگمهری رئیس انجمن صنفی شرکت های پرداخت الکترونیکی در رابطه 
با ارسال پیامک پرونده مالیاتی به دارندگان درگاه پرداخت به ایرناپلاس گفت: کشور 
ما در راه اندازی کسب وکار از نظر زمان و اقدامات مورد نیاز و همچنین مجوزهایی که 
باید دریافت شود، در مقایسه با سایر کشورها مسیر طولانی تر و پیچیده تری دارد و 
مسائلی مانند اینماد و کد مالیاتی، یک خان به هفت خان پیش رو کسب وکارها اضافه 

می کند.
کد مالیاتی درگاه های پرداخت؛ طرحی خوب با اجرایی نامناسب

بزرگمهری با انتقاد به شیوه تخصیص کد مالیاتی به دارندگان درگاه پرداخت گفت: 
یکی از مشکلات ما این است که از راه های دشواری برای حل مسائل استفاده 
می کنیم. چه مشکلی پیش می آمد اگر از کد ملی به عنوان کد مالیاتی اشخاص 
حقیقی استفاده می شد یا اگر از شناسه شرکتی اشخاص حقوقی به عنوان کد 
مالیاتی مورد استفاده قرار می گرفت؟ زمانی که راه های دشوار را برای انجام امور 
انتخاب می کنیم، این راه ها مورد استقبال قرار نمی گیرند. ما برای انجام کارها راه 
حل های خلاقانه ای را بدون توجه به اینکه دنیا چگونه این کار را انجام می دهد ایجاد 
می کنیم و این راه های خلاقانه همیشه اشکالات جدیدی را ایجاد می کنند و برای آن 
اشکالات راه حل های خلاقانه دیگری ایجاد می کنیم و همین طور در یک چرخه قرار 
می گیریم. با این حال، اقدامی که در رابطه با پرونده مالیاتی دارندگان درگاه پرداخت 

انجام شد، اقدام خوبی از طرف سازمان امور مالیاتی است. رئیس انجمن صنفی 
شرکت های پرداخت الکترونیکی ادامه داد: از آنجایی که کد مالیاتی با کد ملی و 
کد شناسه شرکتی متفاوت است، مراحل ثبت نام توسط خود سازمان انجام شده و 
اطلاعات برای تکمیل پرونده به کاربران ارسال شده است. ممکن است درآمد فردی 
صفر باشد یا درآمدی داشته باشد که مشمول مالیات نیست، اما این موضوع منافاتی 

با داشتن کد مالیاتی ندارد.
همه ساله در دنیا همه افراد، اظهارنامه مالیاتی را تکمیل می کنند و اظهارنامه 
می تواند به این صورت باشد که درآمد مشمول مالیات در آن گزارش نشده باشد. 
درگاه پرداخت به طور معمول، یعنی به غیر از مواردی مانند شارژ ساختمان و مانند 

آن، نشان دهنده کسب درآمد است و دارنده آن باید اظهارنامه مالیاتی داشته باشد.
تأخیر در اجرای طرح مالیاتی

بزرگمهری با اشاره به تأخیر در اتصال وب سرویس بین شاپرک و سازمان امور مالیاتی 
گفت: افراد اطلاعاتی را به شرکت پرداخت الکترونیک برای دریافت درگاه پرداخت 
داده اند و با همان اطلاعات درگاه، کد مالیاتی ایجاد و اطلاعات آن برای کاربران 
ارسال شده است. این اتفاق عجیبی نیست، اما می شد ساده تر و با سردرگمی کمتر 

برای کاربران انجام شود.
یکی از نقدهای ما این است که وب سرویسی که بین شاپرک و سازمان امور مالیاتی 

وجود دارد پس از حدود یک سال از شروع طرح، متصل شده است. 
وی همچنین در رابطه با ارسال پیامک های متعدد برای یک شماره همراه گفت: کد 
مالیاتی مربوط به فرد است. اگر یک فرد چند شرکت داشته باشد، به تعداد شرکت ها 
پرونده مالیاتی حقوقی خواهد داشت و این پذیرفتنی است؛ زیرا موجودیت های 
حقوقی از یکدیگر انفکاک دارند و باید مستقل باشند و نباید تجمیع شوند، اما اگر به 

عنوان فرد حقیقی باشد کد مالیاتی واحد است.
رشد مبتنی بر خلاقیت در گرو شفافیت

بزرگمهری با تأکید بر اهمیت شفافیت مالیاتی گفت: همه افراد باید در یک سیستم 
شفاف مالیاتی دارای کد مالیاتی باشند. در یک سیستم شفاف مالیاتی، فرار مالیاتی 
بزرگ ترین جرم است. با اینکه هر روز راه های جدیدی برای دور زدن قانون استفاده 
می شود، اما ممکن است از کد مالیاتی برای تراکنش های غیرشفاف مانند قمار و 
شرط بندی استفاده شود. با این حال چنین موضوعی، شفافیت مالیاتی و جلوگیری 
از فرار مالیاتی را نفی نمی کند و برخی اظهارنظرها درباره آسیب به صنعت پرداخت با 

اجرای این قانون، پذیرفته نیست.
زمان  و  برنامه ریزی  و  اطلاع رسانی  طرح،  این  شدن  اجرایی  شیوه  افزود:  وی 
فعال سازی آن را با تأخیر و با اشکال مواجه بوده، اجرای آن به صورت کم سلیقه و 
عجولانه ای انجام شد، اما با کلیت این کار مخالف نیستم زیرا شفافیت مالیاتی و 
شفافیت کسب وکار، موجب می شود کسب وکارها همواره مبتنی بر خلاقیت های 
درست و قانونی به جای خلاقیت های غیرقانونی و دور زدن  قانون رشد پیدا کنند و این 
مایه مسترت ماست. اما در روش انجام این کار بهتر بود تا از انجمن های تخصصی که 

بیشتر با مشکلات صف و خط مقدم مرتبط هستند استفاده می شد.

درگفت وگو بارئیس انجمن صنفی شرکت های پرداخت الکترونیکی  مطرح شد؛

مالیات درگاه های پرداخت؛ فرار مالیاتی یا بهبود شفافیت؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۳۹۵60۳۳00020۳۱۴۷۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳00020006۵۵ مربوط به تقاضای آقای  
رضا عربی فرزند مصطفی در قسمتی  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۹/۵0 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از باقیمانده ۱۹۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه پرویز 

اورجی خریداری کرده است)م الف۱0۹6۳(
2- رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۱08 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200۱۹۷۱ مربوط به تقاضای آقای  
بیت اله پایداری شایسته فرزند فرج اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱8۴/۱۵مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از2۱8۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرج 

اله پایداری شایسته صفحه ۵۳8 دفتر ۳۴)م الف۱0۹6۴(
۳-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۱۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴00۱۱۴۴۳0002000۱۴۷ مربوط به تقاضای آقای 
محمد آقا حاجی بیدگلی فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱08 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از260۷/۳/2۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۱0۹ دفتر ۷۱)م الف۱0۹6۵(
۴-رأی شماره ۱۳۹۹60۳۳0002022۴۷۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200۱۳۱8 مربوط به تقاضای آقای 
حمید مرادی فرزند رضا  درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱6۵ مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از۱8۳۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رضا 

مرادی صفحه ۳۹۳ دفتر۴2۹ )م الف۱0۹66(
۵-رأی شماره ۱۳۹۹60۳۳0002022۴۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200۱۳2۱ مربوط به تقاضای خانم 
صدیقه خسروی اجگردی فرزند فضل اله درقسمتی از چهار دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱6۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از۱8۳۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از رضا مرادی صفحه ۳۹۳ دفتر۴2۹ )م الف۱0۹6۷(
6-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002002۵۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳0002002۵۳۳ مربوط به تقاضای آقای 
عبداله فعلی فرزند شکور درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۹۵0/۱0۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل 

احسانی صفحه ۱۵۹ دفتر 2۱۳ )م الف۱0۹68(
۷-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۴۴0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200286۱ مربوط به تقاضای آقای 
حجت اله داود آبادی فراهانی فرزند محمد علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱0۳/۵ 
مترمربع پلاک شماره ۱/۱۱ فرعی از۱8۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از جعفر عیوض لی صفحه ۳6۴ دفتر ۴۴)م الف۱0۹6۹(

8-رأی شماره ۱۳۹۵60۳۳00020۳62۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳0002000۷۱0 مربوط به تقاضای آقای 
مهدی بداغی فرزند امرالله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱6۱/۴۵ مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده فرعی از2۳80 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی و 

محمد علی زندیه نسبت به ۱۵6 متر و غلامعلی زندیه هم 6 متر خریداری کرده است)م الف۱0۹۷۱(
۹- رأی شماره ۱۳۹۹60۳۳00020۱۳8۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳00020002۳۱ مربوط به تقاضای آقای 
حسن کاظمی فرزند موسی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۴ مترمربع پلاک شماره 
2 فرعی از2۳02 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 

۱0۵۳۱)م الف۱0۹۷2(
۱0-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۴26 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳00020006۷۳ مربوط به تقاضای آقای 
علی اصغر کمال آبادی فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۹/60 مترمربع 
پلاک شماره ۵ فرعی از۱888 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی ۷8)م الف۱0۹۷۳(
۱۱-رأی شماره ۱۴0060۳۳000200۴۵۷۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳0002002۳۵8 مربوط به تقاضای آقای 
مرتضی محمد خانی فرزند اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۷/20 مترمربع پلاک 
شماره 60 فرعی از 22۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خلیل 

ا... شاطریان صفحه 2۱۷ دفتر ۱0۳)م الف۱0۹۷۴(
۱2-رأی شماره ۱۴0060۳۳000200۴8۹8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳0002000۳08 مربوط به تقاضای خانم 

نسرین بیاتی فرزند بخشعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۹ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از علی بیگدلی آذری صفحه ۴2۱ دفتر 26 )م الف۱0۹۷۵(
۱۳-رأی شماره ۱۴0060۳۳000200۴8۹6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹8۱۱۴۴۳0002000۳0۷ مربوط به تقاضای آقای 
فرشید کریمی شاد فرزند علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۹ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از علی بیگدلی آذری صفحه ۴2۱ دفتر 26 )م الف۱0۹۷6(
تقاضای  به  پرونده کلاسه ۱۳۹2۱۱۴۴۳0002002۴8۳ مربوط  به  ۱۴-رأی شماره ۱۳۹۹60۳۳000200۵۱۷6 مربوط 
خانم زهرا زینلی فرزند حیدر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷0 مترمربع پلاک شماره 
2280/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن محرابی ثبت دفتر 

۴6۴ صفحه ۴۱2 )م الف۱0۹۷۷(
۱۵- رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۷22 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200282۱ مربوط به تقاضای آقای 
اکبر بابک فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۴/۴0 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از۱۹۵۳/۴2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن کاوسی 

صفحه ۴۴۵ دفتر ۱۳۵ )م الف۱0۹۱0(
۱6-رأی شماره ۱۴0060۳۳000200۵86۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200۱۱62 مربوط به تقاضای آقای 
حمیدرضا حاکی فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۱ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از2۳02/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

عبدالکریم سید رضائی ثبت دفاتر الکترونیکی ۷22)م الف۱0۹۱2(
۱۷-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۱8۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳00020008۹۵ مربوط به تقاضای آقای 
مجید محمدی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱6۴/۷0 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2۱۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن کاشفی 

صفحه۵۴۷ دفتر ۱8)م الف۱0۹۱2(
۱8-رأی شماره ۱۳۹۷60۳۳000202۵8۴۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳00020۱۷۱۵۹ مربوط به تقاضای آقای 
ابراهیم محمد پور فرزند اسمعیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک 
شماره ۴۱۳ فرعی از ۱۹۵۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت 

مشاعی برابر صفحه ۱۱۳ دفتر ۳۷۴ دارای مالکیت می باشد)م الف۱0۹۱۳(
۱۹-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۱۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200286۴ مربوط به تقاضای آقای 
ولی امین پور فرزند حیدر علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۱ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از سید احمد رضوی برقعی صفحه ۴88 دفتر ۳88)م الف۱0۹۱۴(
20-رأی شماره ۱۴0060۳۳0002006۱۳۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200286۵ مربوط به تقاضای خانم 
صدیقه مردی فرزند عزیزاله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۱ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۷8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

احمد رضوی برقعی صفحه ۴88 دفتر ۳88)م الف۱0۹۱۵(
2۱-رأی شماره ۱۴0060۳۳00020068۹۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000200۱۹6۱ مربوط به تقاضای آقای 
محمدباقر زارعی فرزند کریم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 22۷6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه بیگدلی 

صفحه ۳۹۷ دفتر ۹)م الف۱0۹۱۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و سایه(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۶/۰۲
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۶/۱۷
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
۱۳۹۹۱۱۴۴۳000۱00۱0۴۹مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴0060۳۳000۱002۳۱۴ شماره  رای   -۱
به تقاضای آقای محمد کرمانی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 20۴6 مترمربع پلاک 
شماره ۱0۴8۷/۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۹2۵8۹ مورخ 
۱۳۹8/06/۱6 دفتر خانه ۳ قم سند قطعی به شماره 2۹۵2۵ مورخ ۱۳۹8/۱2/28 دفتر خانه ۴0 قم )م الف 

)۱0۹۷0
2- رای شماره ۱۳۹۹60۳۳000۱0۱۴۹۹۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳000۱00۱000مربوط به 
تقاضای آقای میرحسین جعفری فرزند محمد ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۳/2۵ مترمربع 
پلاک شماره ۱0۴۳۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از احمد نظری احدی از وراث عباس نظر)م الف ۱0۹۷8(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و سایه(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۶/۰۲
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۶/۱۷
رضا حسین خانی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

»ابلاغیه ابلاغ رای«
 ۱۳62 متولد  صیدمیرزا  فرزند  فرد  هاشمی  محمدرضا  آقای 

شماره  دادنامه  طی  اینکه  به  عنایت  با   ۴۵0۱02۱۵۷8 ملی  شماره 
۱۴00002۳۳02۹0002۵0 مورخ ۱۴00/0۵/۱8 این شعبه از حیث حمل 
و مباشرت در قاچاق کالا علاوه بر ضبظ کالا و ضبط خودرو به نفع دولت به 
پرداخت جزای نقدی معادل سیصد و هفتاد میلیون ریال در حق دولت محکوم 
گردیده اید و رای صادره وفق ماده ۴06 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف 
20 روز از ابلاغ )نشر آگهی( قابل واخواهی در همین شعبه و پس از آن نیز 
در مهلت بیست روز قابل تجدید نظر در شعب تجدید نظر بوده فلذا بدینوسیله 
رای صادره به شما ابلاغ و اعلام می گردد در صورت مراجعه در مواعد مقرر وفق 

قانون اقدام خواهد شد./م
رئیس شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز-تعزیرات 
حکومتی استان قم-علی کیخا

---------------------------------------------
احضاریه

آقای محمد کوخائی فرزند علی متولد ۱۳6۷ شماره ملی ۴۵0۱266۵۴6 
با عنایت به اینکه در پرونده کلاسه ۱۴0000۴۷۳۳02۹000۱۴۵ این شعبه 
متهم هستید به حمل و مباشرت در قاچاق کالا )پارچه( به ارزش دو میلیارد و 
چهارصد و چهل و هشت میلیون و هشتصد و سی و هشت هزار و هفتصد و 
نوزده ریال با خودروی سمند به شماره انتظامی ۱6۳ و ۹۳ ایران 20 وفق ماده 
۱۷۴ قانون آیین دادرسی کیفری به شما ابلاغ می گردد ظرف یک ماه پس از 
انتشار نشریه در شعبه حضور یابید بدیهی است در صورت عدم حضور در موعد 

مقرر به اتهام شما غیابا رسیدگی می گردد./م
رئیس شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز-تعزیرات 
حکومتی استان قم-علی کیخا

-------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۸۶5/۱

تاریخ  ابوالحسن   : پدر  نام  محمدی  ملا  الهه  به  وسیله  بدین 
شماره   0۳۷0۱0۵۹۹0 ملی:  شماره   ۱۳68/06/۱۹ تولد: 
تاریخ  کریم  پدر:  نام  قطاری  عیسی  و  شناسنامه:0۳۷0۱0۵۹۹0  
شناسنامه  شماره  ملی:۱۴660۴08۹0  شماره  تولد:۱۳۳8/06/0۱ 
برابر  که  کلاسه ۱۳۹۹0۴0۳00۱۱00086۵/۱  پرونده  بدهکار      2۱2:
قرارداد  برابر  که  گردد  ابلاغ می  اید  نگردیده  مامور پست شناخته  گزارش 
بانکی شماره سند:۹۷۱2686۵08  تاریخ سند: ۱۳۹۷/02/۱۹ ،بین شما 
و بانک ملی مبلغ 6۹2،68۱،۷0۴00 ریال بابت اصل و خسارت تاخیر و مبلغ 
۴۳2،۱۵۹00ریال بابت خسارت روزانه که به اصل بدهی اضافه میشود به 
بانک مذکور بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست 
صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق 
در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱8 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد 
رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه 
محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف 
مدت ۱0 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون 
انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد 

شد. )م الف۱۴۳۵۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰۶/۰۲

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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دارنده مدال برنز المپیک در کشتی فرنگی گفت: به خاطر قاسم رضایی و 
مدال او در المپیک کشتی فرنگی را انتخاب کردم.

ایران  دوست  ورزش  مردم  تا  شد  باعث  توکیو   2020 المپیک  مسابقات 
با چهره ای خندان اما مصمم در کشتی فرنگی بیشتر از قبل آشنا شوند. 
که شاید  ایرانی  ناب  از جنس کشتی  با کشتی هایی  محمدهادی ساروی 
خیلی ها را به یاد قاسم رضایی طلایی ایران در المپیک لندن 20۱2 بیندازد، 
حالا درست همان راهی را می رود که همشهری پرافتخارش رفته و حالا راه 

رضایی توسط ساروی به خوبی ادامه پیدا کرده است.
وزن ۹۷  در  شد  موفق  توکیو  المپیک  بازی های  در  ساروی  محمدهادی 
کیلوگرم مدال برنز را کسب کند؛ وزنی که کمتر در آن مدال آوری را به یاد داریم. 
او اما نوید روزهای خوبی را در این وزن به علاقمندان به ورزش و خاصه کشتی 
می دهد. وی از زمانی که ۱۴ ساله بود به طور جدی کشتی را آغاز کرد. به 
خاطر علاقه ای که به قاسم رضایی داشت وارد کشتی فرنگی شد و او را الگوی 
ورزش حرفه ای خود می داند. ساروی مدال های رنگارنگ زیادی را در آسیا و 
جهان کسب کرده، دوست داشت رنگ مدالش در المپیک هم طلا باشد اما 

یک اشتباه اجازه فینالیست شدن را به او نداد.
این فرنگی کار کشورمان در وزن ۹۷ کیلوگرم با غلبه بر حریفانی از الجزایر و 
بلغارستان به مرحله نیمه نهایی راه یافت اما با شکست مقابل آرتور الکسانیان 
شانس حضور در فینال را از دست داد. ساروی در رده بندی حریفی از فنلاند 
را شکست داد و برنز گرفت. در یک روز گرم تابستانی ساروی مقابل خبرنگار 
ورزشی خبرگزاری فارس نشست تا به سوالاتی پاسخ دهد که شاید تا به حال 
کمتر مجال آن را داشته تا درباره اش صحبت کند. گزیده ای از حرف های مهم 

ساروی را می توانید در زیر بخوانید.
*المپیک توکیو با همه فراز و نشیب هایش به اتمام رسید و حالا خاطرات 
بگو...  المپیک  بازی های  درباره  است.  مانده  جا  به  تو  برای  خوبش 

پیش بینی ات از کسب مدال چه رنگی بود؟
تمام تلاش من این بود که راهی فینال بازی های المپیک توکیو شوم و به مدال 
طلا برسم اما یک اشتباه باعث شد تا از رسیدن به فینال جا بمانم. حیف شد اما 

مطمئن باشید تلاش خواهم کرد تا به چیزی که مد نظر دارم برسم.
*در توکیو کشتی های سخت، زیاد گرفتی. با این همه اما به نظر می رسد 
کشتی با آرتور الکسانیان کار را برای تو سخت تر کرد؛ سخت تر از چیزی 

که پیش بینی می شد.
برنامه ریزی من این بود مبارزه با الکسانیان را ببرم. براساس رنکینگ اتحادیه 
جهانی کشتی من در رنک ۳ قرار داشتم و می دانستم پای فینال با الکسانیان 
باید مبارزه کنم. تمام برنامه ریزی و آنالیز من این بود که بتوانم این حریف را 
شکست دهم، نشد اما خدا را شکر می کنم که توانستم مدال برنز المپیک 
را کسب کنم. واقعا همه تلاشم را کردم اما گاهی آن طور که ما می خواهیم 

نمی شود. شک نکنید در مسابقات آینده حتما جبران خواهم کرد.
*کار بزرگی کردی که شاید خیلی به آن پرداخته نشد و آن این بود که 
نخستین مدال کشتی فرنگی را کسب کردی، چقدر این مدال در ادامه 

نتایج کاروان تاثیر داشت؟ 
بعد از مدال طلای تیراندازی، بعد از چند روز من توانستم مدال بگیرم که 
امیدی برای کاروان بود و روحیه مضاعفی را تزریق کرد. از فردای آن روز بچه ها 
مدال های مختلفی را کسب کردند. خدا را شکر که توانستیم در مجموع ۷ 
مدال کسب کنیم. البته می توانستیم مدال های بیشتری هم بگیریم که نشد.

المپیک  در  خیلی  سنگین وزن  یک  عنوان  به  کیلوگرم   ۹۷ *وزن 
مدال آور نبوده است. فکر می کنی با نتیجه ای که کسب کردی شرایط این 

وزن در المپیک آینده و مسابقات جهانی چطور پیش برود؟

تمرینات برای مسابقات جهانی چند روزی است که آغاز شده و من هم در 
تمرینات هستم. امیدوارم اگر به مسابقات جهانی اعزام می شوم بهترین نتیجه را 
بگیرم. فعلا نخستین مسابقه پیش رو رقابت های جهانی نروژ است و همه هدفم 
را روی آن گذاشته ام. دوست داشتم در المپیک توکیو مدال طلا بگیرم که نشد 

اما همه تلاشم را به کار می گیرم در المپیک 202۴ پاریس طلا را کسب کنم.
*با کسب مدال المپیک نگاه جهانی هم به شما تغییر کرده و انتظارات 

هم بیشتر شده، این فشار را چطور کم می کنید؟
همین که این تلاش و کسب مدال باعث شود هم وطنان ما خوشحال شوند 
و شادی به جامعه تزریق شود برای ما انگیزه است. از این به بعد هم تلاش 

می کنیم این حس غرور را به وجود آوریم. 
*کشتی در طول 5۰ سال گذشته همیشه در المپیک مدال داشته 
است. با وضعیتی که تکواندو و وزنه برداری دارند، نگاه ها بیشتر به سمت 
کشتی کشیده شده، نظر خودت در این باره چیست؟ فکر نمی کنی این 

موضوع کار را برای کشتی گیران سخت تر کند؟
از قبل در همه ادوار المپیک کشتی مدال داشته و این دوره هم بچه ها با 
شرایط تمرینی که داشتند آبروداری و مدال کسب کردند. امیدوارم این روند 
در بازی های بعدی هم ادامه دار باشد. ما از انتظارات باخبر بودیم و با همه توان 

کشتی گرفتیم.
*ورزشکارانی در سطح حرفه ای که به مدال المپیک می رسند همیشه 
از نقش خانواده خود می گویند. خانواده شما در مسیر کشتی مخالف 

فعالیت شما بودند یا موافق؟
برادر بزرگ من ورزشکار بود به همین دلیل همیشه حامی من بود. من در سن 
کودکی پدرم را از دست دادم اما در این سال ها مادرم حمایت زیادی از من داشت 
تا به اینجا برسم. از همین جا از برادر و مادرم تشکر می کنم، امیدوارم توانسته 
باشم گوشه ای از زحمات آنها را جبران کرده باشم. واقعیت را بگویم این است که 
خانواده من از روز اول از من حمایت کردند و من همیشه قدردان زحمات آنها 
هستم چون اگر حمایت های آنها نبود شاید من امروز این جایی که هستم نبودم.
*مدال آوری در هر سطحی جذاب است و قطعا مدال آوری در المپیک 

حس فوق العاده ای است. از حس و حالت در زمان کسب مدال بگو...
حس بسیار خوبی است و اصلا نمی توانم آن را توصیف کنم. همه دوستانم، 
بچه محل ها، مربیان و خانواده ام در این چند سال زحمت کشیدند و حمایت 

داشتند. اینکه توانستم با مدال آنها را خوشحال کنم حس خوبی است. 
*حتما فیلم هایی که در فضای مجازی منتشر شد را دیدی. بعد از 
کسب مدال حال و هوای شهر تو هم بسیار متفاوت بود و همه در کنار 
خانواده ات جشن گرفته بودند. چقدر مردم شهر شما در موفقیتی که 

کسب کردی تاثیر داشتند؟
دلیل انتخاب کشتی به خاطر قاسم رضایی بود. او در المپیک لندن مدال 
گرفت همین برای من انگیزه ای شد تا به سمت کشتی بروم. بعد از المپیک 
ریو او مدتی در باشگاه حضور داشت به همین دلیل من از تجربیات آقای 
رضایی خیلی استفاده و بعد از آن مدال های زیادی کسب کردم. شهر ما یک 
شهر ورزشی است؛ از والیبال گرفته تا کشتی. همه جوانان هم یک دوره ورزش 

کرده اند و از هر کدام بپرسید می گویند یک دوره کشتی گیر بوده اند.
به هر حال همه این موارد دست به دست هم دادند تا من هم به سراغ این 
رشته ورزشی بروم. از پیشکسوتان هم بپرسید همه کشتی گیر بوده اند. شهر 
ما در والیبال و کشتی سابقه زیادی دارد، آنجا بود که برایم انگیزه شد. باید از 
همشهریان عزیزم تشکر کنم که برای کسب مدالم سنگ تمام گذاشتند، 
امیدوارم دوباره بتوانم دل آنها را شاد کنم. مازندران مهد کشتی است و همه 
مردم کشتی را دوست دارند به همین دلیل می توان این حس خوب را در مردم 

دید. در روستاها هم کشتی های محلی هنوز برگزار می شود به همین دلیل 
مردم به کشتی علاقه دارند. 

*کشتی در فرهنگ ایران جایگاه ویژه ای دارد. این درخواست مدال 
همیشه برای کادر و کشتی گیر بوده، از نظر ذهنی چطور با این موضوع 

کنار آمدی؟ چون به هر حال این موضوع کار را خیلی سخت می کند.
من نخستین المپیک را تجربه می کردم اما حضور آقای محمد بنا و کادر فنی 
خیلی کمک کرد تا فشاری که روی کشتی هست کمتر شود و ما با خیالی 
راحت تر کشتی بگیریم. این موارد واقعا در آمادگی ذهنی کشتی گیران اثر گذار 

است و باید از کادرفنی خوب مان تشکر کنم.
*با گرایی که صحبت می کردیم می گفت بچه های جنوب کشتی فرنگی 
آزاد. شما چطور شد که  انتخاب می کنند، بچه های شمال کشتی  را 

فرنگی را انتخاب کردی؟
البته همیشه که این طور نیست. شمال هم کشتی فرنگی دارد، در آمل 
قبل از اینکه امیرحسین زارع مدال کسب کند کشتی فرنگی روی بورس 
بود. محسن حاجی پور، امیرحسین حسینی و پهلوان ما قاسم رضایی افتخار 
شهرمان و ایران انگیزه من برای انتخاب کشتی فرنگی بودند. در بین بچه های 

شمال هم فرنگی کار زیاد داریم که واقعا همه عنوان دار هستند. 
*به عنوان یک مدال آور نظرت را درباره عملکرد کلی کاروان بگو. ۶۶ 

ورزشکار اعزام شدند و ۷ مدال کسب شد.
به نظرم همه ورزشکاران تلاش خود را کردند و چیزی کم نگذاشتند. همه 
دوست داشتند دست شان به مدال برسد و بهترین نتیجه را کسب کنند. 

نمی توان گفت نتیجه خوب نبود اما می توانست بهتر از این باشد.
*رسمی در بین کشتی گیران وجود دارد که بعد از موفقت در المپیک 
گاهی تغییر وزن می دهند. این احتمال وجود دارد که در آینده تغییر 

وزن بدهی؟ 
آمده ام. قبلا در 8۷  این وزن  به  فعلا خیر. من حدود ۱.۵-2 سال است 
کیلوگرم کشتی می گرفتم که با تدابیر کادر فنی قرار شد در ۹۷ کیلوگرم مبارزه 
کنم. من هم وزنم را بالا آوردم به همین دلیل فعلا می خواهم در این وزن کشتی 

بگیرم. 
*در طول دوران فعالیتت الگوی ورزشی داشتی؟ شخصی که بخواهی 

به او برسی؟
قاسم رضایی هم برایم مربیگری کرده و ایجاد انگیزه به همین دلیل می توانم 

بگویم او بهترین الگو برای من بود. 
*از ورزش حرفه ای فاصله بگیریم. مردم دوست دارند با وجهه دیگر شما 

هم آشنا شوند. اوقات فراغتت را معمولا چطور می گذرانی؟ 
در اردو که وقتی نداریم اما در شهرستان بیشتر سعی می کنم با بازی والیبال 
و فوتبال وقتم را بگذرانم یا کوهنوردی. البته ما خیلی وقت آزاد نداریم چون 
بیشتر در اردو و در تمرین هستیم و به همین دلیل بیشتر وقت ما در ورزش 

خلاصه می شود.
*حرف از فوتبال زدی، پس اهل فوتبال هم هستی؟ 

دیدن فوتبال نه فقط بازی کردن. بالاخره در ایران کشتی و فوتبال مورد علاقه 
خیلی از مردم هستند و من هم فوتبال را دوست دارم.

*طرفدار کدام تیم هستی؟ فقط نگو تیم ملی چون بالاخره هر کسی 
می تواند طرفدار یک تیم به خصوص باشد!

واقعا دروغ نمی گویم اگر بگویم که برایم فرقی نمی کند. سوال حاشیه ای 
نکنید! )می خندد(

*برای علاقمندان جذاب است که بدانند. به هر حال یک مدال آور 
المپیکی بگوید طرفدار چه تیمی است.

برای من خیلی فرق ندارد. من طرفدار نساجی  باور کنید اغراق نکردم. 
هستم. 

وجود  با  مدتهاست  اما  بوده  فعال  رشته ها  از  خیلی  در  *مازندران 
بازیکنان ستاره اتفاق ویژه ای برای فوتبال مازندران رخ نداده است. علت 

را چه می دانی؟ 
من خیلی در جریان نیستم اما فکر می کنم با پتانسیل خوبی که در مازندران 
هست اگر مدیریت خوبی شود فوتبال بتواند بهتر از این نتیجه بگیرد. البته تا 
جایی که می دانم مازندران فوتبالیست های خیلی خوب و بزرگی داشته و دارد 

اما در جریان ریز مسائل قرار ندارم.
*اهل فیلم دیدن هستی؟ 

خیلی کم. اما اهل موسیقی و کتاب هستم. معمولا هم همه آهنگ ها را گوش 
می دهم.

*5 سال بعد کجا هستی و چه کار می کنی؟ 
سوال سختی است و تا به حال به آن فکر نکرده ام. فعلا مشغول کشتی گرفتن 

هستم اما اینکه ۵ سال دیگر کجا باشم بستگی به شرایط دارد. 
*در رشته تربیت بدنی تحصیل کرده ای. چقدر این موضوع در ورزش 

حرفه ای تاثیر دارد؟
فکر می کنم همیشه تحصیلات برای پیشبرد اهداف و پیشرفت تاثیر خود را 
در ورزش خواهد گذاشت حتی می  تواند بعد از ورزش حرفه ای هم تاثیر خود 

را داشته باشد. 
نمره  با  می دهند  نمره  استادان  هستی  قهرمان  و  ساروی  *چون 

می گیری؟!
استادان که همیشه به من لطف داشتند. در این شرایط همیشه ما را حمایت 

کردند و نگذاشتند دغدغه ای داشته باشیم.
و به عنوان سوال آخر؛ آخرین کاری که برای اولین بار انجام دادی چه 

بود؟ 
سوال بسیار سختی است و تا به حال به آن فکر نکردم اما می تواند مدال برنز 

المپیک باشد.

دارنده مدال برنز المپیک: به خاطر یک اشتباه از طلا دور شدم

محمدهادی ساروی :امیدوارم در المپیک پاریس طلا بگیرم  حمایت پیشکسوت آبی پوشان از مجیدی؛

روشن: استقلال حرمت دارد
 هر کسی نمی خواهد برود

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران گفت: رقم قرارداد بازیکنان آنقدر عجیب 
و غریب است که صدای »فرهاد مجیدی« هم درآمده، این تیم حرمت دارد و اگر 

بازیکنی مبلغی نجومی می خواهد، همان بهتر که برود.
»حسن روشن« افزود: استقلال هر چه می کشد از مدیریت ضعیف است و 
هواداران می دانند در تیم و باشگاه چه می گذرد. شرایط پرداختی ها آنقدر عجیب 
شده که صدای مجیدی هم در آمده و این که او می گوید اگر مبالغ را نمی دیدم، 

باور نمی کردم نشان می دهد وضعیت درخواست بازیکنان چقدر اسفبار است.
وی ادامه داد: همین بازیکنان تا چند سال پیش کجا بودند و چه می کردند؟ 
فراموش کردند استقلال سرقفلی دارد و در همین تیم به اعتبار و محبوبیت 
رسیدند؟ این مشکلی است که همیشه تیم با آن دست به گریبان بوده و خواهد 

بود مگر این که فکر اساسی برای آن شود.
پیشکسوت استقلال خاطر نشان کرد: وقتی بازیکنی درخواستی غیرمنطقی 
دارد و از سویی شب قبل از مسابقه می گوید تا پول نگیرم بازی نمی کنم، نشان 
از شرایط نابسامانی دارد که در فوتبال ما حاکم شده؛ به نظر من حرف مجیدی 
درست است و باید همه مطیع سرمربی تیم باشند و اگر کسی فکر می کند بیش از 

این ها مستحق است، بهتر است برود تا تیم در آرامش و آسایش باشد.
روشن تاکید کرد: به نظر من باید سقف قرارداد تعیین تا همه چیز شفاف بوده و 
کسی به خود اجازه ندهد رقم های نجومی پیشنهاد دهد. اگر بتوانیم این شرایط 
را مهیا کنیم همه چیز درست می شود، البته کمی زمان می برد اما برای بهبود 

شرایط و بازگشت به مسیر اصلی باید این کار را کرد.
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران همچنین گفت: زمانی که رایکوف سرمربی 
استقلال بود، سیستم مشخص برای پرداختی ها داشت که خیلی هم منطقی به 
نظر می رسید. او می گفت هر بازیکنی که در تیم ملی فیکس باشد مبلغ دریافتی 
او ۳۵ هزار تومان، بازیکنی که در تیم ملی باشد اما فیکس نباشد ۳0 هزار تومان 
و مابقی بازیکنان هم 20 هزار تومان دریافتی خواهند داشت.  با این شرایط همه 
می دانستند فلان بازیکن چرا و چقدر دریافتی دارد و دیگر حرف و حدیثی نبود. 
او این کار را مقابل چشم همه بازیکنان انجام می داد و همه چیز همان جا تمام 

می شد و بازیکنان فقط به فکر بازی و تیم بودند.
وی یادآور شد: در همان روزها بازیکنانی مثل مرحوم ناصر حجازی،مرحوم 
مظلومی و نصرالهی گفتند ما چون می خواهیم خانه بخریم اگر می شود بیشتر 
به ما پرداختی داشته باشید تا مشکلمان حل شد اما رایکوف گفت مبلغ همین 
است، من اگر به شما بیشتر بدهم باید به بقیه هم بدهم و نمی شود. اگر تیمی 
بیشتر می دهد بروید تا هم مشکل شما حل شود و هم بتوانید بازی کنید و همین 
هم شد. در همان زمان بازیکنان گفتند شهباز 60 تومان می دهد که رایکوف 
گفت، خیر 62 هزار تومان می دهد و این نشان می داد او به همه چیز اشراف 

داشت و همین مساله تیم را در شرایط آرام و خوبی قرار می داد.
روشن تاکید کرد: استقلال و پرسپولیس تیم هایی بزرگ با هواداران بیشمار 
هستند، در این تیم ها باید برای بازیکن درجه یک و دو با قرارداد مشخصی 
تعریف شود و بازیکنان درجه سوم و چهارم هم جایی در ترکیب این تیم ندارند. 
اگر به همین بازیکنان رده سنی جوانان و امید فرصت بازی و فضایی برای نمایش 
توانمندی هایشان داده شود خواهید دید چه می شود. استقلال الان چند سال 
جام نگرفته، اگر یکی دوسال صبوری کنیم اما روند کار را اصلاح کنیم، خواهیم 
دید چه تیم خوب و قدرتمندی را روانه میدان می کنیم و آن وقت است که استقلال 

واقعی را می توان دید.
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران در خصوص شرایط کنونی این تیم هم گفت: 
با حضور افرادی چون کریم باقری و وحید هاشمیان در کنار سرمربی تیم ملی، هم 
بیرون و هم داخل زمین به خوبی مدیریت می شود و این باعث شده آرامش خوبی 
حاکم شود. به نظر من همین آرامش باعث موفقیت ما در دیدارهای اخیر شده و 
دیگر آن تنش هایی که زمان کی روش داشتیم را نداریم. با این شرایط تیم مسیر 

درستی را طی می کند و می تواند موفق شود.

توافق کامل ستاره استقلال با باشگاه شباب؛

خداحافظی قایدی با آبی ها
 مهاجم ملی پوش تیم فوتبال استقلال تهران به توافق و امضای نهایی برای 
حضور در شباب الاهلی امارات رسید. این بازیکن با انتشار پستی از هواداران این 

تیم خداحافظی کرد.
مهدی قایدی مهاجم ملی پوش استقلال تهران پس از کش و قوس های فراوان 
راهی دبی امارات شد تا گزینه های خود برای پیوستن به باشگاه های عربی را 

بررسی کند.
قایدی به واسطه درخشش خود در دو سال اخیر با پیشنهاد شباب الاهلی 
امارات و الغرافه قطر روبرو شد تا سران این دو تیم باب مذاکره با این بازیکن و 

مدیران باشگاه استقلال را آغاز کنند.
قایدی با وجود مخالفت فرهاد مجیدی سرمربی استقلال نسبت به جدایی اش 
در امارات ماند و از احمد مددی خواست تا به این کشور سفر کرده و پای میز 
مذاکره با الاهلی بنشیند. مددی نیز راهی امارات شد و با سران این باشگاه اماراتی 
مذاکره کرد. گفتگوهای فشرده ای که در دو جلسه متوالی انجام شد اما آبی پوشان 
با جدایی قایدی مخالفت کردند. با این حال باز هم قایدی در دبی امارات ماند 
و منزل مسکونی خود را نیز انتخاب کرد تا نشان دهد عزم خود را برای حضور 
در امارات جزم کرده است. مهاجم فصل گذشته استقلال تهران بالاخره قرارداد 
خود را با این باشگاه امضا کرد تا به طور رسمی به این تیم اماراتی نقل مکان کند.

قایدی در حالی با شباب الاهلی امارات قرارداد بسته است که همچنان این 
موضوع نیاز به توافق سران باشگاه اماراتی با استقلال تهران است. ویدئوهایی که 
از تمرین شنبه گذشته الاهلی منتشر شده است نشان از حضور قایدی در کنار 
احمد نورالهی که به تازگی از پرسپولیس به این تیم اماراتی ترانسفر شده است، 
دارد. مهاجم فصل پیش تیم فوتبال استقلال با انتشار پستی در صفحه شخصی 
خود از هواداران این تیم خداحافظی کرد. تصویر خداحافظی این بازیکن را 

می بینید:

کدام بازیکنان به مینی کمپ تیم ملی 
دعوت خواهند شد؟

از  تیم ملی از روز سوم تا هشتم شهریور اردوی کوچکی را با حضور برخی 
بازیکنان لیگ برتری برگزار خواهد کرد تا این بازیکنان به شرایط مسابقه و تمرین 

نزدیک شوند.
با توجه به افزایش شمار لژیونرهای فوتبال ایران که اغلب آن ها ترکیب تیم ملی 
را تشکیل می دهند، دراگان اسکوچیچ از برگزاری اردوی بلند مدت قبل از بازی 
با سوریه و عراق صرف نظر کرده اما او قصد دارد یک مینی کمپ با حضور حدود 
۱0 بازیکن برگزار کند که می توانند بخشی از فهرست 26 نفره تیم ملی را تشکیل 

دهند.
علت اصلی برگزاری این مینی کمپ، دوری بازیکنان شاغل در لیگ برتر از 
شرایط مسابقه است که از حدود ۳0 روز قبل در استراحت هستند و اخیرا برخی 
از آن ها به تمرینات باشگاهی خود ملحق شده اند. در نتیجه اسکوچیچ برای این 
اردو حدود ۱0 بازیکن را دعوت خواهد کرد که برخی از آن ها در اردوهای قبل 

هم حضور داشتند.
محمدرضا اخباری، حامد لک، سیامک نعمتی، دانیال اسمعیلی فر، ابوالفضل 
جلالی، عارف آغاسی، وحید امیری، امید نورافکن، سجاد شهباززاده، ساسان 
انصاری، میلاد سرلک، مهدی ترابی و مهدی قایدی بازیکنانی هستند که احتمالا 

به تیم ملی دعوت خواهد شد.
البته از این بین، حضور وحید امیری، مهدی ترابی، میلاد سرلک و مهدی 
قایدی با توجه به سابقه آن ها در اردوی نهایی تیم ملی هم قطعی است ولی باید 
دید کدام بازیکنان به خصوص در خطوط دفاعی، می توانند نظر اسکوچیچ را 

جلب کنند و به تیم ملی دعوت شدند.

پیشکسوت آبی پوشان با اشاره به حضور این تیم در فصل نقل و انتقالات، گفت: تیم های بزرگ و مدعی به بازیکنان بزرگ نیاز 
دارند تا بزرگ باقی بمانند. معمولی ها به درد تیم های بزرگ نمی خورند.

افشین حاجی پور اظهار داشت: روند نقل و انتقالات استقلال تا امروز راضی کننده نبوده. یعنی اصلًا اتفاقی نیفتاده که بخواهد 
راضی کننده باشد. ما تا امروز فقط خروجی دیده ایم و یکسری اخبار مایوس کننده شنیده ایم که زیبنده باشگاه بزرگ استقلال 

نیست.
پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: استقلال تیمی بزرگ است. بزرگ نه فقط در حد ایران، بلکه بزرگ در حد آسیا و تیم های 

بزرگ ابزار، افراد، افکار و بازیکنان بزرگ می خواهند و برای جمع آوری همه اینها نیز باید بودجه های بزرگ تخصیص داد.
وی افزود: وقتی حرف از بودجه های بزرگ می زنیم، منظورمان ریخت و پاش نیست؛ و تنها می گوییم این باشگاه باید درخور 
نامش هزینه کند و بازیکن بگیرد. این باشگاه استقلال است و اینجا جای معمولی ها نیست. افکاری هم که بر این باشگاه حاکم 

می شود باید در حد نام این باشگاه بزرگ باشد.
حاجی پور تاکید کرد: ما کمتر از یک ماه آینده با الهلال عربستان بازی داریم. تیمی که تا بُن دندان مسلح است و با گران ترین 
بازیکنان آسیایی به میدان می آید. ما چه تدارکاتی برای این بازی دیده ایم؟ باز هم می خواهیم با شعار غیرت و تعصب به این بازی 
بزرگ برویم؟ نه اینکه بازیکن ایرانی غیرت نداشته باشد، اما قبل از آن باید تیم از هر لحاظ آماده باشد و بعد از آن بازیکن هم باید 

غیرت خودش را در زمین نشان دهد.
مدافع سابق آبی پوشان گفت: اگر قرار باشد استقلال در نقل و انتقالات موفق باشد، باید این تیم را با تیم های مدعی مثل 
پرسپولیس، سپاهان و گل گهر مقایسه کرد؛ نه با تیم های میانی و پایینی که برای بقا یا رتبه بهتر در جدول تلاش می کنند. وقتی 
در پرسپولیس صحبت از ارقام بالای ده - پانزده میلیارد است، چرا در استقلال باید حرف چهار - پنج میلیارد باشد؟ مگر این دو 

باشگاه هر دو متعلق به وزارت ورزش نیستند؟
کارشناس فوتبال بیان داشت: از مدیران کنونی باشگاه استقلال هم می خواهم به اندازه بزرگی، قدمت و افتخارات استقلال 
فکر کنند و برای این تیم هزینه کنند. عملکرد مطلوب در نقل و انتقالات ارجحیت دارد بر صرفه جویی که منجر به شکست فصل 
آینده هم بشود. حداقل می توانید عملکرد مدیران دیگر باشگاه های بزرگ را الگو قرار دهید و در همین فصل نقل و انتقالات 

تیمی ببندید در حد نام و اعتبار استقلال. تیمی که بتواند چند روز بعد از اعتبار فوتبال ایران مقابل الهلال دفاع کند.

 سرمربی اسبق تیم فوتبال امید ایران گفت: شاید مهدوی کیا با مدیران فدراسیون صحبت کرده و برنامه هایش را داده 
است. ابراهیم قاسمپور در مورد شرایط آماده سازی تیم امید برای حضور در مسابقات پیش رو اظهار داشت: تیم امید سابقه 
طولانی در بلاتکلیفی دارد. سال های سال است که شرایط آماده سازی تیم امید کشورمان به همین منوال است نمی دانم 
این به دلیل بی تدبیری است، یا بی تفاوتی و نا آگاهی؟ توجه مسئولان فدراسیون فوتبال همیشه به تیم ملی بزرگسالان 
است. این تیم ملی است که ویترین است و سایر رده های تیم ملی زیاد مورد توجه قرار نمی گیرد و اگر کاری هم صورت بگیرد 
به صورت سمبلیک است. وی تصریح کرد: اگر بخواهیم واقعا تیم امید را خوب آماده سازی کنیم و فقط برای ظاهر قضیه 
نباشد سرمربی تیم امید باید 6 ماه قبل مشخص می شد. سرمربی هم برنامه ، اردوها، بازی های تدارکاتی و امکانات مورد 
نیازش را از فدراسیون درخواست می کرد. اینکه مدام وقت را از دست می دهیم و یکی دو ماه مانده به مسابقات سرمربی 
برای تیم انتخاب می شود و آن شخص هم از روی عشق و علاقه یا عرق و تعصب با تیم کار می کند. بعد هم که نتیجه 
نمی گیرد همه کاسه و کوزه ها بر سر او شکسته می شود و سرمربی را کنار می گذاریم تا مسابقات بعدی! سرمربی اسبق 
تیم امید ایران در مورد اینکه در حال حاضر گفته می شود مهدی مهدوی کیا سرمربی تیم امید است اما فعالیتی از او برای 
تدارک و آماده سازی تیم امید دیده نمی شود، گفت: مهدوی  کیا فرد بی تجربه ای در فوتبال نیست. او سال ها در بهترین 
تیم های فوتبال و کشورهای صاحب سبک فوتبال بازی کرده است. قطعا با برنامه ریزی و کار اصولی در فوتبال آشنایی کامل 
دارد و خودش هم در رده  های پایه کار کرده است. شاید مهدوی کیا با مدیران فدراسیون صحبت کرده و برنامه هایش را 
داده است. من اطلاع دقیقی در این مورد ندارم. بنابراین بهتر است که از خود مهدوی کیا سرمربی تیم امید بپرسید که چه 
برنامه هایی برای تیم امید دارد و چه اقدام هایی درمورد آماده سازی تیم انجام داده است. وی با اشاره به زمان سرمربیگری 
خود در تیم امید گفت: هرچند بعید می دانم وضعیت تیم امید نسبت به آن زمان خیلی تغییر مثبتی کرده باشد و شرایط 
تقریبا همان گونه است که در زمان مربیگری من در تیم امید بود. حتی زمانی یادم است که ما تیم ملی بزرگسالان را تمرین 
می دادیم و در یک جلسه آری هان را فدراسیون برای هدایت تیم ملی آورد وقتی این مربی خارجی اولین تمرین تیم ملی 
و بی نظمی هایش را دید دیگر حاضر نشد برای ادامه کار در ایران بماند و رفت. زیرا دید هیچ چیز سرجایش نیست. سر و 
سامان مشخصی وجود نداشت و آشفته بازاری بود. زیرساخت های ما را هم دید و رفت. در چنین شرایطی فقط شاید مربی 

مثل کی روش حاضر بشود بیاید و کار کند که او هم می خواهد پولش را بگیرد.

یک  پیشکسوت آبی پوشان ؛

تیم  بزرگ افکار و بازیکنان بزرگ می خواهد
ابراهیم قاسمپور: 

سرمربی تیم امید باید ۶ ماه قبل مشخص می شد
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نماینده شش دوره مجلس شورای اسلامی می گوید: مواردی از قبیل نسبت خانوادگی تاثیر چندانی در 
رأی اعتماد نمایندگان نسبت به وزیر آموزش و پرورش ندارد.

جلسات بررسی کابینه پیشنهادی رئیس جمهور در صحن مجلس همچنان درحال برگزاری است. در این 
میان گمانه زنی هایی درباره احتمال رأی آوری برخی وزرا و عدم رأی آوردن برخی دیگر از وزرای پیشنهادی 

مطرح است.
حسین سبحانی نیا، چهره سیاسی اصولگرا که تجربه حضور در شش دوره مجلس شورای اسلامی را در 
کارنامه دارد و در زمان انتخابات ریاست جمهوری، ریاست ستاد حکمت ابراهیم رئیسی را برعهده داشته  

است می گوید؛» احتمالا ۳ وزیر پیشنهادی از راه یافتن به کابینه دولت سیزدهم باز بمانند.«
این چهره سیاسی، نقش رئیس مجلس در رأی آوردن و یا نیاوردن وزرای پیشنهادی را مورد ارزیابی قرار 
می دهد و می گوید،جمع خاصی در مجلس متاثر از نظر رئیس مجلس هستند و اگر از ناحیه او خواسته و یا 

تکلیفی به نمایندگان شود، ممکن است آن خواسته و تکلیف در آرای آنها به کابینه بی تاثیر نباشد. 
در ادامه مشروح مصاحبه خبرگزاری خبرآنلاین با حسین سبحانی نیا، نماینده شش دوره مجلس شورای 

اسلامی را می خوانید؛ 
*آقای سبحانی نیا! جلسات بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی در مجلس را چقدر دنبال می 

کنید، دفاع رئیس جمهور از کابینه تا چه اندازه بر روی رأی اعتماد گرفتن اعضای پیشنهادی کابینه 
تاثیر خواهد گذاشت؟

در حال حاضر نمی شود به صورت قطعی در مورد کابینه اظهار نظر کرد چرا که مجموعه بحث ها باید انجام 
شود. اما طبیعی است که در یک مجموعه ۱۹ نفره یک کابینه، اکثریتی رأی بیاورند و تعداد اندکی هم در صد 

کمی از آرای نمایندگان را به خود اختصاص دهند و یا موفق نشوند که رأی و نظر نمایندگان را جلب کنند.
در این دوره هم به همین ترتیب است، مباحث خوبی مطرح شده و دفاع وزرای پیشنهادی خوب بوده است 
اما آنچه از فضای عمومی مجلس و اظهار نظر نمایندگان می توان برداشت کرد، این نکته است که حدود ۳ 

نفر وزرای پیشنهادی موفق به کسب رأی اعتماد از نمایندگان نشوند.
رئیسی از وزرای پیشنهادی در معرض خطر دفاع می کند

البته با دفاعیات صورت گرفته فضا تغییر کرده است و حتی آن دسته از افرادی که در مظان رأی نیاوردن قرار 
داشتند، با دفاعیاتی که انجام دادند، توانستند تا حدودی فضا را به نفع خود تغییر دهند. در نهایت بحث ها، 
جمع بندی ها و آسیب پذیری برخی از وزرای پیشنهادی در اختیار رئیس جمهور قرار می گیرد و او در پایان 
این مباحث وقتی خواهد داشت، که از کابینه دفاع کند. معمولًا سعی می شود از زمان دفاع هر وزیری چند 
دقیقه ای وقت برای رئیس جمهور نگه داشته شود، که مجموع این دقایق بیش از یک ساعت می شود. رئیس 
جمهور طی این زمان در نظر گرفته شده، از کلیات کابینه و مخصوصا از وزرایی که احساس می کند، خطر 

رأی نیاوردن آنها بیش از بقیه است، دفاع می کند. 
فرهنگیان مانع راه یافتن باغگلی به کابینه دولت سیزدهم می شوند ؟

*طرح مواردی نظیر موثر نبودن رابطه سببی، نسبی و خانوادگی و یا فشار از ناحیه فرد، حزب و 
جناحی در انتخاب وزرا، از سوی رئیس جمهور، تا چه اندازه بر روی فضای مجلس جهت دادن رای 

اعتماد به اعضای کابینه، موثر واقع شد؟ 
در حقیقت صحبت های رئیسی در مورد بی تاثیر بودن روابط خانوادگی و فامیلی در چینش کابینه، پاسخی 
جدی به گمانه هایی بود که گفته می شد وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش از بستگان رئیس جمهور یا 
آیت الله علم الهدی است. البته ظاهر قضیه هم نشان دهنده این بود که باغگلی نسبت خانوادگی با رئیسی 

و علم الهدی ندارد و شناخت رئیسی از باغگلی مربوط به فعالیت آموزشی او در  آستان قدس رضوی است.
البته مواردی از قبیل نسبت خانوادگی تاثیر چندانی در رأی اعتماد نمایندگان نسبت به وزیر آموزش و 
پرورش ندارد، بلکه در مورد دادن رأی اعتماد به وزیر آموزش و پرورش، توانمندی ها، سابقه حضور او در 
آموزش و پرورش و فضایی که در کشور از جانب فرهنگیان نسبت به وزیر آینده به وجود آمده، موثر هستند. 
به عبارت دیگر شبکه گسترده آموزش و پرورش و فرهنگی بودن تعدادی از نمایندگان که حتما تماس هایی 
از جانب فرهنگیان با آنها برقرار می شود، می توانند در رأی نیاوردن باغگلی تاثیر بگذارند، نه مسئله انتساب 

خانوادگی که واقعیت هم نداشته است. 
با لابی نمی توان وزیر پیشنهادی را از لبه سقوط جدی، نجات داد 

* لابی ها تا چه اندازه می توانند به وزرایی که در لبه افتادن از کابینه قرار دادند، کمک کنند؟ 
لابی ها در شرایطی که فضا و زمینه ها برای وزیر پیشنهادی فراهم باشد، می تواند تاثیرات مثبتی بگذارد اما  

یکی از وزرای پیشنهادی در حوزه مورد نظر ضعیف باشد، از توان کافی جهت فعالیت در آن حوزه برخوردار 
نباشد و مجلس تصمیم به رأی ندادن به وزیر مورد نظر بگیرد، لابی ها تاثیر به سزایی در رأی آوردن او نخواهد 

داشت، چرا که نهایتاً رأی، رأی نمایندگان است و آن هم مخفی خواهد بود.
البته در صد جزئی از آراء ممکن است بنابر وعده و وعیدها، تغییر کنند اما کلیت مجلس به این ترتیب نیست 

با لابی بتوان یک وزیر پیشنهادی را از لبه سقوط جدی، نجات داد. 
نمایندگان نمی توانند با حفظ شفافیت آراء به کابینه دولت سیزدهم رأی بدهند

*به موضوع مخفی بودن آراء اشاره کردید، نظر شما در مورد مجلسی که با شعار شفافیت بر روی 
کار آمد اما در برهه ها و زمان های کلیدی و مهم نظیر رای اعتماد دادن به کابینه درخواست پنهان 

کردن آراء می کند، چیست؟ 
از جمله صحبت هایی که قبل از انتخابات در مورد مجلس یازدهم مطرح بود، بحث شفافیت بود. حتی این 
مسئله در فضای مجازی به صورت جدی از طرف کاندیداها مطرح بود و اعلام می کردند که موافق شفافیت 
هستند اما به نظر می رسد علی رغم این قبیل صحبت ها و وعده های داده شده، به دلیل اینکه شفاف نبودن 
رأی، حق نمایندگان است، بعید به نظر می رسد نمایندگان به این مرحله برسند که حاضر شوند به صورت 
شفاف رأی خود را اعلام کنند، به عبارت دیگر با توجه به شرایط موجود به نظر نمی رسد که کلیت مجلس به 

این مرحله برسد که شفافیت آراء در مورد کابینه را بپذیرد. 
* با توجه به اینکه جنابعالی ادوار مختلف مجلس و روسای مجلس متفاوتی را تجربه کرده اید، 

عملکرد رئیس مجلس را در دو جلسه رأی اعتماد چگونه ارزیابی می کنید؟ 
به نظر می رسد قالیباف بر اداره جلسه رأی اعتماد مسلط است و غیر از مواردی که اجتماعی میان 
نمایندگان رخ می داد و تا حدودی فضا در مجلس شلوغ شد، اداره جلسات به آرامی پیش می رود و مباحث 
هم به صورت جدی از سوی موافقین و مخالفین مطرح می شود، لذا تاکنون بحث خاصی پیش نیامده که 
دال بر ضعف مدیریت مجلس قلمداد شود. در مجموع قالیباف نقش خود را به عنوان رئیس مجلس به خوبی 

ایفا کرده است. 
تاثیر قالیباف بر رأی نمایندگان 

* رئیس مجلس می تواند به عنوان یک وزنه در دادن با ندادن رأی اعتماد به وزرا عمل کند و نقش 
موثری داشته باشد؟ 

همیشه به دلیل اینکه شبکه ای از نمایندگان ارتباط نزدیک با رئیس مجلس داشته و دارند، از رأی رئیس 
مجلس متاثر هستند. البته این مجلس، مجلس ارزشی و فراکسیون ولایی در آن وجود دارد که ممکن است 
در آن فراکسیون بحثی داشته باشند و به جمع بندی برسند، و ممکن است، در آنجا رأی گیری کنند که به 
کدام یکی از اعضای کابینه پیشنهادی رأی بدهند و به آن عمل کنند اما در نهایت اگر رئیس مجلس بخواهد 
تاثیر بگذارد می تواند تاثیر نسبی در رأی آوردن یا نیاوردن آنها داشته باشد اما نه اینکه تغییر اساسی ایجاد 

کند.
 بنابراین جمع خاصی در مجلس متاثر از نظر رئیس مجلس هستند و اگر از ناحیه او خواسته و یا تکلیفی به 

نمایندگان شود، ممکن است آن خواسته و تکلیف در آرای آنها به کابینه بی تاثیر نباشد.

حسین سبحانی نیا مطرح کرد:

نقش لابی های قالیباف در رأی نمایندگان به کابینه پیشنهادی رئیسی 

سخنگوی وزارت امورخارجه گفت: ضمن دعوت طرفین به حفظ ثبات، امیدوار 
هستیم گروه ها از فرصت خروج نیروهای فرامنطقه ای برای ایجاد دولتی فراگیر و 

دارای روابط نیک با همسایگان نهایت استفاده را بکنند. 
»سعید خطیب زاده« صبح دیروز در نشست خبری خود با اصحاب رسانه، ایام 
سوگواری ابا عبدالله الحسین )ع( را تسلیت گفت و با تبریک روز پزشک و کارمند، 
اظهار داشت: ایران آخرین تحولات افغانستان را رصد کرده و ما با گروه های مختلف 

در ارتباط هستیم.
وی اضافه کرد: ضمن دعوت طرفین به حفظ ثبات، امیدوار هستیم گروه ها از 
فرصت خروج نیروهای فرامنطقه ای از ایجاد دولتی فراگیر و دارای روابط نیک با 

همسایگان نهایت استفاده را بکنند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: تاریخ افغانستان نشان می دهد راهکار 
نظامی برای حل و فصل مساله این کشور وجود ندارد و ایران در این زمینه آماده 

همکاری و تسهیل گفت وگوها است.
رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه ایران 
در ۴0 سال گذشته همواره در کنار مردم افغانستان بوده و بر حفظ جان و مال ناموس 
مردم و حقوق زنان و حفظ آثار میراث تاکید می کند، تصریح کرد: ایران امیدوار است 

شورای هماهنگی تشکیل شده بتواند صلح را در این کشور حاکم کند.
وی یادآورشد: بدیهی است در شرایط حاکم، موج جدید مهاجران شکل گرفته که 
ضرورت تداوم کمک های بشردوستانه را برای کاهش آلام مردم افغانستان دو چندان 

می سازد.
 وزیر خارجه پاکستان پنج شنبه به تهران می آید

خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره اهداف سفر وزیر امور خارجه پاکستان به 
تهران خاطرنشان کرد: این سفر به درخواست وزیر امور خارجه پاکستان در روز 
پنجشنبه انجام می شود و موضوع اصلی سفر مسائل دوجانبه و مسائل افغانستان 

خواهد بود.
 سخنگوی وزارت امور خارجه یادآورشد: ایران به عنوان کشوری که تلاش خود را 
در راستای ایجاد صلح در افغانستان انجام داده رایزنی خود را دارد و ان شاءالله این 

سفر در راستای تداوم روابط دوستانه انجام خواهد شد.
وی در پاسخ به سوالی درباره خبر اعلام شده از سوی دبیرکل حزب الله لبنان مبنی 
بر ارسال سوخت به لبنان و جزئیات آن ابراز داشت: تجارت عادی در حوزه مشروع 
مثل انرژی تصمیم حاکمیتی و مرسوم است که براساس تصمیم خودمان و اعلام 
نیاز دوستان مان نفت می فروشیم. قطعا ما نمی توانیم رنج مردم لبنان را که با طراحی 

پشت پرده دچار مشکل شده اند را ببینیم. 
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: ما به عنوان کشوری که سال ها تحت 
تحریم قرار داشتیم، می دانیم برخی کشورها دچار اعتیاد به تحریم هستند. اعلام 
آمادگی می کنیم که اگر دولت لبنان هم تمایل داشته باشد، علاوه بر این سوخت 

که توسط تجار شیعه لبنان خریداری شده، سوخت به دولت این کشور بفروشیم.
درباره  روسیه  نماینده  اظهارات  خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  خطیب زاده 
مذاکرات وین مبنی بر آغاز این مذاکرات در آینده نزدیک بیان کرد: پیش تر اعلام 
کردیم که در تغییر و تحولاتی که در قوه مجریه ایران در حال وقوع است، ممکن است 
برخی تغییرات صورت بگیرد. البته مواضع ما تغییر نکرده است و رفع موثر تمامی 
تحریم های آمریکا و پایبندی طرف های دیگر برجام به عنوان اصول مقوم هرگونه 

توافقی در وین است.
وی خاطرنشان کرد: تاریخ پس از اطمینان از تغییر و تحولات و طرف های ما در 

۱+۴ اعلام خواهد شد.
 ورود آمریکا به افغانستان مصیبت و خروجش افتضاح بود

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوالی در رابطه با انتشار برخی فیلم ها و 
خبرها در فضای مجازی مبنی بر حضور نیروهای طالبان در نقطه صفر مرزی ایران 
برای تحویل گرفتن کارکنان دولتی و اتباع دولت افغانستان و اینکه آیا تضمینی برای 

حفظ جان این افراد پیش از استرداد گرفته شده، یادآور شد: ایران در ۴0 سال 
گذشته میزبان پناهجویان افغانستان بوده است. الان انتظار ما از تمامی طرف های 

افغانستانی این است که جان و مال و ناموس مردم را رعایت کنند.
این دیپلمات ارشد در پاسخ به سوالی در خصوص اقدامات ایالات متحده در 
افغانستان عنوان کرد: آمریکا به عنوان یک متجاوز به افغانستان آمد و ورودش به 
افغانستان مصیبت و خروجش هم با افتضاح همراه بود. این یک درس تاریخی برای 
همه است که آمریکا هر کجا رفته به جای اینکه صلح و امنیت بیاورد، ویرانی به همراه 

آورده است. 
خطیب زاده با تاکید بر اینکه ایران همه تلاش خود را کرده است که به رغم میراث 
شومی که آمریکا داشته منطقه ای آرام و همراه با صلح به همراه بیاورد، گفت: 
تصاویری که از افغانستان بیرون آمد، دل هر کسی را به درد می آورد و یک شرم 
تاریخی برای آنهایی است که مدعی حقوق بشر هستند که در این مقاطع لب از لب 
باز نمی کنند مگر این که تجاوزات خود را توجیه  کنند. توصیه ما به واشنگتن این است 

که به حقوق ملت ها و حقوق بین الملل احترام بگذارد.
وی در پاسخ به سوالی درباره نظر جمهوری اسلامی ایران در خصوص مقاومت 
شکل گرفته در دره پنجشیر اظهار داشت: همه طرف ها را به خویشتنداری، گفت وگو 
و راه حل سیاسی دعوت می کنیم. هر آنچه در افغانستان اتفاق بیفتد و بخواهد به 
دولت با ثبات بینجامد، باید بازتاب دهنده ترکیب جمعیتی و قومیتی افغانستان باشد 

و این از طریق راه حل سیاسی و گفت وگوهای اصیل حاصل می شود. 
به گفته سخنگوی دستگاه دیپلماسی، موضع جمهوری اسلامی ایران درباره 
افغانستان، موضع ثابتی بوده که این گفت وگو را تسهیل کنیم. از این مسیر به عنوان 
برادر تلاش کردیم اختلافات را کاهش دهیم و به تلاش های خود ادامه می دهیم که 

به افغانستان امن برسد.
برنامه  از  نگرانی  ابراز  و  اروپایی  کشور  سه  بیانیه  درباره  همچنین  خطیب زاده 
هسته ای ایران تصریح کرد: آنچه ایران انجام داده در پایبندی به NPT  و پادمان 
بوده و همه زیر نظر آژانس انجام شده و فعالیت ها و از جمله مسئله اخیر با اهداف 
صلح آمیز انجام شده است. این بیانیه های سیاسی رافع مسئولیت سه کشور اروپایی 

در نقض برجام نیست. این بیانیه ها نه تنها سیاسی بلکه غیرحقوقی هستند. 

وی با اشاره به خروج آمریکا از برجام خاطرنشان کرد: این سه کشور باید پاسخ 
دهند بعد از خروج آمریکا از برجام و فشار حداکثری دولت متجاوز آمریکا به مردم 
ایران و تروریسم دولتی در حوزه اقتصادی علیه مردم ایران و حتی در حوزه سلامت و 

بهداشت اتفاق افتاد، کجا بودند و چه بیانیه ای دادند و چه اقدامی کردند؟
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص اظهارات وزیر جنگ 
رژیم صهیونیستی ابراز داشت: رژیم صهیونیستی موجودیتی است که نامشروع 
است و از ترور برآمده و جز ترور و خشونت و ناامنی چیزی نمی شناسد. هیچ طرفی 
در نظام بین الملل نیست که نداند رژیم اشغالگر قدس چگونه به وجود آمد و با 
ریختن چه خون ها و توطئه هایی به صورت نامشروع ادامه حیات می دهد و امروز در 

حضیض مشروعیت است و این اظهارات هم فرافکنی است.
 افتضاح آمریا در افغانستان هیچ گاه از یادها نخواهد رفت

خطیب زاده همچنین در واکنش به اظهارات معاون رئیس جمهور و وزیر امور 
خارجه پیشین ایالات متحده در واکنش به خروج این کشور از افغانستان و بیان 
مسائلی خصمانه علیه ایران عنوان کرد: آنچه از مفسر فعلی شبکه فاکس نیوز 
و وزیر امور خارجه سابق و بدنام ایالات متحده نقل شد، البته جای تاسف دارد. 
ایشان وقتی وزیر امور خارجه بود هم زمان جواب های لازم را به ایشان دادم. خود 
آمریکایی ها می گویند که دولت آقای ترامپ جمع رذایل بود و این وزیر در آن جمع 

سرشناس بود و اعتراف کرد استاد دزدی و تقلب است. 
وی اضافه کرد: ایشان نمی داند که برای ما شهادت در راه خدا توفیق است. سردار 
صلح ما به دست اشقیا به شهادت رسید. ما نشان دادیم و گفتیم که اجازه نمی دهیم 

کسانی که در ترور ناجوانمردانه دست داشتند بدون کیفر باقی بمانند.
 سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: آنچه در عین الاسد انجام دادیم پاسخ 
تعدی آن ها بود و نه پاسخ به ترور سردار سلیمانی و این موضوع را همچنان پیگیری 
می کنیم. مفسر فاکس نیوز بداند که در چه حوزه ای صحبت می کند. من نکات را در 
خصوص اظهارات سایر مقامات آمریکایی در خصوص افغانستان گفته ام که افتضاح 

آن ها شاید هیچ گاه از یادها پاک نشود.
ین دیپلمات ارشد در خصوص اهداف سفر وزیر امور خارجه ژاپن به تهران نیز 
یادآور شد: این سفر در پاسخ به سفر ظریف به ژاپن انجام خواهد شد و از ماه ها قبل 

برنامه ریزی شده است. البته موضوعات دوجانبه در این سفر مطرح خواهد شد. 
خطیب زاده در پاسخ به این سوال که ایران در چه صورتی طالبان را به رسمیت 
خواهد شناخت بیان کرد: ما در حال حاضر اساسا در آن مرحله نیستیم ما در حال 
حاضر باید تلاش کنیم که یک دولت فراگیر در افغانستان شکل بگیرد. قطعا این 
دولت اگر بازتاب دهنده تمامی واقعیت های این کشور باشد می تواند در این مسیر 

حرکت کند. قطعا رفتار دولت آتی افغانستان می تواند این مسیر را تسهیل کند.
باید برای تشکیل دولت فراگیر افغانستان تلاش کنیم

خطیب زاده در پاسخ به این سوال که ایران در چه صورتی طالبان را به رسمیت 
خواهد شناخت بیان کرد: ما در حال حاضر اساسا در آن مرحله نیستیم. در حال 
حاضر باید تلاش کنیم که یک دولت فراگیر در افغانستان شکل بگیرد. قطعا این 
دولت اگر بازتاب دهنده تمامی واقعیت های این کشور باشد می تواند در این مسیر 

حرکت کند. قطعا رفتار دولت آتی افغانستان می تواند این مسیر را تسهیل کند.
 در اجلاس همسایگان بغداد حضور خواهیم داشت

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص پاسخ تهران به دعوت عراق برای شرکت 
در نشست امنیتی بغداد نیز خاطرنشان کرد: اجلاس همسایگان در بغداد ابتکار 
جدیدی نیست و مدت هاست که برادران ما در بغداد آن را پیگیری می کردند. هنوز 
جزئیات این نشست عنوان نشده اما ما قطعا در سطح متناسب حضور خواهیم 

داشت. 
خطیب زاده با اشاره به جایگاه عراق در منطقه ابراز داشت: نقش منطقه ای عراق را 

قابل توجه می دانیم و همواره سعی کردیم این نقش برجسته شود.
وی درباره اقدامات وزارت خارجه در خصوص برگزاری مراسم اربعین، بیان کرد: 
در سفری که به عراق داشتم، گفت وگوهایی انجام شد و سفیر ما در عراق با مقامات 
عراقی گفت وگوهایی جداگانه داشته است. البته شرایط پاندمی کرونا ما را محدود 
کرده است. باید ببینیم آیا این امکان را خواهیم داشت که اگر حتی شده به صورت 

محدود عاشقان اباعبدالله)ع( را در این راهپیمایی حضور داشته باشند یا خیر؟ 
رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه ادامه داد: تمام تلاش 
وزارت امور خارجه و مسئولان این است که در این زمینه کمک کنیم. اما تلاش ما 
این است که در صورت امکان در چارچوب سلامت مردم این موضوع عملیاتی شود.

 ظریف به دانشگاه می رود
 خطیب زاده در پاسخ به این سوال که ظریف روز گذشته خداحافظی کرد، ایشان 
در چه مسئولیتی خواهد بود، گفت: ظریف عضو هیات علمی دانشگاه است و 

طبیعی است که بعد از اتمام وزارت، در دانشگاه خواهد بود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا امکان دارد آقای رئیسی شخصا در اجلاس امنیتی 
بغداد شرکت کنند، اظهار داشت: اینکه ما در چه سطحی در اجلاس بغداد شرکت 
می کنیم، نیاز به جزئیات بیشتری دارد و باید ببینیم با چه مختصاتی این نشست 
برگزار خواهد شد. این نشست زمانی بهتر خواهد بود که به شمول همه کشورها 

باشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص دیدار مقامات عراق 
و کویتی و همکاری های دوجانبه و ائتلاف عربی شکل گرفته در این رابطه تصریح 
کرد: عراق کشور مهم منطقه است و ایران هم طی سال های گذشته تلاش کرده 
این کشور نقش منطقه ای خود را باز بیابد و ما از همه این اقدامات حمایت می کنیم.
از طرف همه  باید  روابط خود  برای گسترش  زاده تصریح کرد:عراق   خطیب 

کشورها حمایت شود.
وی در خصوص آخرین تحولات مربوط به مساله آزار و اذیت شهروند ایرانی در 
زندان های سوئد خاطرنشان کرد: آنچه در سوئد در حال رخ دادن است، یک سری 
داستان سازی و شاهدسازی دروغین از سمت یک گروهک است که نشان می دهد 
طراحی پشت این داستان است. جای تاسف دارد دادگاه سوئد با این موارد تشکیل 
شده است. طبیعی است که با طرف های سوئدی رایزنی شده است و ما از همه 

ابزارهای دیپلماتیک خودمان استفاده خواهیم کرد.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

ایران از تشکیل یک دولت فراگیر در افغانستان استقبال می کند

یک کارشناس مسائل شبه قاره گفت: دف ایران این بوده که طالبان را به عنوان 
بخشی از نیروهای سیاسی در ساختار قدرت سهیم بداند و این کار به ایجاد 
یک افغانستان با ثبات و توسعه یافته منجر شود که این کشور با این ویژگی برای 
جمهوری اسلامی ایران مفید است چرا که ثبات در افغانستان به معنی ثبات 
در مرزهای ایران است و بالعکس بی ثباتی این کشور، مرزهای ایران را بی ثبات 

می کند. 
نوذر شفیعی شفیعی در خصوص تحولات اخیر افغانستان و تسلط کامل گروه 
طالبان بر این کشور، در پاسخ به این سوال که با توجه اینکه برخلاف کشوری 
همچون پاکستان، ایران همواره از ثبات در همسایه خود استقبال کرده چرا که 
بی ثباتی در افغانستان نسبت مستقیم در عدم ثبات در مرزهای شرقی کشورمان 
دارد، در این برهه زمانی چه سیاستی باید در دستور کار دستگاه دیپلماسی 
کشورمان قرار بگیرد، گفت: نخست به این سوال پاسخ می دهم که بایسته های 

سیاست خارجی ایران در ارتباط با مساله افغانستان باید چه چیزی باشد و بعد 
می گویم که در شرایط جاری باید چه کاری انجام دهد؛ بایسته ها این است 
که یک افغانستان باثبات و با دولتی متشکل از همه اقوام و مذاهب گوناگون و 
دموکراتیک، مدلی ایده آلی است. به علاوه اینکه این دولت دوست ایران باشد 
و به دشمنان ایران اجازه ندهد که خاکش به محلی برای اقدام علیه کشورمان 

تبدیل شود.
وی افزود:  این یک مدل از شرایطی نسبتا خوب از افغانستان است؛ بنابراین 
سیاست ایران متناسب با این اهداف در ارتباط با افغانستان طراحی می شود که 

اصطلاحا به آن سیاست توسعه محور می گوییم.
این استاد دانشگاه گفت: فرض بر این است که طی سه سال گذشته که 
مذاکرات صلح افغانستان آغاز شده، ایران با در نظر داشتن این اهداف با طالبان 
وارد گفت وگو شده است؛ یعنی هدف ایران این بوده که طالبان را به عنوان 

بخشی از نیروهای سیاسی در ساختار قدرت سهیم بداند و این کار به ایجاد 
یک افغانستان با ثبات و توسعه یافته منجر شود که این کشور با این ویژگی برای 
جمهوری اسلامی ایران مفید است چرا که ثبات در افغانستان به معنی ثبات 
در مرزهای ایران است و بالعکس بی ثباتی این کشور، مرزهای ایران را بی ثبات 
می کند. وی ادامه داد: حال که تا به امروز رسیده ایم؛ از این به بعد ایران باید به 
این نکات توجه کند که برنامه طالبان چیست و آیا ایران را از برنامه های خود مطلع 
کرده اند؟ اگر ایران از آن برنامه اطلاع دارد، باید رصد کند و ببیند آیا این گروه در 
چهارچوب همان برنامه ها گام برداشته است؟ بنابراین ایران باید یک فرصتی را 

برای راستی آزمایی طالبان در نظر بگیرد. 
وی افزود: دو وضعیت پیش روی ایران است؛ یا طالبان به عنوان بخشی از 
قدرت و نه تمام آن وارد فرآیندهای سیاسی افغانستان خواهند شد که در این 
صورت ایران باید از کلیت فرآیند صلح در این کشور حمایت کند. همچنین ممکن 

است طالبان به دلیل اینکه قدرت را به دست گرفته است، خودش را محور قرار 
داده و سایر نیروها را نادیده بگیرد و این چیزی نیست که مورد رضایت ایران و حتی 
کشورهای دیگر باشد. بنابراین در سناریوی دوم عملا نوعی نارضایتی در داخل و 
در سطح منطقه و بین الملل علیه طالبان به وجود می آید و در این شرایط ادامه 
حکومت این گروه با دشواری همراه شده و به سود طالبان است که در راستای 

منافع مردم و رعایت حساسیت های جامعه جهانی قدم بردارد.  
شغیعی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا تهران می تواند ابتکاراتی را که 
پیش از این برای ایجاد ثبات در افغانستان مطرح کرده بود، در این برهه زمانی 
دنبال کند، گفت: در کل، ایران باید با کشورهای همسایه و با نیروهای سیاسی 
داخل افغانستان هماهنگ عمل کند؛ چراکه اساسا هیچ کشوری نمی تواند بدون 
همکاری سایر کشورها و بدون در نظر داشتن شرایط داخلی افغانستان تحولی را 

پیش ببرد و چنین کشوری قطعا بازنده تحولات افغانستان خواهد بود.  

یک کارشناس مسائل شبه قاره :
پایبندی طالبان به توافقات قبلی با ایران باید بررسی شود
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هر کس غذای تمیز )سالم( بخورد و غذا را خوب بجوَد و 
در حالی که هنوز اشتها دارد، دست از خوردن بکشد و 
هر گاه غائطش گرفت، آن را نگه ندارد، جز مرض مرگ، 

بیماری دیگری به سراغش نمی آید.

سه شنبه -دوم شهریورماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5335

مکارم الأخلاق : ج ۱ ص ۳۱۴ ح ۱00۳

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
گفت:طی چهار ماهه نخست امسال تعداد 26۴ 
فقره جواز تاسیس ایجادی با 6۴ هزار و 2۱8 میلیارد 
ریال سرمایه گذاری و پیش بینی اشتغالزایی برای 6 

هزار و ۴۷۹ تن در قم صادر شد. 
محمود سیجانی ضمن اشاره به روند رو به رشد 
بیان  قم،  صنعتی  بخش های  در  گذاری  سرمایه 
کرد: همچنین در این مدت 2۳ فقره جواز تاسیس 
توسعه ای )توسعه واحد های موجود( با هفت هزار و 
۹6۱ میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی برای 

یک هزار و ۱۱2 تن در استان صادر شده است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم افزود: 
موجود  تاسیس  جواز  کل  تعداد  حاضر  حال  در 
استان 2 هزار و 2۳۹ مجوز با پیش بینی اشتغالزایی 
برای ۵۳ هزار 8۴6 تن و سرمایه گذاری 28۴ هزار 
و ۵۷۳ میلیارد ریال است که این شاخص، میل و 

رغبت به سرمایه گذاری جدید در استان را نشان 
می دهد.

 ۴۴ تعداد  ماه  چهار  این  طی  داد:  ادامه  او 
و  هزار  چهار  با  ایجادی  بهره برداری  پروانه  فقره 
اشتغالزایی  و  گذاری  سرمایه  ریال  میلیارد   ۹2۷
برای۱۷۱۴ تن و تعداد ۳۳ فقره پروانه بهره برداری 
توسعه ای )توسعه واحد های موجود( با 2 هزار و ۴62 
میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی برای ۷2۳ 

تن نیز صادر شده است.
سیجانی با اشاره به این که توسعه ظرفیت تولید 
اولویت  واحد های صنعتی فعال در قم همواره در 
برنامه های اقتصادی استان قرار دارد، بیان کرد: در 
مجموع تعداد ۳ هزار و 22۳ فقره پروانه بهره برداری 
با اشتغالزایی60 هزار و 8۷۳ تن و سرمایه گذاری ۷۷ 

هزار و ۷۹0 میلیارد ریال در استان موجود است.
او ادامه داد: بخش صنعت قم هم اکنون به دلیل 

امتیاز های متنوع همچون نزدیکی به عمده بازار های 
به امکانات زیرساختی  مصرف کشور و دسترسی 
و  است  سرمایه گذاران  توجه  کانون  در  نیاز،  مورد 
با  سرعت  به  استان  صنعتی  شهرک های  ظرفیت 

ایجاد واحد های تولیدی جدید تکمیل می شود.
واحد های  برای  انجام شده  سرمایه گذاری  حجم 
صنعتی قم فراتر از ۷۷ هزار میلیارد ریال است که با 
این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 
2 هزار و ۴00 واحد صنعتی و تولیدی استان برای 
بیش از 60 هزار تَن فرصت اشتغال ایجاد شده است.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، 
درودگران،  محمودآباد،  سلفچگان،  نشر،  و  چاپ 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 
است  طغرود  و  سیرو  دستجرد،  خورآباد،  صنعتی 
که هر کدام از آن ها موقعیت ممتازی برای توسعه 

سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

۲۶۴ فقره جواز تاسیس ایجادی در قم صادر شد 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اغلب افرادی که در بیمارستان بستری 
هستند، واکسن دریافت نکرده اند درخواست می شود واجدین شرایط هر چه 

سریع تر به مراکز مربوطه مراجعه کنند.
محمدرضا قدیر صبح دوشنبه در جلسه علنی شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به اینکه این پیک کرونا بسیار شدید بوده و شدت درگیری ها را افزایش داده است، 
گفت: حدود هزار بیمار کرونایی در بیمارستان های قم بستری هستند و ما هر 
شب در بیمارستان ها به فکر فراهم کردن تخت های بیشتر برای بیماران هستیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ادامه داد: یکی از مشکلات ما تأمین اکسیژن 
بیماران در منازل است که با خیرین و هلال احمر جلساتی برگزار و مقرر شد تا 
مرکز جامع تأمین و توزیع کپسول های اکسیژن راه اندازی و با مدیریت هلال 

احمر، کپسول ها به صورت امانی در اختیار بیماران قرار گیرد.
وی افزود: در مراکز درمانی نیز، مشکل افت فشار اکسیژن را داریم که با تقویت 
اکسیژن بیمارستان امیرالمومنین )ع(، ۳0 تخت جدید به مجموعه تخت های 

بیمارستان اضافه شد.
قدیرتصریح کرد: اغلب افرادی که در بیمارستان بستری هستند، واکسن 
دریافت نکرده اند که از همشهریان عزیزی که در گروه سنتی دریافت واکسن قرار 

دارند، درخواست می شود، هر چه سریع تر به مراکز مربوطه مراجعه کنند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین به تلاش زائدالوصف پرستاران در 
مراکز بهداشتی و درمانی توجه داد و گفت: برخی از این عزیزان تا ۳0 شیفت و 

بیشتر هم در هر ماه کار می کنند که واقعا خسته کننده است، در حالی که برخی 
دانشجویان ترم آخر رشته پرستاری فعلا حاضر نیستند که به کارگیری شوند.

راه اندازی قریب الوقوع بیمارستان تنفسی درقم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم از راه اندازی قریب الوقوع بیمارستان 
تنفسی در قم توسط ارتش جمهوری اسلامی و در بخشی از بیمارستان شهید 

بهشتی خبر داد. 
وی با ابراز نگرانی از افزایش تصادفات در سال جاری نسبت به سال قبل اذعان 
کرد: کمتر شدن مراجعان به مراکز درمانی می توانست شرایط بهتری برای 
مدیریت کرونا ایجاد کند، در حالی که عادی انگاری برخی از مردم سبب افزایش 

ترددها، تصادف ها و مراجعه ها به مراکز درمانی شده است.
قدیر با ابراز نگرانی از تکمیل ظرفیت تخت های بیمارستانی بیان کرد: رصد 
مرتب در این زمینه ادامه دارد و امیدواریم مردم پشت درب بیمارستان ها نمانند.

وی همچنین با تأکید بر ضرورت بازگشت اعتماد به مردم در موضوع کرونا، از 
همه مسؤولان استان و مدیریت شهری خواست به یاری دانشگاه علوم پزشکی 
قم بشتابند. قدیر با ابراز خرسندی از اینکه کنترل کرونا و گسترش واکسیناسیون 
در صدر برنامه های دولت جدید قرار دارد یادآور شد: مردم باید بدون توجه به 
تبلیغات منفی در فضای مجازی نسبت به واکسینه کردن خود اقدام کنند و 
بدانند که حدود ۹0 درصد بستری ها و مرگ و میرهای فعلی کرونایی در استان به 

کسانی تعلق دارد که واکسن نزده اند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

اغلب بیماران کرونایی در قم واکسن نزده اند

طرح:محمدعلی رجبی

قربانیان کرونا در ایران از 1۰۰ هزار نفر گذشت

آخرین وضعیت کووید 1۹ در قم 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 2۴ ساعت منتهی به اول شهریورماه ۱۴00، ۱۴ نفر بر اثر ابتلا به 
ویروس کرونا در این استان جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی قم، محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کووید ۱۹ در قم، افزود: در 2۴ ساعت منتهی به اول 
شهریورماه ۱۴00، 22۳ بیمار با علائم ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان های این استان پذیرش شدند.وی 
اضافه کرد: از این تعداد، ۱۴0 نفر بستری و ۱۱6 نفر از افراد مبتلا به کرونا که در روزهای گذشته بستری شده 
بودند، ترخیص شدند.وی ادامه داد: در حال حاضر ۹۵6 بیمار مبتلا به ویروس کرونا در این استان بستری 
هستند که 2۳0 نفرشان بدحال می باشند.قدیر بیان کرد: در 2۴ ساعت منتهی به اول شهریورماه ۱۴00، 
یک هزار و ۹2۵ تست تشخیص کرونا از شهروندان گرفته شده که 6۷۱ مورد مثبت بوده است.وی خاطرنشان 
کرد: تاکنون ۳۳۷ هزار و ۷۱۹ دوز واکسن کرونا به شهروندان قمی تزریق شده است. رئیس کل سازمان نظام 
پزشکی درباره مهاجرت پزشکان نیز گفت: میزان درخواست برای مهاجرت در این ایام افزایش یافته است و 
این هم به شرایط کاری، اجتماعی و اقتصادی بازمی گردد. ما در سازمان نظام پزشکی یک مرحله داریم که 
افراد برای ارائه درخواست یک گواهی مخصوص که یکی از مراحل مهاجرت است به ما مراجعه می کنند و 
این درخواست ها رو به افزایش است. حدود ۳000 درخواست در سال داریم که نشان دهنده میزان تمایل 

به مهاجرت است. 

قالیباف جلسه رای اعتماد جلسه علنی است
رییس مجلس شورای اسلامی گفت: ما در حوزۀ رأی اعتماد جلسۀ غیرعلنی نداریم و اینکه نگذاریم مردم 
جلسۀ رأی اعتماد را ببینند، کار درستی نیست. محمد باقر قالیباف روز دوشنبه در مخالفت با پیشنهاد 
غیرعلنی کردن بخشی از جلسه رای اعتماد، گفت: 2۴ ساعت به موافقین و مخالفین وقت داده ایم ثبت نام 
کرده اند و هر کسی در جایگاه موافق و مخالف و در فرصت هایی که هست قرعه کشی انجام می شود. حالا 
اگر کسی این موضوع را تحلیل کند که موافقین و مخالفین به معنای رای دادن به وزرای پیشنهادی است نه 
این تحلیل غلطی است.وی ادامه داد: نمایندگان در کمیسیون ها در حال بررسی هستند و سپس صحبت 
می کنند و تصمیم گیری می کنند. همچنین آرای نمایندگان روشن است. رویکرد ما شفافیت و هوشمندسازی 
در مجلس است و ما در حوزه رای اعتماد جلسه غیرعلنی نداریم.قالیباف تصریح کرد: طبیعتاً همه جلسات 
علنی است و همکاران ما در صدا و سیما نیز پخش می کنند و یکی از مزیت ها و فرصت های خوب قانون 

اساسی و آیین نامه داخلی این کار انجام می شود.

دلیل عزل مدیر عامل شستا اعلام شد
 به دنبال برکناری محمد رضوانی فر، مدیرعامل )برکنارشده( شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی )شستا(، 
هیئت مدیره این شرکت، طی اطلاعیه ای، دلیل تصمیمش درخصوص برکناری نامبرده را جلوگیری از انجام 
تعهدات شستا برای پرداخت حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد.در 
متن این اطلاعیه آمده است: مدیرعامل سابق شستا به رغم تاکیدات وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از انجام 
تعهدات شستا برای پرداخت حقوق بازنشستگان خودداری کرده و اکنون برای فرار از این واقعیت تلخ، مدعی 

اعمال فشار برای دریافت رانت از سوی سازمان تامین اجتماعی است.

درخواست مهاجرت سه هزار پزشک 
محمدرضا ظفرقندی رئیس کل سازمان نظام پزشکی درباره مهاجرت پزشکان نیز گفت: میزان درخواست 
برای مهاجرت در این ایام افزایش یافته است و این هم به شرایط کاری، اجتماعی و اقتصادی بازمی گردد. ما در 
سازمان نظام پزشکی یک مرحله داریم که افراد برای ارائه درخواست یک گواهی مخصوص که یکی از مراحل 
مهاجرت است به ما مراجعه می کنند و این درخواست ها رو به افزایش است. حدود ۳000 درخواست در سال 

داریم که نشان دهنده میزان تمایل به مهاجرت است. 

چمران در بیمارستان بستری شد
 سخنگوی شورای شهر از بستری شدن چمران در بیمارستان خبر داد.علیرضا نادعلی سخنگوی شورای 
شهر تهران در گفت وگو با ایلنا از بستری شدن رئیس شورای شهر در بیمارستان خبر داد و گفت: روزیکشنبه 

حال آقای چمران خوب نبود و برای بررسی بیشتر و چکاپ در بیمارستان بستری شدند. 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

اکران ۳۰ هزار متر 
بنر اطلاع رسانی کرونایی 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از اکران بیش از ۳0 هزار 
متر بنر اطلاع رسانی کرونایی در شهر از آغاز همه گیری این بیماری خبر 

داد.
شورای  علنی  و  رسمی  نشست  در  روزدوشنبه  که  کلانترزاده  مهدی 
اسلامی شهر سخن می گفت با اشاره به تشکیل ستاد مبارزه با کرونا در 
مدیریت شهری قم و با دستور شهردار بیان کرد: این ستاد دارای کمیته 

های تخصصی مختلفی مانند کمیته اطلاع رسانی است.
وی ادامه داد: البته باید توجه داشت که شورای اطلاع رسانی استان هم 
نشست های مختلفی را در موضوع مبارزه با کرونا و با حضور اصحاب رسانه 

و نمایندگان دستگاه های مختلف برگزار کرده است.
مدیرکل ارتباطات و امور بین المللی شهرداری قم در عین حال به اکران 
بیش از ۳0 هزار متر بنر اطلاع رسانی در سطح شهر و در ۱8 ماه گذشته 
توجه داد و گفت: در این مدت تلاش شده تا مطالب تخصصی در ۳۷2  

مأموریت خدمتی شهر تولید و برای اطلاع همشهریان منتشر شود.
وی همچنین خاطر نشان کرد: تاکنون در بیش از 82 سازه شهرداری 
قم به موضوع واکسیناسیون توجه شده است، ضمن آن که امیدواریم این 
توجه، با تولید متون و محتوای جدید توسط دست اندرکاران دانشگاه علوم 

پزشکی استان بیشتر و بیشتر شود.
کلانترزاده درباره اطلاع رسانی مدیریت شهری در موضوع کرونا هم 
اذعان کرد: موضوع اطلاع رسانی در شهر علاوه بر شهرداری، باید مورد 

توجه دیگر دستگاه ها و از جمله شورای شهر نیز قرار گیرد.
همچنین در این نشست، معاون خدمات شهری شهرداری قم نیز بیان 
داشت: شهرداری قم از همان ابتدای شروع کرونا در این شهر با تمام تلاش 
و در عرصه های مختلف در کنار دانشگاه علوم پزشکی و مرکز بهداشت 

استان بود.
عباس ذاکریان افزود: این امر در روزهای نخست شیوع این بیماری بیشتر 
در موضوع اطلاع رسانی و همچنین گندزدایی و ضد عفونی محیطی 
متمرکز بود که البته در ادامه این مسیر، مسئله گندزدایی و ضدعفونی 

شهری از شیوه نامه های بهداشتی حذف شد.
وی با تصریح بر این که بسیاری از سازمان های تابعه شهرداری ها، خود 
بیشترین آسیب ها را از گسترش کرونا دیده اند اضافه کرد: خوشبختانه 
موضوع واکسیناسیون رانندگان حمل و نقل عمومی در قم در ماه اخیر در 
دستور کار قرار گرفت و به ثمر نشست که از این رو باید از دست اندرکاران 

تحقق این امر تقدیر و تشکر کرد.
وی با بیان علت موفقیت واکسیناسیون علیه کرونا در برخی از کشورها 
اذعان کرد: واکسیناسیون در بازه زمانی کوتاه، دلیل اصلی این موفقیت 
بوده است، از این رو باید تلاش کرد تا ضمن تهیه واکسن کافی برای 
کشور، اطلاع رسانی های لازم با استفاده از متون مورد تأیید دانشگاه 
علوم پزشکی استان نیز برای تشویق بیشتر مردم در دستور کار قرار داشته 

باشد.
 

با حضور شهرداروجمعی از مدیران و کارکنان شهرداری قم برگزارشد؛

مراسم یادبود شادروان جانقربان 
و مردان خدمت شهرداری قم 

آئین سوگواری حضرت امام حسین علیه السلام و مجلس یادبود شادروان 
غلامرضا جانقربان و جانباختگان مدیریت شهری قم در ایام همه گیری 

ویروس کرونا برگزار شد.
به گزارش شهرنیوز، همزمان با ایام عزاداری حضرت سیدالشهدا امام 
حسین علیه السلام و یاران باوفایش، در مراسمی یاد و نام مردان خدمت 
شهرداری قم و به ویژه معاون فقید شهرسازی و معماری شهرداری قم 

گرامی داشته شد.
این مراسم در سومین روز درگذشت شادروان غلامرضا جانقربان و با حضور 
خانواده، بستگان و جمع زیادی از دوستان و همکاران آن مرحوم و ۱۷ نفر 
دیگر از جانباختگان مدیریت شهری در طول ۱8 ماه همه گیری ویروس 
کرونا در فضای باز محوطه شهرداری قم و با رعایت کامل دستورالعمل های 

بهداشتی برگزار شد.
در این مراسم علاوه بر دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد شهردار قم و جمعی 
از مدیران و کارکنان شهرداری قم، ریاست و اعضای شورای اسلامی شهر 
قم، مدیران و مسئولین استانی و ملی، اعضای ادوار شورای اسلامی شهر 
قم، خانواده متوفیان، خادمین بارگاه حضرت فاطمه معصومه سلام الله 

علیها و… نیز حضور داشتند.
به روح جانباختگان  آن  نثار  و  فاتحه  و  از کلام الله مجید  آیاتی  قرائت 
شهرداری قم در کنار مدیحه سرایی خاندان عصمت و طهارت علیهم السلام 
و ذکر مصیبت جانسوز حادثه کربلا توسط مداحان و ذاکران اهل بیت و بیان 
برخی از خاطرات و سیر زندگی حرفه ای مرحوم جانقربان توسط همسر وی 

از بخش های این مراسم بود.
در این مراسم یاد و نام شادروانان غلامرضا جانقربان، سید جعفر موسوی، 
سعید عسگری، مجید حسن زاده، علیرضا فرهادیان، حامد شیرزادیان، 
کریم یعقوبی پاک، ناصر ندری، سیدعلیرضا هاشمی، ابوالفضل سبزعلیان، 
داود سعادتمند، روح اله احمدی تبار، علی اصغر کرمی، بهروز عابدینی، 
سیدمحمد هاشمی کاشانی، حیدر ابری و سیدمحمدحسین موسوی از 
جانباختگان مجموعه مدیریت شهری که از اسفند ماه ۱۳۹8 دعوت حق را 

لبیک گفته بودند گرامی داشته شد.
  

با تصویب شورای اسلامی شهر مقدس قم  صورت گرفت؛

نامگذاری کوچه 1۰ بلوار غدیر به نام 
هنرمند جهادگر سیدمحمد ساجدی

با مصوبه شورای اسلامی شهر مقدس قم، کوچه شماره ۱0 بلوار غدیر به 
نام هنرمند جهادگر فقید سیدمحمد ساجدی نامگذاری شد.

به گزارش شهرنیوز، به پاس خدمات ارزنده و ماندگار هنرمند جهادگر 
سیدمحمد ساجدی و زنده نگاه داشتن یاد او، کوچه شماره ۱0 بلوار غدیر 
با پیشنهاد کمیته نامگذاری شهرداری قم و تصویب شورای اسلامی شهر به 

نام این هنرمند فقید نامگذاری شد.
از  و پس  متولد شد  قم  در شهر  در سال ۱۳۵۹  سیدمحمد ساجدی 
تحصیل در هنرستان هنرهای تجسمی تهران وارد دانشگاه شد و در رشته 
عکاسی به ادامه تحصیل پرداخت، وی از شاگردان نزدیک مسعود نجابتی و 

از مؤسسین کانون هنر شیعه در قم بود.
در  جهادی  اردوهای  در  فعالی  حضور  همواره  انقلابی  گرافیست  این 
مناطق محروم داشت و مشتاقانه در انجام فعالیت های فنی و عمرانی 
برای محرومان شرکت می کرد. سیدمحمد به گفته دوستانش بسیار پرکار، 

بااخلاص و باصفا بود.
وی در آبان ماه سال ۱۳۹۷ در مسیر بازگشت از سفر معنوی کربلا و 
شرکت در پیاده روی عظیم اربعین حسینی به همراه خانواده خود در سانحه 

رانندگی حیات دنیوی خویش را وداع گفت.
آئین رونمایی از تابلو شناسایی این کوچه، دوشنبه شب بعد از فریضه عشا 

و در حاشیه مراسم عزاداری هیئت هنر و رسانه برگزار خواهد شد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم مطرح کرد :

توصیه هایی به مالباختگان پس ازوقوع سرقت منزل 
فرمانده انتظامی شهرستان از مالباختگان خواست، پس از وقوع سرقت از منزل شان نکات ذیل را مدنظر 

قراردهند. 
و  از دادن هرگونه اطلاعات  بایست  مالباختگان می  سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: 

توضیحات به افراد ناشناس خودداری و بلافاصله موضوع را به پلیس ۱۱0 گزارش کنند.
وی تاکید کرد: شهروندان قبل از حضور مأموران از بهم زدن صحنه اعم از جابجائی اشیاء و دست زدن به 
آن ها و یا رفت و آمد بی مورد پرهیز کرده و چنانچه سرقت بواسطه شکستن شیشه در و پنجره صورت گرفته 

باشد، تا حضور مأموران از جمع آوری خرده شیشه ها نیز خودداری کنند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم، گفت: خودداری از دست زدن به کلید برق، میزهای شیشه ای، گوشی 

تلفن، دستگیره در و یخچال ، ظروف و .... در محل وقوع سرقت از دیگر نکات مورد تاکید است.
وی اضافه کرد: شهروندان بایستی از دست زدن و جابجائی اشیاء بجا مانده از سارقان )قیچی، چاقو، 
دکمه لباس و ...( که از ادله ارتکاب جرم محسوب می شود همچنین آثار باقی مانده از آن ها مانند خون، 

مو و ... خودداری و به اظهار نظر افراد غیر مسئول توجه نکنند.
سرهنگ جعفریان گفت: پس از بازدید کارشناسان و مسئولان پلیس از صحنه و جمع آوری ادله جرم 
با بررسی دقیق، لوازم، آمار و مشخصات دقیق وسایل و اشیاء قیمتی را با تنظیم لیستی در شکایت خود 
منعکس کنید. فرمانده انتظامی شهرستان قم تاکید کرد: بدون دلایل کافی افراد بی گناه را متهم نکنید 
چرا که موجب هتک حرمت و ایجاد کینه های نهفته در آنها خواهد شد، بعد از وقوع سرقت هرگونه اخبار و 

اطلاعات مربوطه و موارد مشکوک را جهت بهره برداری در اختیار پلیس قرار دهید.

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

ثبت مجوز خروج از کشور اینترنتی دانش آموزان 
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: صدور مجوز خروج از کشور دانش آموزان 
دارای معافیت تحصیلی در سقف مجاز سنوات تحصیلی )حداکثر 20 سالگی تمام( در بستر اینترنت فراهم 

شده است. 
سرهنگ ولی ترابی اظهارداشت: صدور مجوز خروج از کشور دانش آموزان دارای معافیت تحصیلی در 
سقف مجاز سنوات تحصیلی)حداکثر 20 سالگی تمام( در بستر اینترنت فراهم شده که از تاریخ نهم مرداد 

ماه ۱۴00 صدور مجوز خروج دانش آموزان به شرح ذیل اقدام می شود.
services.( به سامانه خروج از کشور وظیفه عمومی )۱-مشمول )دانش آموز دارای معافیت تحصیلی

epolice.ir( مراجعه نموده وثبت درخواست می نماید.

2-نسبت به پرداخت هزینه خدمات اقدام می نماید.
۳-در صورت داشتن معافیت تحصیلی، درخواست مشمول به مرحله واریز ودیعه ارسال می گردد.

۴-واریز ودیعه توسط مشمول انجام و پس از 2۴ ساعت کاری توسط معاونت وظیفه عمومی استان صدور 
مجوز خروج از کشور اینترنتی اقدام می شود.

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم تصریح کرد: سامانه به صورت هوشمند شرایط اولیه 
دانش آموز برای بهره مندی از مجوز خروج از کشور را چک کرده لذا نیازی به بررسی اصل مدارک از قبیل 

ریزنمرات و... نبوده و نسبت به صدور مجوز خروج بدون حضور دانش آموز اقدام می شود.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۲۴ دستگاه انواع خودرو و موتورسیکلت  
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 8 دستگاه انواع خودرو ، ۱6 دستگاه موتورسیکلت مسروقه 

در این استان خبرداد. 
سرداربهادر اسماعیلی با اعلام این خبر اظهارداشت: طی ۴8 ساعت گذشته با تلاش بی وقفه مأموران 

انتظامی استان قم، 2۴ دستگاه انواع موتورسیکلت و خودرو مسروقه کشف شد.
وی افزود: با پی گیری های مستمر و انجام اقدامات اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات از سامانه های 
پلیس،۴ دستگاه خودرو پراید، یک دستگاه خودرو جک، یک دستگاه پیکان وانت، یک دسگاه ام وی 

ام ، یک دستگاه ال نود و ۱6 دستگاه انواع موتورسیکلت شناسایی، کشف و به مالباختگان تحویل شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم بر اهتمام پلیس در کشف وسایل مسروقه و دستگیری سارقان و 
همچنین استمرار طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی در راستای جلب رضایت مردم و تحقق امنیت پایدار 

تاکید کرد.
سردار اسماعیلی اضافه کرد: تیم های تخصصی پلیس آگاهی استان و فرمانده انتظامی شهرستان قم 
به صورت شبانه روزی در خدمت شهروندان بوده و مردم می توانند با شماره تلفن ۱۱0 هرگونه اطلاعات و 

اخبار خود را در راستای برخورد با مجرمان و ارتقاء امنیت اعلام تا اقدامات لازم صورت گیرد.

به  اشاره  با  قم  استان  امور خیریه  و  اوقاف  مدیرکل 
خاطر  به  قم  در  موقوفات  اجاره  بخشش  یا  تخفیف 
محدودیت های ناشی از کرونا گفت: برخی از مسئولان، 

حریم وقف و موقوفات را رعایت نمی کنند.
در  شب  یکشنبه  اسکندری  عباس  حجت الاسلام 
سوگواره بصیرت عاشورایی که در بقعه علی بن بابویه 
حسینی  غلامان  پیر  گرامیداشت  موضوع  با  و  قمی 
کرونایی  محدودیت های  دلیل  به  گفت:  شد،  برگزار 
مجالس حسینی مانند گذشته با حضور گسترده همه 
مردم برگزار نشد اما استفاده از فضای مجازی در این 
زمینه تأثیرگذار بوده و توانست این کمبود را تا حدی 

جبران کند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم ادامه داد: همه 
ما دوست داریم در رکاب حضرت مهدی )عج( جانبازی 
کنیم، در مسیر حق و حقیقت گام برداریم و در واقع با 
جان و مالمان ایشان را یاری کنیم که یکی از راهکارهای 
باقی  همیشه  موقوفات  زیرا  است  وقف  مسئله،  این 

می ماند.

وی با اشاره به موقوفاتی صدها سال پیش در ایران به 
ثبت رسیده اند و حالا به واسطه سازمان اوقاف از آنها در 
همان نیت های صورت گرفته استفاده می شود، افزود: 
باید از سوی مداحان و پیر غلامان حسین این مسائل 
برای مردم گفته شود تا عموم اقشار جامعه با ثمرات و 

برکات وقف آشنا شوند.
حجت الاسلام اسکندری تصریح کرد: مردم خوبی 
داریم، زیرا در زمینه موقوفات هم تا آنجا که می توانند 

وارد میدان شده اند.
گفت:  قم  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
کمک هایی از محل عوائد موقوفات و خیرات در قم طی 
سال ۱۳۹۹ به اقشار مختلف صورت گرفته که مبلغ 
ریالی این کمک ها حدود ۱۹0 میلیارد ریال بوده و این 

روند امسال هم ادامه پیدا کرده است.
وی با اشاره به تخفیف یا بخشش اجاره موقوفات در 
قم به خاطر محدودیت های ناشی از کرونا افزود: اداره 
اوقاف امین موقوفات است و تنها واسطه کار خیر بوده 
و هر آنچه صورت گرفته به همت خود مردم بوده؛ البته 

برخی از کاسبان قم تآکیدشان بر این بود که حتماً 
اجاره ملک موقوفه خود را پرداخت کنند تا در مسیر نیت 

واقفان هزینه شود.
اسکندری در پایان صحبت های خود تصریح کرد: 
رعایت  را  موقوفات  و  وقف  حریم  مسئولان،  از  برخی 
اوقاف  کل  اداره  از  هم  ارشد  مسئولان  و  نمی کنند 
حمایت لازم را ندارند این در حالی است که مردم عزیز 
ما با همه مشکلاتی که دارند به شدت جهات شرعی و 

قانونی وقف را مراعات می کنند.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

برخی از مدیران و مسئولان حریم موقوفات را رعایت نمی کنند

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت :وضعیت کرونا تابع رفتارهای 
فردی و اجتماعی همگان است و هر زمان رعایت دستورات بهداشتی نادیده گرفته 

شد، دچار پیک های کرونایی شدیم.
قم  شهر  اسلامی  شورای  علنی  جلسه  در  دوشنبه  روز  محبی  دکترسیامک 
اظهارداشت :وضعیت خوبی در خصوص کرونا در قم نداریم و متاسفانه مشکلات روز 
به روز بیشتر نیز می شود. وی افزود :وضعیت کرونا تابع رفتارهای فردی و اجتماعی 
همگان است و هر زمان رعایت دستورات بهداشتی نادیده گرفته شد، دچار پیک 
های کرونایی شدیم. وی بیان داشت :میزان استفاده از ماسک و رعایت دستورات 
بهداشتی به شدت کاهش یافته و از سوی دیگر تجمعات و مسافرت ها افزایش که 
نتیجه آن وضعیت کرونایی موجود می شود. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
قم تصریح کرد :بیش از ۳00 هزار دوز واکسن در قم تزریق کرده ایم و انتظار داریم 

گروه های سنی هدف هر چه سریعتر به مراکز مراجعه تا واکسن دریافت کنند.
نوبت دهی غیرحضوری برای دریافت خدمات درمانی سرپایی کرونا

 رئیس مرکز بهداشت استان قم دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به راه 

اندازی سیستم نوبت دهی غیر حضوری. در قم گفت: جهت جلوگیری از ازدحام 
جمعیت و همچنین در راستای تکریم مراجعین، همشهریان می توانند قبل از مراجعه 
حضوری به مراکز ۹ گانه منتخب کرونا در استان قم بصورت تلفنی یا اینترنتی نوبت 
بگیرند. دکتر محبی افزود : سامانه اینترنتی نوبت دهی مراکز خدمات تشخیص و 
درمان سرپایی کرونا از امروز اول شهریور ماه راه اندازی شده است و همشهریان جهت 
دریافت نوبت میتوانند از طریق شماره تلفن ۳۷۱۴0 و انتخاب منوی شماره ۳ نسبت 

به اخذ نوبت با توجه به محل سکونت و مرکز منتخب اقدام نمایند.
محبی درپایان گفت: همچنین امکان اخذ نوبت به صورت اینترنتی و از طریق درگاه 

https://nobat.muq.ac.ir نیز امکان پذیر می باشد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه پیک پنجم کرونا هم 
سرعت سرایت و هم شدت بیشتری داشته است، تاکید کرد: هنوز به قله این پیک 
نرسیده ایم و لذا از این بابت است که به صورت مستمر از مردم می خواهیم نسبت 
به رعایت مسائل بهداشتی و پروتکل ها توجه بیشتری داشته باشند و از تجمعات و 

دورهمی ها دوری کنند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونا تابع رفتارهای فردی و اجتماعی است


